
XVIII. ročník 

květen 2024

DVOUMĚSÍČNÍK

www.blatensko.eu   blatensko@blatensko.eu

97
číslo

Historie obce Uzeničky
První písemná zpráva o obci Uzeničky pochází z roku 
1364 a o obci Černívsko z roku 1352. Obec Uzeničky 
se skládá ze 2 částí: Uzeničky a Černívsko a nachází 
se ve směru z Blatné do Březnice, asi 5 km od Myštic. 
V současnosti v obou obcích žije trvale 119 obyvatel, 
z toho v Černívsku 21 a v Uzeničkách 98. V obou 

obcích se nachází 96 nemovitostí včetně chat u rybníka 
v Černívsku, z nichž je trvale obydleno přibližně 

46 domů. V roce 2023 byla obci udělena vlajka a znak obce 
Poslaneckou sněmovnou ČR. 

Obec má ve své správě hřbitov 
v obci Černívsko s 250 hrobovými 
místy a přilehlým kostelem, ten 
je v majetku církve. Obojí je 
chráněnou kulturní památkou. 
V obci Uzeničky je kaplička 
zasvěcená svatému Janu 
Nepomuckému datovaná rokem 
1890, kulturní dům s kapacitou 
sálu 150 lidí a pohostinství. Okolí 
obce je vyhledáváno pro rekreaci, 
chalupaření a turistiku všeho 
druhu. Dopravní obslužnost obce 
je zajišťována pouze autobusovou 
dopravou linkami do Blatné, 
Strakonic, Březnice, Příbrami 
a Prahy.
Zdrojem podnikání je převážně 
zemědělská činnost, vyplývající 
z polohy obce uprostřed polí, 
luk, lesů a rybníků. V obci máme 
i další šikovné řemeslníky z oborů 
truhlář, opravář zemědělských 
strojů, zedník, automechanik, 
autolakýrník a další. 
Bohužel obec nevlastní kroniku, 

kde bychom mohli čerpat více informací. Snad možná kdysi existovala (dle starousedlíků 
a rodáků), proto bych i touto cestou chtěla požádat případného nálezce o navrácení. 
Kroniku jsme začali psát v roce 2023.

Uzeničky a jejich historie
Na sýpku přestavěná třípatrová budova tvrze vladyků z Huzenic ze 14. století, vypálená 
Píseckými r. 1442 a rozšířená po r. 1450. R. 1617 odkoupená i se vsí Vrábskými z Drahenic 
a po úpravách využívána k zemědělským účelům.
Tvrz byla již ve 14. století sídlem vladyků z Huzenic, příbuzných s pány z Křikavy, s nimiž 
měli i společné podací právo ke kostelu v Černívsku. Právě roku 1364 se tak připomíná 

Pokračování na str. 3Pokračování na str. 2

Slovo na úvod

Představujeme naše o
bc

e

Vážení a milí čtenáři,
jaro je i s aprílovým počasím a ledovými 
muži definitivně tady. Vlastně si říkáme, 
jestli dokonce nezačalo léto. Kromě 
velkých širých žlutých lánů řepky vykvetly 

i stromy, vykvetly květiny a trávy na loukách, příroda 
krásně voní, možná už jste zahlédli i letošní mláďata 
divoké zvěře. Skončilo pochmurné období zimy a nám 
se hned zlepšila nálada, alespoň na pár dní, než o sobě 
zima dala opět vědět. Jarní měsíce jsou ty z nejkrásnějších 
v roce. Užívejme je s úsměvem a radostí. Květen je pátý 
měsíc gregoriánského kalendáře v roce a má 31 dní. 
Už od 13. století je měsíc květen spojen s lidovými 
oslavami, např. stavění máje nebo pálení čarodějnic. 
1. května je mezinárodní svátek práce a druhou květnovou 
neděli se slaví svátek matek. Měsíc květen začíná stejný 
den v týdnu jako leden příštího roku. Žádný jiný měsíc 
v běžném roce nezačíná stejným dnem v týdnu jako 
květen. Užijme si květnové svátky v klidu a pohodě.

Jiřina Červenková, starostka

Rozhovor se starostkou obce Uzeničky
V čele obce Uzeničky stojí 
paní Jiřina Červenková. 
Rádi bychom Vám 
představili paní starostku 
v krátkém rozhovoru.
Od kdy jste zvolena 
starostkou obce?
Starostkou obce jsem 
byla zvolena v roce 
2022 na ustavujícím 
zasedání Zastupitelstva 
obce dne 16. 10. 2022. 
Svou funkci, stejně 
jako ostatní zastupitelé 
obce, vykonávám jako 
neuvolněná.
Už před svým zvolením starostkou jste byla členem ZO?
Nikdy jsem členem ZO nebyla.
S jakými představami jste šla do komunálních voleb? Jaké 
jsou slasti a strasti starostky obce?
V Uzeničkách žijeme s manželem a dcerou skoro 
18 let. Pochází odtud jeho maminka. Do voleb jsem šla 
s představou o určitých změnách, projektech, které jsou 
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Co se v SOBu peče

Svazek obcí Blatenska
Kancelář SOBu na adrese:
Spálená 727, 388 01 Blatná 
tel.: 728 881 358, 383 420 300
e-mail: blatensko@blatensko.eu

Úřední hodiny:
Pondělí  8,00–11,00 12,30–16,00
Středa  8,00–11,00 12,30–16,00
Pátek  8,00–11,00

Uzávěrka příjmu příspěvků
do červencového vydání

SOBáčku č. 98
je ve středu 3. 7. 2024.

Příspěvky posílejte na e-mail:
sobacek@blatensko.eu

Kunrát a roku 1394 Henzlin z Huzenic. Kolem roku 1442 patřily Uzenice 
Rackovi z Dlouhé Vsi a na Uzenicích, kterému byla jako členu jednoty 
strakonické zdejší tvrz vypálena Píseckými; nedlouho na to byla však 
opět opravena. Od 20. let 16. století do roku 1537 byl statek součástí 

blatenského panství; ve 
zmíněném roce jej pak 
Adam Lev z Rožmitálu 
prodal za 1000 kop českých 
grošů s poplužním dvorem, 
vsí, rybníky a dalším 
majetkem Janovi Běšínovi 
z Běšin. Jeho synové si roku 
1579 rozdělili dědictví tak, 
že Zdeněk získal Uzeničky 
i s podacím právem 
v Černívsku. Zdeňkův 
syn Zbyněk Jiří pak roku 

1617 prodal tvrz s poplužním dvorem, mlýnem, olejnou, pilou, krčmou 
a kovárnou, vsí Malé Uzenice a kmecím dvorem v Černívsku za 14 000 
kop míšeňských Vilému Vrábskému na Drahenicích. Vrábští tvrz jako 
sídlo nadále nevyužívali a nechali ji nedlouho poté přestavět na sýpku.

Historie Černívska a hradu Křiklava
Tento nevelký hrádek postavený ve 14. století se nachází na malé 
ostrožně nad velkým Černívským rybníkem chráněné z východní strany 
příkopem, byl majetkem pánů z Dornštejna. Poté jej vlastnil do r. 1418 
Jindřich Kolman z Křikavy. Koncem 15. st. byl již pustý. Z Hrádku se 
dochovaly zříceniny hranolové věže (východní a západní část) a několik 
málo zdí do výšky cca 2 m.

Hrad Křikava stával na 
ostrohu nad rybníkem 
u vsi Černívska. Zbytky 
hradebních zdí nasvědčují 
téměř obdélníkovému 
tvaru opevnění, v jehož 
středu stála hranolová 
obytná věž. Menší stavení 
bylo v severozápadním 
nároží hradby. Hrad byl 
obehnán příkopem dosud 
patrným, přístupný byl 

od východní strany. Dnes se dostaneme ke zřícenině po hrázi rybníka, 
který chránil hrad od západu. Hrad Křikava se připomíná poprvé 
v r. 1357 jako majetek rytíře Huga z Dornštejna. Až do r. 1367 jej měl ve 
společném držení s bratry Kolomanem, Buzkem a Přibyslavem. V r. 1399 
se připomínají Přibek a Jindřich z Křikavy. R. 1402 byl hrad přepaden 
zbojníky. Jindřich svůj majetek v Prácheňsku r. 1418 prodal a uchýlil se 
nakonec na Obořiště, kde byl r. 1425 zabit husity. Koncem 15. století byl 
pustý hrad spolu se vsí Černívskem majetkem Taška z Drahenic a spojený 
s jeho statkem Uzenicemi.

Historie názvu obce Uzeničky
Od Uzenic 1,75 km na sever leží ves Uzeničky (lid. V Uzeničkách, do 
Uzeniček, uzeničeckej): 1364 ad present… Conradi.. de Huzenicz ad 
E. in Czrznyewsk, LC.I,36, 1385 (decimae eccl. In Crznyewsk translatae 

Představujeme naše obce - Pokračování ze str. 1

Co se v SOBu událo 
a co se bude dít
¾¾ V měsíci březnu proběhlo 

přezkoumání hospodaření Krajským 
úřadem Jihočeského kraje s výsledkem 

„nebyly zjištěny žádné chyby 
a nedostatky“. Zpráva o přezkoumání 

hospodaření bude přílohou závěrečného 
účtu SOB za rok 2023, který bude projednán na 

Valné hromadě SOB v květnu 2024.
¾¾ Byla připravena a odeslána zpráva o udržitelnosti projektu 

„Kompostéry pro občany Svazku obcí Blatenska“. Do projektu bylo 
zapojeno celkem 13 členských obcí SOB. Celkově se nakoupilo 1053 
ks domácích kompostérů o objemu 400 l nebo 1000 l dle požadavků 
členských obcí.
¾¾ Během měsíce dubna 2024 byla zpracována a podána žádost 

o příspěvek na podporu zaměstnávání osob se zdravotním postižením 
na chráněném trhu práce pro pracovníky zaměstnané v prádelně za 
první čtvrtletí 2024.
¾¾ V dubnu byl také ukončen letní semestr Virtuální univerzity 3. věku. 

V tomto semestru jsme opět studovali dva kurzy najednou. V prvním 
kurzu se studovalo téma „Santini“. Pro druhý kurz bylo vybráno téma 
„Habsburkové bez trůnu“. V současné době připravujeme ve spolupráci 
s Českou zemědělskou univerzitou v Praze a Městem Blatná na pondělí 
10. června 2024 Závěrečný seminář pro studenty VU3V.
¾¾ V pondělí 20. května 2024 proběhlo slavnostní vyhlášení výsledků 

18. ročníku výtvarné soutěže „Příroda Blatenska“. Celá akce byla 
připravena ve spolupráci s Městem Blatná, Kulturní plantáží a Základní 
uměleckou školou. Do této soutěže se zapojila většina mateřských 
a základních škol z našeho mikroregionu. Děkujeme všem sponzorům, 
kteří pro děti poskytli věcné dary, případně finanční hotovost na nákup 
cen pro vítěze.
¾¾ Právě probíhá realizace projektu „Předcházení vzniku odpadů 

a posílení separace odpadů ve Svazku obcí Blatensko“. V rámci tohoto 
projektu již byly zakoupeny dle požadavků zapojených obcí domácí 
drtiče (štěpkovače). Pro další zapojené obce je připravována výroba 
kelímků na opakované použití, nákup ostatního nádobí k opakovanému 
použití a dalšího příslušenství (přepravní a skladovací boxy na kelímky 
a nádobí, příborníky, kovové regály a myčky na nádobí a kelímky).
¾¾ Intenzivně pracujeme na přípravě stolního kalendáře SOB pro rok 

2025. Zpracováváme podklady, které nám poskytli zástupci členských 
obcí, případně další organizátoři akcí a autoři fotografií. 
¾¾ Ve druhé polovině května proběhlo jednání Rady SOB a VH SOB. 

Hlavním bodem programu bylo projednání účetní závěrky za rok 2023 
a závěrečného účtu SOB za rok 2023.
¾¾ Průběžně byla poskytována poradenská činnost dle aktuální 

potřeby starostů případně dalších pracovníků obcí.
Dana Vohryzková, předsedkyně SOB
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Přehled počasí 
v Blatné za březen
Průměrná teplota: 6,9 °C, odchylka od 
normálu: +3,4 °C.
Úhrn srážek: 20,1 mm, tj. 48 % normálu.

Měsíc jako celek teplotně silně 
nadnormální, srážkově silně podnormální. 

Březen se stal svojí průměrnou měsíční 
teplotou vůbec nejteplejším březnem od 

počátku měření a po únoru, který byl rovněž nejteplejší, je to druhý 
měsíc s takovou výraznou teplotní odchylkou v řadě, což se rovněž 
stalo poprvé. Absolutní teplotní měsíční maximum bylo 22,7 °C a bylo 
naměřeno dne 30. Absolutní teplotní březnový rekord 23,0 °C ze dne 
31. 3. 2021 sice odolal, ale i tak během tohoto měsíce zaznamenala 
vegetace bouřlivý rozvoj a byla cca v měsíčním předstihu. Během celého 
března se vůbec nevyskytla sněhová pokrývka a bylo celkově málo srážek, 
což prozatím vzhledem k předchozímu delšímu mokrému období ničemu 
nevadilo. Na počátku března bylo často mlhavo, dnů s mlhou bylo za celý 
měsíc nadprůměrných 7. Dne 7. se v 11:41 vyskytla kuriozita v podobě 
zemětřesení, které bylo uvnitř budov velmi dobře patrné. Dne 21. se 
objevila první bouřka roku 2024 se dvěma výboji blesků. Měsíční teplotní 
minimum –2,5 °C bylo naměřeno ve dnech 20. a 26. a je na březen vysoké. 
Mrzlo podobně jako v únoru málo, bylo naměřeno jen 7 dnů mrazových 
a 17 dnů s mrazem přízemním. 

Přehled počasí v Blatné za duben
Průměrná teplota: 9,7 °C, odchylka od normálu: +1,5 °C.
Úhrn srážek: 25,8 mm, tj. 77 % normálu.
Měsíc jako celek teplotně slabě nadnormální, srážkově mírně podnormální. 
Duben si hned zpočátku začal hrát na letní měsíc s vysokými denními 
teplotami. Nejvyšší měsíční teplota byla 27,6 °C, naměřena dne 7. a je 
to vůbec historicky nejčasnější výskyt letního dne. Letních dnů bylo více, 
celkem za měsíc 4. Zásadní zlom v teplotách přinesla studená fronta, která 
nás přešla 15. a vyskytla se na ní jediná dubnová bouřka se šesti výboji 
blesků. Následovala studená až velmi studená epizoda, kdy se objevovaly 
i sněhové srážky a dne 21. ležela ráno i nesouvislá sněhová pokrývka, jejíž 
výskyt je vzhledem ke kalendáři již dost pozdní. V šesti dnech i mrzlo, 
nejvíce dne 22., kdy bylo naměřeno měsíční teplotní minimum –4,5 °C, 
což mělo katastrofální dopad na již velmi pokročilou vegetaci, čímž byly 
způsobeny značné škody pomrznutím. V dubnu dokonce mrzlo více než 

sunt) de villa Huzienicz ad villam in Crznyewsk, SA. II, 325, 1457 Racek 
u Huzenic, Sedl. Tz list.mus. v Praze, 1517 Jindř. A Mik. Z Kojakovic 
v Uzenicích, Sedl. z A. třeboň, 1615 Běšín z Běšin a na Uzenicích, Rozvrž. 
Sb. 47, 1790 Hft Drahenitz: Teutsch Uzenitz, Uzenicžky, ein DF von 25N., 
Schal.III, 57.
Uzeničky – tento zdrobnělý tvar na -ičky nalézáme teprve v 18. století. 
Do té doby se obě vsi jmenovaly stejně, a to podle svědectví několika 
dokladů nejdříve Húženicě = snad vsi zúžené nebo spíše zmenšené, 
v. úžiti u Jg. I, 843 a u Kotta IV, 523. Obě jména snad s prothetickým H – od 
počátku až do 16. století. Stará nepřesná grafika nerozlišovala literami 
často hlásky ž a z. To způsobovalo spojování našich obou jmen a adj. 
uzený, lidový vtip se toho spojení ujal a novotvary Uzenice a Uzeničky 
ovládly velmi rychle. (Ovšem předpoklad prothetického H – není než 
pouhý dohad. Snad je tu základ húžě jako u jmen Houžná a Houžovec)
Jméno Húžný – Houžný bylo odvozeno od stč. apel. húže „houžev, 
provaz“ a znamenalo les s drobnými stromky, jež se dobře hodily na 
houžve, a v tvaru Houžná znamenalo vodu, která takovým prostorem 
tekla. 
Převzato z Wikipedie – autor PhDr. Antonín Profous, jazykovědec
Fotografie Jiří Čížek, březen 2005

v obci třeba, i s tím, že pečovat o obce a občany v našich obcí lze se 
zájmem, nadšením, pokorou a zodpovědností. S funkcí starostky mi 
koruna na hlavě nepřistála a ani žezlo v ruce, na vedení obce je nás 
7 zastupitelů. Vesnice patří nám všem, a tak mají občané možnost se 
aktivně zapojit do chodu a fungování obce, ať jsou to nápady, návrhy, 
názory nebo odvedená práce. Mám radost pokaždé, když se povede 
cokoliv, o co se snažím a máme z toho prospěch všichni. Projekty, které 
jsou již dokončené či rozpracované. Brigády, při kterých se sejdeme 
a společně se staráme o vzhled a majetek obce, akce pro děti, taneční 
zábavy, setkání důchodců, stavění májky, pálení čarodějnic, rozsvícení 
vánočního stromku, oslava MDŽ. Vše je možné uskutečnit pouze ve 
spolupráci s lidmi, na které se mohu spolehnout a kteří jsou ochotni obci 
věnovat svůj volný čas. Starostování je především o zodpovědnosti, času, 
učení, komunikaci, starostech a papírování, prostě o všem, co s sebou 
tato funkce přináší. Nestěžuji si, věděla jsem do čeho jdu. Snažím se 
skloubit obec, zaměstnání a svou rodinu tak, abych všechno zvládala.
Jaké problémy vašich obcí vás nejvíc trápí a jak byste je chtěla řešit?
Momentálně nás trápí roky neřešené záležitosti spojené s opravami 
a údržbami obecního majetku. Kulturní dům, komunikace v obcích, 
propustek za Černívskem, který je v havarijním stavu, hasičská nádrž, 
vybavení hasičů, dešťová kanalizace, kaplička. Vše je díky nicnedělání 
v katastrofálním stavu. V obcích se za bývalého vedení neinvestovalo, 
nebudovalo a zastavil se tu čas. V dobách, kdy byly dotace dostupnější 
a výhodnější, se u nás na penězích sedělo. Kostlivci ze skříně padají ještě 
dnes. Problémy postupně řeším, ale vzhledem k tomu, že starostování 
dělám při zaměstnání, nejde to tak rychle jak bych si představovala. 
Důležité je především chtít.
Co chystáte pro obyvatele vaší obce na nejbližší období a jaké máte 
dlouhodobé plány?
Krov budovy KD, kde se nachází sál, výčep a místnost OÚ, byl napaden 
tesaříkem. V prosinci loňského roku došlo k jeho likvidaci. V loňském 
roce jsme zmodernizovali veřejné osvětlení v obci za finanční 
podpory dotačního titulu JčK. Získali jsme dotaci na pořízení květníků 
a odpadkových košů, párty stanu a pivních setů. Máme zpracovaný 
projekt na opravu hasičské nádrže a nyní čekáme na vypsání vhodného 
dotačního titulu. Projekt na opravu propustku by měl být hotový během 
1. pololetí letošního roku. Zadala jsem vypracování projektů na opravu 
komunikací. Bez projektů bohužel nelze žádat o dotace. V Černívsku 
máme ve správě hřbitov, který je chráněnou kulturní památkou. Na 
opravu dvou vstupních bran máme vypracovaný restaurátorský záměr, 
stejně jako na kříže v okolí hřbitova a zažádáno o dotace. Obec nemá 
dětské hřiště, kde by se děti mohly scházet a užívat si volný čas společně. 
Žádost o dotaci loni nevyšla, a tak to letos zkusíme znovu. V kulturním 
domě nejsou vyměněna všechna okna a dveře a o dotaci máme také 
zažádáno. V současné době dokončujeme změnu územního plánu 
obce. Rozpočet obce s naší velikostí není závratný, a proto se snažím 
a budu snažit o získání dotací na naše projekty. Dlouhodobým plánem 

je především rozkvět našich obcí a snaha o lepší a kvalitnější žití v nich. 
Hospodařit zodpovědně s penězi a majetkem nás všech. 
Jak vidíte svou „obec“ za 10 nebo 20 let?
Věřím, že naše obce budou v budoucnu obydleny a že se tu všem bude 
dobře žít nebo chalupařit.
Prozradíte na sebe něco osobního?
Je mi 47 let, jsem vdaná, v Uzeničkách žiji s manželem Jirkou a 12letou 
dcerou Michaelou, měli jsme ještě syna. David v roce 2017 tragicky 
zemřel v den svých 18. narozenin. Jsem vyučená dámská krejčová, 7 let 
jsem zaměstnána na OÚ Čimelice a i díky této zkušenosti jsem šla do 
voleb. Ráda tvořím a zahradničím s dcerou, je to úžasný relax, u toho 
vždycky vypnu. 
Co vám udělá radost? Co vás zaručeně rozčílí?
Jsem pyšná máma naší dcery, která je chytrá, hodná, tvořivá a umí 
nádherně malovat. Radost mám ze všeho, co se mně nebo mým blízkým 
podaří. V dnešní době je důležité umět se radovat. Zaručeně mě rozčílí 
arogantnost, hloupost, závist a faleš.
Které místo v Jihočeském kraji máte ráda?
Nemůžu určit konkrétní místo, protože je známo, že Jižní Čechy patří 
k nejkrásnějším v republice. 
Něco na závěr?
Závěrem bych chtěla poděkovat všem, kteří se podílejí na chodu obce, 
organizují akce pro děti, ženy a seniory a těm, kteří se těchto akcí 
zúčastní, protože to je ta nejlepší odměna. Všem, kteří přijdou ve svém 
volném čase pracovat a vědí, že to nedělají jen pro sebe. Všem, kteří naši 
snahu dokáží ocenit, a ne jen kritizovat.
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v únoru a březnu. Co naplat, že se na samém konci měsíce znovu výrazně 
oteplilo a dne 30. byl opět teplotně letní den. Srážkově byla první dekáda 
takřka normální, druhá lehce nadprůměrná, ale třetí velmi suchá, takže 
na konci měsíce panovalo již sucho ve svrchní vrstvě půdy. Sucho bylo 
umocněno velkým výparem vody, který podpořily i časté dubnové větry. 
Během dubna bylo zaznamenáno 12 dní s přízemním mrazem a 3 dny 
s mlhou.

Zdeněk Vondra

13:30

Městské kulturní středisko
Strakonice

20
248. 6.

taneční přehlídka

Vstupenky v prodeji: www.meks-st.cz I Městské informační centrum Strakonice

STRAKONICE 

Akce se koná ve spolupráci s MěKS Strakonice, Městem Strakonice a OS ČUS Strakonice 

LETŇÁK

24. ROČNÍK TANEČNÍ PŘEHLÍDKY 

19. ROČNÍK LINE DANCE & LATINO PARTY  
20:30 HOD. I Hotel&Café-bar Garnet STRAKONICE   

DANCE 
SHOW

7. 6. 
2024 

Zprávy z našich obcí

DRAHENICKÝ 
MÁLKOV
Oslava k MDŽ

Každoroční tradicí u nás v Málkově je 
oslava k MDŽ. Ženy z celé vsi se sešly v sobotu 

9. března, aby společně oslavily svůj svátek. Kromě 
tradičních chlebíčků a zákusků nechyběla recitační čísla z řad dětí. Každá 
obdržela kytičku primulí a společně strávily příjemný večer. 

Dětský maškarní bál a hasičský bál
Přesně o týden později jsme se sešli znovu. Odpoledne 16. března 
pořádal sbor dobrovolných hasičů dětský maškarní bál. Letošním bálem 
provázel pár hula hula tanečnic a dvě pirátky. Užili jsme si společně 
hodně tance a soutěží. Nechyběla tradiční tombola a vyhlášení 
nejlepších masek. Aby toho nebylo málo týž večer se ještě konal hasičský 
bál. Celý večer hrála Kapela Radka Šimsy. Nechyběla bohatá tombola 
a kdo chtěl mohl se zapojit do aukce o krásnou dřevěnou sochu od 

Víta Bekyho Budky, kterou nám laskavě do tomboly věnoval. Obě akce 
hodnotíme jako zdařilé. Moc děkujeme všem hasičům i nehasičům, kteří 
se na akci podíleli. 

Velikonoční posezení a ochutnávka
Na bílou sobotu se málkovští sešli u velikonočního posezení. Oslavu 
Velikonoc si zpříjemnili degustační soutěží na téma: slané pečivo. 
První místo obsadila paní Martina Říhová jejíž plněné rohlíčky chutnaly 
nejvíce. Druhé místo patřilo naší stálici paní Jitce Fousové. Třetí místo 
obsadil po dlouhé době muž, a to pan Pavel Burian.

Našim ženám aneb MDŽ v obecňáku
Páteční večer 8. 3. byl věnován připomínce Mezinárodního dne žen. 
V obecním domě ve Skaličanech se sešla řada sousedek a sousedů 
a zástupci místního hasičstva 
a obce popřáli svým partner-
kám, manželkám, babičkám 
a všem dalším přítomným 
ženám a dívkám vše nejlepší 
k jejich svátečnímu dni. Každá 
z žen obdržela karafiát a drob-
né občerstvení. Příjemný ve-
čer doprovodila svým vystou-
pením kapela Seržant Huml.

Obecní schůze
Hned druhý den po oslavě všech žen se měla veřejná obecní schůze 
na svém programu seznámení s rozpočtem obce, přehledem investic 
z let minulých a plán činností na další období. Součástí večera byla 
i prezentace studie úpravy návesního prostoru, která vyvolala řadu emocí. 

SKALIČANY

Věra Vylitová, Marie Cheníčková a Jaroslava 
Šilhavá na MDŽ ve Skaličanech
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Nakolik a v jakém rozsahu se budou úpravy návesního prostoru 
v etapách realizovat zůstává ve hvězdách.

Maškarní rej 2024
Více než pět desítek masek a další tři desítky návštěvníků se zúčastnili 
maškarního reje v obecním domě ve Skaličanech. Množství přítomných 
bylo svědky defilé rozličných masek, které soutěžily v různých 
disciplínách s následným vyhlášením nejpovedenějších převleků. 
Neskonalé poděkování a obrovská poklona patří organizačnímu týmu 
Fandy a Kačky Pražákových, Martiny Ředinové a Jirky Kotála, kteří si vše 
vzali na starost a připravili báječnou akci. Občerstvovací servisní tým 
fungoval též naprosto na jedničku a všichni, kteří přišli, tak se velmi 
dobře bavili. 

Prezentace při obecní schůzi

Velikonoce
Ozdobení velikonoční břízky bylo jednou z novinek místního dění. 
Ta se objevila na místě, kde se tradičně zdobí i strom vánoční a vylepšila 
tak chmurný obrázek naší vsi způsobený výkopy v souvislosti s realizací 
snesení vzdušného vedení elektrické distribuční soustavy do země. 
Následného rachtání se účastnil početný houf dětí a mládeže a za své 
snažení si vykoledovali povedenou výslužku, kterou si rozdělili na sále 
obecního domu.  

Účastníci maškarního reje

Skaličanští koledníci

Prověřovací cvičení 
Drahenický Málkov
V sobotu 23. 3. 2024 pro-
běhlo prověřovací cvičení 
pořádané hasičským sbo-
rem v Drahenickém Málko-
vě. Operačním střediskem 
byly na prověřovací cvičení 
vyslány jednotky SDH (JPO 
V) Drahenický Málkov, Bez-
dědovice, Skaličany a Cho-
bot. Prověřena byla dálko-
vá doprava vody provedena 
v celkové délce vedení cca 
750 m (vč. útočného rozvi-
nutí) s převýšením cca 40 m a další dovednosti výjezdových jednotek 
uvedených obcí. Děkujeme kolegům z Dr. Málkova za zorganizování pří-
nosného cvičení.

Kácení zeleně u kapličky
V neděli 24. 3. 2024 proběhlo kácení 5 ks dosluhujících dřevin u kapličky 
ve Skaličanech. Práci zajišťovali členové jednotky SDH Skaličany a další 
osoby, vč. řízení provozu. Kácení bylo prezentováno na obecní schůzi 
a bylo v podstatě první etapou úpravy tohoto prostoru. Důvody kácení 
byly prezentovány na zmíněné schůzi a bylo povoleno příslušnými 
orgány. 

Skaličanští na cvičení v Dr. Málkově

Výměna vrat v hasičské zbrojnici
Ve stávající hasičské 
zbrojnici byla ve spo-
lupráci se SOU a SOŠ 
Písek pod záštitou od-
boru majetku, investic 
a rozvoje, MěÚ Blat-
ná vyměněna vrata. 
V letošním roce dojde 
i na výměnu střešní 
krytiny a v letech ná-
sledujících na renovaci 
fasády. Ze zbrojnice 
se po sestěhování do 
nové hasičské garáže 
v č. p. 20 patrně stane 
muzeum skaličanských 
hasičských tradic.

Hasičské cvičení v Přešťovicích
Členové JSDH Skaličany a SDH Skaličany se v sobotu 20. 4. 2024 
zúčastnili tradičního cvičení jednotek, tentokrát v Přešťovicích. Cvičení 
pořádal náměstek starostky OSH Strakonice Ing. Pavel Škarda a zdravici 
při zahájení cvičení pronesl též senátor MUDr. Tomáš Fiala. Tématem 
cvičení byla legislativa silničního provozu, zásady řízení požární techniky, 

Skaličanští brigádníci

Výměna vrat v hasičárně
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předlékařská první pomoc, jízda zručnosti, představení vozů ZZS, ukázky 
hasičského vozu Ford Ranger, čtyřkolky Can Am Outlander a zásahového 
vozíku. Proběhly též ukázky na stanici HZS ve Strakonicích. Velice 
děkujeme za organizaci této tradiční a opět zajímavé akce!

Florbal Myštice
Skaličanští doposud nechyběli ani na jediném ročníku akce nazvané 
Myštické plácání s florbalovou hokejkou. Další díl této podařené akce 
se konal v sobotu 13. 4. 2024. Dva týmy skaličanských hráčů tvořili 
Jarin Fořt, Fanda Pražák, Adam Sokol, Honza Mikeš, Lukáš Fořt, Tomáš 
Fořt, Jakub Darda a Michal Peroutka. Kozlové obsadili celkové 9. místo 
a Kozlíci byli tentokrát úspěšnější a přivezli místo šesté. Turnaje se 
účastnilo 10 družstev. Vzájemné souboje s buzickými sousedy skončili 
v základních skupinách remízami a souboj o umístění nakonec dopadl 
ve prospěch buzických, kteří se tak v letošním souboji o Lavor cup ujali 
vedení 1:0. Děkujeme našim borcům za reprezentaci obce! 

Cvičení jednotek

Florbal v Myšticích

FK Kozel na kuželkách 

Tým pod hlavičkou FK Kozel Skaličany ve složení Milan Počta, Jaroslav 
Doležal, Zbyněk Žižka a Václav 
Cheníček se zúčastnil turnaje 
neregistrovaných hráčů v kužel-
kách v Blatné. V době uzávěrky 
tohoto vydání nebyly celkové 
výsledky všech týmů známé, 
ale našim reprezentantům patří 
poděkování za chuť a odhodlání 
zahrát si, přestože někteří hráli 
tento sport naprosto poprvé!

Májka a čarodějnice
Tradiční stavění máje a pálení čarodějnic v letošním roce, obdobně 
jako v roce loňském doprovodil čarodějný rej, který dokonale připravila 
místní děvčata, včetně dokonalých kostýmů a vkusného programu, 
který všichni přítomní ocenili. Májka byla postavena na klasickém místě 
a do ranních prvomájových hodin i uhlídána. Vatra, která byla pálena 
v poměrně nepříznivých klimatických podmínkách, byla předmětem 
řízeného odhoření pod dohledem místní zásahové jednotky, která měla 
tuto činnost pojatu v rámci svého výcviku a v rámci zátěžové zkoušky 
techniky, která prokázala dobrou připravenost. 

Skaličanští reprezentanti v kuželkách

Oprava kanalizace
V souvislosti s rekonstrukcí elektrického vedení v obci probíhaly 
výkopové práce, během kterých se potvrdily naše domněnky, že obecní 
kanalizace není ve zcela komfortním stavu a bylo nutné urychleně 
přistoupit k procesu, který povede k její opravě. Díky městu Blatná 
se podařilo získat prostředky na výměnu několika úseků řadu v obci 
a v době vydání tohoto čísla Sobáčku by již rekonstrukce měla být 
dokončena. K opravě kanalizace jsme přistoupili v důsledku faktu, že 
Jihočeský kraj bude v letních měsících opravovat komunikaci vedoucí 
do obce, včetně průtahu obcí a následně by již nebylo možné kanalizaci 
vyměnit. Děkujeme místním za pochopení a trpělivost během prací, 
které občas komplikují život, ale k životu patří.      

Co také bylo aneb po uzávěrce 
V době, kdy se bude toto číslo Sobáčku distribuovat do poštovních 
schránek domácností na Blatensku a nestane se nic závažného, co by 
překazilo naše plány, budeme mít ve Skaličanech za sebou také naši 
pouť, která je (byla) v letošním roce spojena s okrskovými hasičskými 
soutěžemi a také s připomínkou výročí 125 let od založení našeho 
skaličanského hasičského sboru. Stručnou reportáž si snad přečtete 
v dalším čísle tohoto periodika. 

Psal Václav Cheníček, foto tentýž a také Jakub Darda, Jana Klejnová, 
Luboš Kylián ml. a Jana Mazánková

Skaličanské čarodějnice

Rozhovor s Václavem Salivarem
Jaká je vaše funkce v hokejbalu?
Jsem trenérem přípravky, a mám na 
starosti časomíru u všech kategorií.

Jak jste se k hokejbalu dostal?
K hokejbalu mě přivedl můj nejlepší 
kamarád, hráli jsme tehdy spolu 
za mladší žáky. Hokejbal jsem hrál 
nějakých 13 let. Hrál jsem od žáků 
až po muže. Asi rok jsem byl pak 
mimo hokejbal. Vrátil jsem se, 
když áčko potřebovalo někoho na 
časomíru, a postupem času jsem 
dostal na starosti všechny kategorie, 
a tak je tomu dodnes. K trénování 
mě ukecali minulý rok na dohrané 
mladších žáku.

Zhruba kolik let se hokejbalu 
věnujete? 
Hokejbalu se věnuju už 20 let, 
13 let jsem hrál a přes 6 let dělám časomíru a zápisy o utkáních, 
a trénovat jsem začal loni v září.

BLATNÁ
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V čem se podle vás hokejbal v Blatné za poslední roky změnil?
Za mě určitě v organizaci a přístupu k němu. Hlavně dnes má o hokejbale 
povědomí o dost více lidí, než když jsem hrál já. Zázemí se hodně zlepšilo. 
Dříve byla poloviční dětská základna, dnes máme v každé kategorii tým, 
to je za ty poslední léta asi největší změna,

Práce s dětmi vyžaduje velkou dávku trpělivosti. Je to vaše silná 
stránka? 
Každý trenér se musí naučit trpělivosti. Já jsem hodně impulzivní člověk 
a emoce nedusím v sobě, kluci ví že umím zvýšit hlas, když dělají něco, 
co nemají nebo co se mi nelíbí ale také ví, že je umím i pochválit.

Máte jako trenér nějakou přezdívku? Jak vám hráči říkají? 
V dorostu jsem vyfasoval přezdívku Salič, a ta mi zůstala dodnes. 

Každý někdy vyhraje a někdy prohraje. Je těžké naučit nejmladší hráče 
vyrovnat se s prohrou? 
U dětí je tohle asi nejtěžší, dětská psychika je na tohle hodně náročná. 
Kluky po prohře nikdy nekritizuji ale snažím se najít pozitiva. Klukům 
hlavně říkám, každá prohra Vás posune o krok k výhře. Prohra nám 
ukazuje, co zlepšit abychom příště vyhráli.

Jak povzbuzujete hráče, když se jim během turnaje nedaří?
Nejdůležitější je s kluky neustále komunikovat, povzbuzovat je. Zápas 
nikdy není prohraný, dokud nezazní poslední siréna. K tomu používám 
krásný příklad, viděli jste juniory na MS v hokeji? To že minutu před 
koncem prohráváme, neznamená, že jsme prohráli, každý zápas se hraje 
do konce.

K vaší práci patří i spolupráce s rodiči dětí. Jak funguje?
Jelikož spoustu rodičů dětí, co trénuji znám i mimo hokejbal, tak 
komunikace s nimi je o dost jednoduší. Nemám rád, když mi někdo do 
něčeho kecá, ale taky nemám problém, když za mnou kdokoliv přijde 
a chce si o něčem promluvit na rovinu, tohle třeba hodně cením. 
Komunikace je důležitá i s rodiči.

Co vám jako trenérovi přináší největší radost?
Samozřejmě největší radost mám z toho, když vyhrajeme, kluky to 
nabudí do dalších zápasů, je to pro ně výborná motivace. Sami vidí, že 
když plní to, co se po nich chce tak to vede k vítězství.

Hokejbalem trávíte hodně času, co na to vaši blízcí?
Jelikož nejsem jen trenér, ale mám na starosti i časomíru u všech 
kategorií, tak na zimáku trávím hodně času. Mám tolerantní ženu, 
která to chápe, ví, že je to můj jediný koníček, a má pro to pochopení. 
Někdy se mi sejdou třeba čtyři zápasy za víkend, a to na zimáku trávím 
hodně času, ale to je málo kdy. Takže tolik času to o víkendu nezabere. 
Horší je turnaj s přípravkou, kdy jsme třeba celou sobotu pryč. Ale těch 
turnajů zase není tolika, že by se to nedalo zvládnout. Zimní pauza je 
také dlouhá, takže veškerý volný čas trávím s rodinou, nechci je kvůli 
hokejbalu ochudit o čas semnou. 
Jaké máte nejradši pivo?
To je těžká otázka, nejraději mám asi Radegast, ale nepohrdnu třeba 
i Klostermannem, nebo nějakým dobrým speciálem na Sokolce.

Jak vidíte budoucnost hokejbalu v Blatné?
O dost lépe, než tomu bylo dříve, hokejbal v Blatné se posunul za ty léta 
o neskutečný kus vpřed. Doufám, že následující léta bude posun ještě 
pokračovat. Byla by škoda, kdyby tomu tak nebylo, hokejbal reprezentuje 
Blatnou a ta se díky tomu dostává do povědomí celé republiky.

Je něco, co byste chtěl vzkázat čtenářům? Co by o vás nebo hokejbalu 
měli vědět?
Jen to ať jejich podpora hokejbalu neutuchá, je krásné vidět kolik lidí, 
chodí i na mládežnické kategorie. Áčko to už je jiný level, kde návštěvnost 
je v průměru největší možná v celé republice, a to i díky Ultras, kteří jsou 
slyšet i vidět při každém zápase. Co by o mě měli lidi vědět? Jelikož mě 
V Blatné mě zná spousta lidí tak o mě asi všichni všechno ví (smích), a co 
by měli vědět o hokejbale? To, že v neděli není nic lepšího na práci než jít 
se podívat na áčko, to je sázka na jistotu, protože tam se nikdo rozhodně 
nudit nebude.

Kulturní Plantáž Blatná 
červen – srpen 2024 
Výběr z akcí 

Podrobnější informace www.plantaz-blatna.cz 

14. 6. 
Muzejní noc  
 
20. 5. – 1. 9. 
Josef Synek – malíř laskavého humoru 
 
28. – 30. 6. 
Výstava růží ARTfestival  
 
30. 6. – 12. 7.  
Jihočeské klavírní kurzy  
 
26. 7.  
Letní koncert na nábřeží 
 
12. – 16. 8. 
Prodej knih 
 
19. – 23. 8.  
Výtvarná Blatná  
 
24. 8.  
Růžové léto 

www.plantaz-blatna.cz

Kulturní Plantáž Blatná

kulturniplantazblatna

12. ročník Školního plesu 
pořádaného SRPŠ 
při ZŠ J. A. Komenského
V sobotu 23. března se uskutečnil již 12. ročník 
Školního plesu v prostorách Komunitního 
centra v Blatné za účasti 110 dětí. Stejně jako v minulých letech ho 
uspořádalo SRPŠ při ZŠ J. A. Komenského. Moderování plesu se ujali 
s velkou grácií Tomáš Čanda a Honza Janota, žáci devátého ročníku. 
Ples zahájili reprezentanti tanečního klubu Torra Písek Ondřej Šíp 
(9 let) s Lucií Winklerovou (9 let) s latinskoamerickým jivem, po kterém 
následovala ukázka ladného anglického waltze. Poté se již rozezněly 
první tóny hudební skupiny GREP (letošní novinka), pod vedením pana 
učitele Karla Pičmana z místní základní i umělecké školy (ZUŠ), která se 
mohla těšit z plného tanečního parketu. V průběhu večera vystupovali 
s kapelou také hosté ze ZUŠ. Děti se dočkaly i lidových písní jako např. 
„Vysoký jalovec“, který si zazpívali snad všichni včetně pořadatelů. První 
přestávku nám ples zpestřila dechberoucí módní přehlídka, která by se 
mohla nazvat přímo divadelní fashion show. Mladé slečny za doprovodu 
mladých pánů předvedly překrásné společenské šaty vhodné jak do 
tanečních, tak i na jiné společenské události. Šaty pro tuto přehlídku 
zapůjčil salon Elliter paní Marcely Cibulkové, značnou zásluhu na 
této show měla i make-up artistka Eliška Stahlová a kadeřnice Alena 
Šmatová. Nevídanou choreografii pro show sestavila taneční lektorka 
Broňa Winklerová. Kolem 20. hodiny vystoupili taneční mistři manželé 
Winklerovi, kteří spolu s absolventy tanečních kurzů zatančili překrásný 
anglický waltz. Následně si ověřili hravou formou prostřednictvím 
několika otázek, že žákům nejsou základy společenského chování vůbec 
cizí.  To se projevilo i na zdárném průběhu celé akce. Nakonec vyzvali 
i teenagery, aby si spolu s nimi vyzkoušeli výuku latinskoamerických 
a standardních tanců. Bylo hezké sledovat, jak se se zaujetím zapojili 
téměř všichni. V poslední pauze následovalo všemi očekávané losování 
tomboly. Pořadatelé vylosovali 21 krásných cen a vyhlásili královnu 
a krále plesu, kterými se pro letošní ročník stali Kateřina Šrámková 
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(6. B) v překrásných růžových šatech 
a Tomáš Kvarda (9. B) ve slušivém 
modrém obleku s motýlkem. 
Královna obdržela kromě šerpy 
a koruny krásnou kytici, kterou 
věnovala paní Helena Šourková. 
Pro krále plesu byl připravený 
balíček uzenin věnovaný ZD Bělčice. 
Nakonec pořadatelé vyhlásili, že 
i všechny ostatní lístky tomboly 
jsou výherní, a to především díky 
sponzorům, kterých bylo letos 
opravdu hodně. Za všechny ceny 
věnované do tomboly školního 
plesu velmi děkujeme a konkrétní 
sponzory uvádíme níže. V průběhu 
celého večera mohli účastníci plesu 
hojně využívat foto koutek, který 
si připravila Hanka Bari, děkujeme. 
Dvanáctý ročník Školního plesu se 
opravdu vydařil, tančilo se až do 

samého konce a úsměvy na tvářích mládeže nám byly tou nejlepší 
odměnou. 
Tímto bych chtěla velmi poděkovat všem rodičům, kteří se podíleli na 
přípravě plesu, sponzorům, tanečním mistrům a tanečníkům, kapele 
GREP a jejich hostům, zvukaři, obsluze Andrejce, Adélce a Agátce 
a dalším zúčastněným. Byli jste skvělí! Doufáme, že jste si všichni ples 
užili a budete se spolu s námi těšit na další již 13. ročník.

Za SRPŠ Mgr. Jiřina Uldrichová, předsedkyně spolku
Sponzoři Školního plesu 2024
Město Blatná, Sebastian Vaníček - IT servis Blatná, lékárna Arnika, 
PROFIMO s. r. o. Ota Synek, ZD Bělčice, Fitness One, COOP Jednota 
Volyně, Leifheit s. r. o., Kosmetické studio Z - Kateřina Zachová, 
Kosmetický salon Viollete - Jana Křemenová, Restaurace Beránek, 
Vodoinstalace Štědronský, Elektro Němcová, Expert Elektro Jankovský, 
MVDr. Jiří Šole, Zelenina Jiří Šourek, Caffé Grande, Drogerie Blovský, 
Kadeřnický salón Hana Vrbská, DH Hair - Dagmar Holubová, Papírnictví 
Tomášková, U Mlsouna, Drogerie Oulehlová, Kadeřnický salón Alena 
Šmatová, Květiny Helena Šourková, Elliter - Marcela Cibulková, Beads 
by Eve - Eva Koubková, Písecké lůžkoviny, Klenot M&M - Milena 
Augierová, S-Power Energies s. r. o., KarBike SPORT- Pavel Karban, 
Šití Daniela - Daniela Poskočilová, Svíčky - Vosky od Veru - Veronika 
Bednářová, Kadeřnictví Nad Lomnicí Blatná, Lékárna DR. MAX, Květiny 
Kopretina - Andrea Šmídová, Kutilka - Hana Gregorová, BEZobalu 
- Kateřina Uldrichová, Kulturní kavárna Železářství U Šulců s. r. o., 
Kulturní plantáž Blatná, Zámek Blatná, Robin OIL Blatná, Rádio OTAVA, 
Kadeřnický salón Martina Červená, Strom Lnáře, DURA  Automotive 
CZ k. s., Auto Moto Bláha, Pfeifer Holz s. r. o. Chanovice, Restaurace 
V Sokolovně, Stavebniny pod rybníkem Pustý - Blatná, Martin Hájek - 
stavební servis, Marcela Hájková, Svět dětí a sportu - Wokas.cz, Elektro 
Suchý s. r. o., Sladká Švadlenka

Vítání jara
Dne 22. 3. 2024 jsme ve 
školní družině oslavova-
li velikonoční svátky jara. 
Všichni se moc těšíme na 
teplé hřejivé jaro a společ-
né chvíle s rodinou, a tak 
jsme rádi pracovali na této 
oblíbené akci. Zpěv a před-
nes dětí s jarní tématikou 
jsme si poslechli ve školní 
jídelně od druháčků a čtvr-
ťáků. Šikovné maminky 
a babičky nám napekly 
sladké i slané dobrůtky 
a vychovatelky připravily 
chlebíčky pro malou kavár-
ničku. V prostorách družiny 
byly připraveny rukodělné 

dílny, kde si děti vytvářely jarní ozdoby, pletly pomlázky i zdobily perníč-
ky. Starší zručnější děti své výrobky nabídly k prodeji, jako např: mýdla, 
zajíčky tištěné na 3D tiskárně, drátěné ozdoby, jarní bylinky, malované 
kamínky a vše bylo opravdu překrásné. Navštívili nás i klienti z Domova 
seniorů se svou keramikou a pletenými ozdobami a pravidelní prodejci 
s jarními dekoracemi.
Celé odpoledne jsme si společně krásně užili a děkujeme všem za 
společně strávené chvilky.

Vychovatelky školní družiny

Jihočeské zvonkování
Ve středu 27. 3. 2024 jsme pod dohledem odborné poroty uspořádali 
školní kolo pěvecké soutěže Jihočeský zvonek. V porotě usedli významní 
blatenští umělci Martin Sikora a Mirka Nová a spolu s nimi naše paní 
ředitelka Mgr. Jana Krapsová. Velice děkujeme porotě za příjemně 
strávené dopoledne, plné 
úsměvů a pohody, doplněné 
vystoupením Martina a Mirky.
Účastnilo se celkem 17 dětí 
ze čtvrtých a pátých tříd. Kluci 
i děvčata byli opravdu šikovní 
a za klavírního doprovodu 
pana učitele Karla Pičmana 
a paní učitelky Mgr. Zdeny 
Lojdové předvedli obdivuhodné výkony. Velké díky patří panu řediteli 
ZUŠ Martinu Škantovi za zapůjčení sálu a aparatury.
Bylo velice těžké vybrat po-
stupující do okresního kola ve 
Strakonicích. Nakonec nás re-
prezentovali Tereza Křemeno-
vá a Daniel Kříž jak se sólovou 
písní, tak také s duetem. Eliška 
Bartůňková, Anita Dolejšová 
a Adéla Melicharová soutěžily 
v sólovém zpěvu.
V okresním kole ve Strakoni-
cích 18. 4. 2024 naše děti vy-
hrály hned dvě zlatá, dvě stří-
brná a jedno bronzové pásmo. Postoupili zlatí Eliška Bartůňková a duet 
Tereza Křemenová a Daniel Kříž. Budeme držet palce v pátek 17. 5. 2024 
v krajském kole.
Pro nás jsou všichni zúčastnění hvězdami už teď!

Mgr. Šárka Komárková, zástupkyně ředitelky školy

JAK jsme objevovali skládku 
v Hněvkově
Technické služby v letošním roce slaví 50 let své existence a při této 
příležitosti pozvaly žáky 5. tříd naší školy na prohlídku městské skládky 
v Hněvkově. Většina dětí byla na skládce odpadu poprvé. Od pracovníků 
technických služeb jsme se dozvěděli, jaká jsou stanovena přísná 
opatření při vybudování skládky, aby nedošlo k průsakům do spodních 
vod a následnému znečištění okolního prostředí. Také nám popsali, jak 
se o skládku starají. Viděli jsme, jak se zbytečně skládka zaplňuje, protože 
občané nedostatečně třídí vyprodukovaný odpad. Zážitkem na závěr 
byla pro děti projížďka kompaktorem a vykládka právě přijíždějícího 
popelářského vozu. Do školy nám paní Šustrová z TS ještě poslala kvíz 
o skládce, díky němuž jsme si nově nabyté znalosti ještě upevnili.

Mgr. Voborníková Pavla, třídní učitelka 5. B
Mgr. Lojdová Zdeňka, třídní učitelka 5. A
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JAK prožili páťáci Den Země
22. 4. 2024 se vydali žáci 5. tříd a přípravné třídy ZŠ JAK Blatná do přírody 
směrem k rybníkům Topič a Řitovíz, aby se zde učili poznávat rostliny 
a živočichy, a hlavně aby si připomínali nutnost umět se v přírodě 
správně chovat. Děti po cestě hrály zábavné i poznávací hry s kartičkami 
s úkoly, kartami ptáků nebo kapesními encyklopedickými klíči. Přijaly 
také plno výzev, pro které se zavázaly v nejbližším čase, jež se týkaly 
zlepšování životního prostředí. 
Hlavním cílem vycházky byla schůzka s ornitology Zdeňkem Voborníkem 
a manželi Loudů, kteří dětem vyprávěli o ptactvu, ornitologii a ukázali 
jim kroužkování ptáků. Děti si mohly zblízka prohlédnout králíčka 
obecného, brhlíka lesního, strakapouda velkého, kosa černého, pěnici 
pokřovní, vrabce polního a sýkoru koňadru. Došlo také na povídání 
o rehkovi domácím, který je letos zvolen ptákem roku.
Během dopoledne jsme u Řitovíze ještě pozorovali život ptactva na 
hladině rybníka. Krásně se nám předvedl párek potápek roháčů. Pomocí 
Secchiho kruhu jsme zjišťovali průhlednost vody v rybníce, protože ta 
má vliv na přežití potápky černokrké, jejíž populace ubývá. 
Do školy jsme se vrátili znavení po dlouhém pochodu, ale plní hezkých 
zážitků.

Mgr. Voborníková Pavla, třídní učitelka 5. B
Mgr. Lojdová Zdeňka, třídní učitelka 5. A

 Poslední den jsme strávili opět v Londýně. Plavili jsme se na lodi po Temži, 
užili jsme si i jízdu na London Eye s krásným výhledem na město. Prošli 
jsme se kolem Westminsterského paláce a Big Benu, Westminsterského 
opatství, přes St. James’s Park jsme došli k Buckinghamskému paláci. 
Podívali jsme se na největší londýnské náměstí Trafalgar Square. Přes 
Leicester Square jsme došli na Piccadilly Circus, kde jsme měli poslední 
rozchod k nákupu suvenýrů a občerstvení před zpáteční cestou. Nakonec 
jsme londýnským metrem dojeli zpět k O2 aréně, kde už na nás čekal 
autobus.
Vrátili jsme se plni nových zážitků a zkušeností. Velké poděkování 
patří CK Ciao a hlavně milé paní průvodkyni Markétě Marko i oběma 
šikovným řidičům.

Mgr. Polívková Vladěna, hlavní organizátorka jazykového pobytu

Projektové dny v 1. A
Pro žáky z 1. A byly v průběhu uplynulých dvou měsíců připravené tři 
zajímavé projektové dny. 
První byl VELIKONOČNÍ DEN. Pro děti byly připraveny různé pracovní 
listy s matematikou, se čtením, s luštěním, a to všechno v duchu 
Velikonoc. Děti zhlédly též video o zvycích a tradicích. Celý den žáci 
zakončili ochutnávkou klasických velikonočních pochutin (mazanec, 
beránek, jidáše). 
Druhý projektový den byl POHÁDKOVÝ. Zaměřili jsme se na klasické 
pohádky, které by děti měly znát. Žáci byli rozděleni do 5 skupin. 
Jednotlivé skupiny pracovaly s pohádkami: Červená karkulka, Perníková 
chaloupka, Tři prasátka, O Budulínkovi a Smolíček. Na závěr každá 
skupina vytvořila plakát s přidělenou pohádkou, který žáci doplnili 
metodou čtyřlístek a kreativním ztvárněním postav. 
Třetí byl DEN ZEMĚ, který připadá na 22. dubna. Pro žáky z 1. A byly 
připravené různé aktivity. Zhlédli video, jak správně se třídí odpad. Děti 
se též vydaly na dobrodružnou výpravu za hledáním popelnic na tříděný 
odpad. 
Žáci si tyto projektové dny velmi užívají a my se už nyní těšíme na další 
projektový den, který nás čeká. 

Mgr. Ivana Chvostová, třídní učitelka
Bc. Marie Drůbová, asistent pedagoga

Angličtina v praxi 
při poznávání Londýna
Ve dnech 24.–29. 4. 2024 se žáci 6.–9. tříd naší školy ZŠ J. A. Komenského 
zúčastnili zájezdu do Londýna a jižní Anglie. V Londýně jsme strávili dva 
dny. Prohlídku města jsme zahájili výhledem z lanovky nad Londýnem, 
viděli jsme protipovodňové bariéry na Temži, prošli jsme se po známém 
mostě Tower Bridge, navštívili jsme pevnost Tower, kde jsme si prohlédli 
britské korunovační klenoty, kolekci brnění z královské sbírky a zbytky 
hradeb opevnění z doby římské správy. Double deckerem jsme se vrátili 
do Greenwich, navštívili jsme námořní muzeum a vyfotografovali se na 
hlavním poledníku.
Druhý den jsme strávili ve Windsoru, prohlédli jsme si letní královské 
sídlo i město. Odpoledne nás čekala návštěva Legolandu, kde si děti 
užily horské dráhy i jiné atrakce. Zajímavý byl Miniland s miniaturami 
známých světových staveb.
Třetí den jsme odjeli k jižnímu pobřeží, kde jsme se prošli po útesech 
a navštívili lázeňské město Brighton, viděli jsme Royal Pavilion, bývalý 
královský palác postavený pro prince regenta na počátku 19. století, 
který je pozoruhodný architekturou inspirovanou Indií.

JAK jsme plnili čarodějnické zkoušky
Na akci školní družiny „Čarodějnický roj“ jsme se žáky 2. B navázali 
30. dubna. Plnili jsme úkoly z matematiky, čtení a prvouky, vyráběli jsme 
čarodějnické klobouky. Též jsme si zazpívali píseň Čarodějnice, kterou 
jsem pro své žáky složila.
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 Po úspěšném splnění všech úkolů žáci dostali potvrzení, že i nadále 
mohou provádět čarovnou činnost.                              

Mgr. Jana Fialová, třídní učitelka 2. B

JAK se chystáme na nový školní rok
Tento školní rok se pomalu překlopil do poslední pětiny pracovních dní, 
a proto začaly velké přípravy na rok nový.
Máme společně za sebou všechny předzápisové akce (Prvňáčkem na 
zkoušku pro MŠ, Na chvilku školákem pro rodiče s dětmi), které začát-
kem dubna vyvrcholily vlastním zápisem budoucích prvňáčků do školy. 
K zápisu v řádném termínu přivedli rodiče celkem 36 dětí, v dodatečném 

ještě jednoho dalšího 
chlapečka. Pro někte-
ré děti rodiče podali 
žádost o odklad školní 
docházky, které v sou-
časné době uzavíráme.
O týden později započal 
„zápis“ do přípravné 
třídy, kterou plánuje-
me otevřít již potřetí. 
Žádosti o přijetí bude-

me přijímat až do 6. května. Přednost pro přijetí do „přípravky“ mají děti 
s odkladem školní docházky. Volná místa do maximálního počtu 15 dětí 
mohou doplnit pětiletí předškoláci, kteří pak budou povinný předškolní 
rok plnit u nás ve škole.
Děkujeme všem rodičům za projevenou důvěru v naši školu tím, že 
přihlásili své děti do budoucích prvních tříd nebo přípravky. Již nyní se 
těšíme na spolupráci.

Mgr. Jana Krapsová, ředitelka školy

Okénko do školní družiny
V družině se dětem snažíme vymýšlet nejrůznější zábavné dny. 
Všechna oddělení školních družin si užila 19. března pyžamové 
odpoledne. Děti si z domova přinesly pyžama, plyšáky a polštářky. Pro 
děti byly připravené různé zábavné úkoly s večerníčkovou a pohádkovou 
tématikou. Měly možnost prohlédnout si knihy s klasickými českými 
večerníčky, malovat obrázky, hrát pexesa, luštit křížovky, poslouchat 
písničky z večerníčků. 
Dostatek prostoru byl věnován tvoření a rozvoji kreativity. Děti vyrábě-
ly nejrůznější výrobky s jarní a velikonoční tématikou, například vázy, 
zdobily vajíčka, vyráběly úl, tiskaly obrázky s velikonočními motivy, sely 
obilí, vyráběly komín s čápem, tvořily kuřata a králíky. 
Snažíme se oslavovat i významné mezinárodní dny. Na 4. dubna připadá 
MEZINÁRODNÍ DEN MRKVE, proto si žáci 2. B a 4. B vyzkoušeli oškrá-

bat mrkev a následně ji 
ochutnali. Odpoledne 
jsme doplnili dalšími 
aktivitami týkajícími 
se mrkve. Nevynechali 
jsme ani DEN ZEMĚ, 
kdy děti na školním 
dvoře vyplňovaly pra-
covní listy, třídily odpad 
a kreslily obrazy.

Velkým projektem byl 
DUHOVÝ TÝDEN, kde 
nás inspirovaly barvy 
duhy. Každý den děti 
přišly oblečené v dané 
barvě a následně pro 
ně byly připravené 
zábavné úkoly, soutěže 
a pokusy. Žáci se také 
proměnili v kreativní 
malíře, kdy si zkusili 
vytvořit obrazy pouze 
dlaněmi a chodidly. Bylo 
krásné vidět každý den, 
jak se děti v rámci svých 

možností snažily obléci do dané barvy. Žáci vyráběli sluníčka s duhou 
a malovali různé varianty duhy. Celý týden jsme pracovali na výrobě 
společné duhy, která nám nyní zdobí prostor naší školy. 

Bc. Marie Drůbová, vychovatelka školní družiny

JAK na třídění odpadu
Ve dne 25. dubna jsme společně se třetími a čtvrtými ročníky navštívili 
sběrný dvůr v Blatné. Na sběrném dvoře nás provedli pracovníci měst-

ského úřadu, kteří 
nám ukázali a vy-
světlili, jak správně 
třídit odpad.
 Byli jsme se také 
podívat na třídící 
lince. Na konci na 
nás čekal test, ve 
kterém se ukázalo, 
zda jsme se naučili 
správně třídit.
Děkujeme technic-
kým službám, že 
nám umožnili pro-
hlídku sběrného 
dvora.

Třída 4. B

Aprílové dny 
na ZŠ TGM Blatná
Co takhle nebrat se moc vážně a užít si trochu 
legrace, když už do té školy musíte? Takhle nějak to 
vypadalo od 2. do 5. dubna na chodbách ZŠ TGM. 

Velikonoční prázdniny 
krátké, letní prázdniny 
v nedohlednu, i přesto šli 
všichni v úterý 2. dubna 
do školy s úsměvem. Tedy 
ti, kteří nezapomněli, že 
je den naruby. Už cestou 
do školy jsem potkávala 
holky převlečené za 
kluky a naopak, po 
příchodu do haly školy 
už bylo jasné, že většina 
žáků i učitelů vzala tento 
opožděný apríl skutečně 
vážně. Mezitřídní soutěž 
v tento den ovládla 5. A, 
mezi učiteli měl největší 
úspěch Pavel Matoušek. 
Středa patřila noblese 
a eleganci, na pořadu 
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dne byly společenské oděvy, které jednoznačně vybízely k vybranému 
chování. Ze tříd byla nejelegantnější 1. A, z učitelů dominovala sborovně 
Eva Vonášková v outfitu z 30. let. Sportovní den ve středu poskytl 
šanci všem mažoretkám, fotbalistům, hokejbalistům, ale i těm, kteří 
si vybrali méně známý či oblíbený sport, přijít do školy v tom, v čem 
jsou zvyklí se pohybovat na hřišti či v tělocvičně. Soutěž tříd v tento den 
vyhrála 2. A, zasloužené vítězství mezi učiteli si odnesl Jaroslav Voříšek 
dokonale převtělený do role Bohumila Hanče. Zlatý hřeb přišel v pátek, 
poslední den v týdnu byl dnem, kdy měli všichni dorazit bez školní 
tašky. V čem si tedy své učebnice a pomůcky děti přinesly? To byste 
se divili. Jednoznačného vítěze nešlo vybrat, ale mezi nejnápaditější 
„školní tašky” patřily sušáky na prádlo, pelíšky pro kočky, servírovací 
vozík, poštovní schránka nebo zavařovací hrnec. Mezi učiteli naopak 
jednoznačně vyhrála Martina Zachová. Doufáme, že si ti hravější tyto 
dny náležitě užili a ti méně hraví je bez újmy přežili v rolích diváků. 

Co dělají školy pro demokracii 
aneb ŽP na půdě PSP ČR
V minulém čísle jsme vás informovali o tom, že náš 
projekt výstavby bosé stezky v komunitním sadu 
budeme prezentovat v Poslanecké sněmovně ČR. Ve 
čtvrtek 4. dubna se tam totiž konala soutěž projektů 
žákovských parlamentů pod názvem “Co dělají školy 
pro demokracii?” Jak vlastně celá soutěž probíhala? 
Na začátku bylo důležité projekt přihlásit, poslat krátký 
popis, jak to celé vznikalo a několik fotografií. Na 
základě toho jsme se dostali mezi deset nejúspěšnějších 
projektů z celé republiky. Druhým krokem v soutěži bylo natočení 
soutěžního videa. Parametry pro sestříhání videa byly přísné a nebylo 
jednoduché do minutového videa dát vše, co za projektem výstavby 
bosé stezky stálo. Dalším (teď už předposledním) krokem bylo veřejné 
hlasování. Měli jsme necelý týden na to, abychom sbírali hlasy, které 
ve finále tvořily 40 % celkového hodnocení. Vedli jsme si dobře a za 
to děkujeme všem, kteří nás svým hlasem podpořili. Finále se ovšem 
odehrálo právě ve čtvrtek 4. dubna, kdy jsme měli možnost před porotou 

odprezentovat náš projekt a během tří minut zkusit říct vše, co se do 
videa nevešlo. Na pódiu naši školu reprezentovali: Linda Schlehuberová 
(3. A), Antonín Řebřina (5. A), Eliška Hucková (8. A), Adriana Fürstová 
(9. B) a Jaroslav Brouček (9. A). V porotě usedla například Emma 
Smetana nebo Barbora Stárek ze spolku Díky, že můžem. Když nastala 
chvíle vyhlašování vítězných projektů, šuměla sálem nervozita, protože 
konkurence byla opravdu velká. Náš projekt se umístil na třetím místě, 
porota ocenila hlavně mezigenerační propojení. Ředitel organizace 
CEDU Tomáš Hazlbauer celé výpravě pogratuloval a předal jim krásné 
ceny. Obzvlášť výhra od firmy Albi v podobě možnosti navrhnout si 
vlastní deskovou hru je něco, na co se všichni těšíme. 

Mgr. Ludmila Růžičková a Zuzana Voračková, koordinátorky ŽP

Budu školákem
27. března 2024 se uskutečnila již tradiční akce BUDU ŠKOLÁKEM. 
Pro budoucí školáky jsme připravili tři tvůrčí dílny, které prošli spolu 
s budoucími učitelkami 1. tříd Evou Vonáškovou a Ivetou Burianovou. 
V každé dílně si pohráli, ale samozřejmě také vyzkoušeli, jaké to je sedět 
ve školní lavici a plnit zadané úkoly. Domů si každý odnášel vlastnoručně 
vyrobenou stonožku a plno zážitků. Po splnění úkolů v tvůrčích dílnách 
děti navštívily školní družinu, kde se jich ujali žáci 8. ročníku, kteří se od 
září stanou jejich patrony. 
Mezitím připravili ostatní pedagogové pro rodiče komentovanou 
prohlídku školy. Návštěvníkům jsme ukázali nejdůležitější místa školy 
a svou prezentací se představil také žákovský parlament a školní družina. 
Prohlídka byla zakončena v polytechnické učebně, kde proběhla beseda 
s vedením školy, učitelkami 1. tříd a pracovnicemi školního poradenského 
pracoviště. Rodiče měli možnost získat informace o tom, jak to u nás 
v 1. třídě chodí, a o organizaci školní družiny. 
Celkem nás navštívilo 40 budoucích školáků se svými rodiči.  Dle ohlasů 
veřejnosti lze soudit, že návštěvníci byli spokojeni, což nás velmi těší. 
Byli jsme potěšení i návštěvou žáků ze ZŠ Lnáře, kteří se v dalším školním 
roce stanou žáky naší školy v 6. ročníku. 

Zápis do 1. ročníku
Zápis do 1. ročníku pro školní rok 2024/2025 proběhl již tradičně ve 
dvou dnech, a to v pátek 12. dubna a v sobotu 13. dubna. Již několik 
let se snažíme tuto akci dětem co nejvíce zpříjemnit. Po přivítání v hale 

školy p. ředitelkou a budoucími tříd-
ními učitelkami 1. tříd se dětí ujaly 
pohádkové postavičky. Společně 
pak navštívily několik tříd, kde plnily 
zábavné úkoly. Samozřejmě za spl-
něné úkoly následovala také odmě-
na – v podobě různých dárečků od 
našich sponzorů nebo vyrobených 
dětmi v našich zájmových kroužcích 
a družině. 
Zápis do školy obnáší také adminis-
trativní část. Tu mohli rodiče v klidu 
vyřídit, protože pro děti jsme při-
pravili ve školní družině hernu, kde 
mohly strávit závěrečný čas zápisu. 
Do naší školy se pro příští školní rok 
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zapsalo celkem 52 dětí. Zákonní 
zástupci 4 dětí požádali o odklad 
školní docházky, takže do 1. tříd 
nastoupí 48 žáků. Děkujeme všem 
rodičům, kteří nám projevili důvě-
ru zapsáním dítěte do naší školy. 
Prvním rokem školního života pro-
vede děti třídní učitelka pohádko-
vé třídy Eva Vonášková a námoř-
nické třídy Iveta Burianová. 
12. června se ještě uvidíme na 
společně schůzce, kde rodiče se-
známíme s rozdělením dětí do 
tříd a vyřídíme vše potřebné pro 
úspěšný vstup do školy. Pro děti 
připraví vychovatelky školní dru-
žiny zábavný program za pomoci 

budoucích patronů z 8. tříd.
Děkujeme všem sponzorům, kteří nám na tuto akci přispěli: Vilma 
Švecová s. r. o; Ovoce – zelenina p. Šourek; Papírnictví p. Tomášková, 
SIKO Čimelice p. Filip Viták.

Dana Houzarová, zást. ředitelky

Preventivní akce – dopravní výchova
Na kole? V pohodě!
Zapojit se na kole do silničního provozu? Pro žáky 5.–9. ročníků naší školy 
už žádný problém. Naši školu totiž 8. dubna navštívil pan Filip Řezáč a pan 
Dušan Maleček, kteří naše žáky seznámili s pravidly silničního provozu 
a s riziky, se kterými se na silnici mohou potkat. Počasí nám přálo, 
a tak se setkání s žáky mohlo konat na školním dvoře. Pánové přinesli 
jako ukázku správně připravené a vybavené kolo a připomněli dětem 
bezpečnostní prvky, které by měl každý cyklista mít nejen na svém kole, 
ale i na sobě samotném. S žáky řešili situace na křižovatkách, dopravní 
značky a další. Žáci se do diskuse zapojovali a odpovídali na otázky. Pan 
Řezáč věnoval žákům reflexní pásky a vlastnoručně vytvořenou brožuru, 
ve které se žáci dozvědí další zajímavé informace, které se týkají výbavy 
kola, pravidel silničního provozu a především konkrétních blatenských 
křižovatek. Součástí brožury je i test, ve kterém si žáci své znalosti ověřili. 
Tímto bychom chtěli panu Řezáčovi a panu Malečkovi poděkovat za čas 
věnovaný našim žákům a věříme, že se naši žáci bezpečně zapojí do 
silničního provozu. 

Mgr. Klára Hulačová, třídní učitelka 8. A

téměř vše. Pro nás dospělé bylo 
překvapením, že problém dělal 
dětem pohádkový kvíz. Celkově 
ale děti dosáhly vysokých 
bodových ohodnocení a z jejich 
zpětných vazeb je zřejmé, že si 
celou soutěž užily.
Soutěže se zúčastnilo téměř 200 
dětí ze všech sedmi oddělení 
našich družin. Rozhodli jsme se 
ocenit vždy 3 nejlepší z každé třídy. Děti si odnesly diplomy a drobné 
ceny.

Zuzana Voračková, vychovatelka ŠD

Bookfair na ZŠ TGM Blatná
I letos jsme pro žáky a rodiče 
připravili v rámci třídních schů-
zek možnost nakoupit si anglické 
knihy z nakladatelství Usborne. 
Veletrh anglické literatury byl 
instalován v knihovně a žáci se 
mohli s knihami seznamovat už 
od úterý 16. dubna. Ve čtvrtek 
pak byl veletrh přístupný i rodi-
čům, od 14:00 do 17:00 za námi 
mohli dorazit do školní knihovny 
a vybrat svým dětem knihy, kte-
ré se jim líbily. 
Jsme moc rádi, že se nabídka 
knih dětem i rodičům líbila. 
Paní Kateřina Říhová, která pro 
nás veletrh připravila, nabídla žákům knihy různých žánrů a jazykových 
úrovní. Na výběr byly encyklopedie, příběhy, grafické romány i pohádky. 
Nechyběly oblíbené samolepkové a audio knihy či výkladové slovníky. 
Zájem byl obrovský a nás těší, že o angličtinu a anglické knihy mají žáci 
zájem. Po loňském veletrhu se naše školní knihovna rozrostla o velké 
množství knih, které si žáci mohou v průběhu roku vypůjčit. I letos se 
p. Říhová rozhodla nás v tomto směru podpořit a náš nákup obohatí 
o další tituly, které do knihovny daruje. Děkujeme.  Těšíme se, že 
nabídka knih žáky osloví a že se za rok zase rozhodnout rozšířit i své 
domácí knihovničky. 

Mgr. Ludmila Růžičková, učitelka Aj

Zábavná vědomostní soutěž 
v ŠD ZŠ TGM
V pondělí 15. dubna jsme ve všech odděleních školních družin zahájili 
vědomostní soutěž pro každého – Bystré hlavičky. Pro jednotlivé ročníky 
jsme vytvořili zábavné kvízy odpovídající věku dětí. Zařadili jsme do nich 
celou řadu úkolů, např. osmisměrky, hádanky, doplňování barevných 
a číselných řad, hledání rozdílů na obrázcích, pohádkový kvíz, mřížkovou 
šifru a další. V přiměřeném časovém limitu děti zadumaně pracovaly, 
snažily se úkoly rozluštit a na vše přijít. Hodnocení bylo jasně dané, 
všichni měli tedy stejné šance na výhru. Z výsledků bylo patrné, že někdo 
má úžasný postřeh, někoho víc baví matematické úkoly a někomu jde 

Okénko do ZŠ Holečkova č. 4
Paní ředitelka se rozhodla 13. března vyhlásit soutěž o nejkrásnější 
a nejoriginálnější velikonoční přání. Ve třídách i ve školní družině 

se rozjela práce na plné 
obrátky. Mladší děti se 
pod dozorem pedagogů 
pustily s vervou do díla. Na 
jejich pracovním místě to 
sršelo nápady, s pomocí 
dospělých pak svoji fantazii 
dále rozvíjely. Určitě měly 
ze své zábavné práce velkou 
radost. Přání vyrobily hned 
několik, aby bylo z čeho 
vybírat.

Starší žáci se také s chutí pustili do práce. Své představy a nápady již 
realizovali více samostatně. Určitě se mnohým z nich podařilo vykouzlit 
svýma rukama zajímavé a jedinečné výtvory.
Každý autor věnoval jedno ze svých velikonočních přání na školní výstavku 
v místní tělocvičně. Přehlídku těchto prací pak postupně navštěvovali 
členové odborné poroty z řad pedagogických pracovníků a na základě 
jejich hlasování vzniklo konečné pořadí. K vyhlášení výsledků mělo dojít 
26. března.
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Přesně na tento den 
byla pro naše žáky 
připravena zábavná 
soutěž – pexesiáda. 
Najít mezi všemi 
kartičkami správné 
dvojice není vždy 
úplně jednoduché. 
Vyžaduje to dobrou 
paměť a také velkou 
porci soustředění. Kdo 
si tuto oblíbenou hru 
někdy zahrál, dobře ví, 

o čem je řeč. Při napínavých soubojích trojic se projevovala různá porce 
taktiky, která do správné soutěže také neodmyslitelně patří.
Turnaje se zúčastnilo celkem 21 žáků a žákyň, kteří mezi sebou soupeřili 
více či méně úspěšně celkem v 6 kolech. Za dosažené pořadí pak získávali 
dané množství bodů do celkového součtu. Po napínavých soubojích se 
celkovým vítězem stal žák 5. ročníku Vojta Prokop. I když je v naší škole 
ohromná převaha počtu chlapců nad dívkami, 2. a 3. místo získaly právě 
ony.
Těsně před vyhlášením celkových výsledků a předáním cen a odměn 
pro soutěžící přišla řada také na zmíněné hodnocení zhotovených 
velikonočních přání. Jako nejzdařilejší a nejoriginálnější výtvor byla 
vybrána práce Jakuba Hlaváče. Všichni autoři si pak svá přání odnesli 
domů, aby se pochlubili také svým rodičům. Tohle úterý se jistě všem 
náramně líbilo a odnesli si s sebou i skvělé zážitky a spokojenost se 
svými dovednostmi.

10. dubna dopoledne jsme 
v naší škole měli vzácnou 
návštěvu. Před vjezdem do 
našeho areálu se objevilo 
hasičské auto s celým svým 
nezbytným vybavením. 
Ochotní členové HZS 
z Blatné se přijeli mezi nás 
pochlubit se svojí technikou 
a svými zkušenostmi. Žáci 
měli možnost prohlédnout 
a osahat si jejich „nádobíčko“, 
informovat se o činnosti 

a důležitosti jednotlivých částí výbavy. Samozřejmě se také na chvilku 
stali řidiči hasičského auta nebo jeho posádkou. Moc děkujeme hasičům 
za vstřícnost a za to, že umožnili našim dětem prožít nevšední zážitky.
Každý den slaví někdo svůj svátek. Při pohledu do kalendáře jsme spolu se 
svými žáky zjistili, že 22. dubna oslavujeme všichni společně Den Země. 
Hned následující den jsme se spolu s nimi zamysleli nad významem 
planety pro náš život. Zjistili jsme, že její zdraví má rozhodující vliv na 
zdraví nás všech. Dohodli jsme se, že my potřebujeme Zemi a Země 
potřebuje nás. Až příliš mnoho zasahujeme do jejího poklidného života 
a často svojí nezodpovědností a lhostejností zhoršujeme její stav. 
Společnými silami jsme navrhli několik možností, jak tento stav zlepšit.
Na začátku byl pro naše žáky připraven zábavný kvíz s tematikou ochrany 
životního prostředí. Po vyluštění všech správných odpovědí přišel na 
řadu neméně složitý úkol sestavit ze všech 12 získaných písmen důležité 
slovo. Tady
už byla třeba menší nenápadná nápověda. Tajenka byla úspěšně 
vyluštěna. Důležité slovo znělo zodpovědnost.
Protože je mezi námi mnoho jedinců, kteří tuto zásadu ve vztahu k naší 
planetě nedodržují, musí se najít ti, kteří takové chování napraví. Proto 
jsme se s plastovými pytli vydali společně do přírody, nejdůležitější 
součásti našeho životního prostředí, abychom z ní odstranili všechny 
nepatřičné předměty. Našli a posbírali jsme jich opravdu dost. Nejen 
všudypřítomné plasty ve všech možných formách, ale i kovový, papírový 
a skleněný odpad. Dokonce i staré nepotřebné oblečení.
Po příchodu zpět do školy jsme vše vytřídili a umístili na jediné správné 
místo. Do barevných kontejnerů v blízkosti naší školy. Všichni moc dobře 
věděli, kam všechny nálezy patří. Škoda, že to neví ti, kteří po sobě 
tenhle nepořádek zanechali.

Mladší spolužáci zůstali v areálu školy a pustili se pod pedagogickým 
vedením do zvelebování nejbližšího okolí. I to je důležitá činnost pro 
zdraví a krásu oslavence – naší Země. Protože se všichni ukázkově 
snažili a nenásilně si vštěpovali odpovědnost za její zdraví, byli na závěr 
odměněni řádem Ochránce planety a Ochránkyně planety. Věříme, že 
jim vždy připomene tento den a stanou se z nich jedinci, kterým nebude 
její stav lhostejný.

Mgr. Petr Šavrda

Bělčicko
Oproti loňskému roku, kdy se příroda 
probouzela pozvolna, se v tom 
letošním střídá teplo se zimou jako 
by se navzájem předháněly. Letošní 
rekordně brzké velmi teplé počasí 

vystřídalo velmi chladné a i u nás to 
způsobilo nemalé ztráty především na 

ovoci, ale i na zelenině. Je to pochopitelně 
velmi nepříjemné, že snaha sadařů a ostatních 

pěstitelů přijde vniveč, ale jak to vypadá, budeme si muset na podobné 
výkyvy počasí do budoucna zvyknout. 
Zaměstnanci města Bělčice „bojují″ se zelení, stejně jako každý rok. 
Stejně jako každý rok nabádám i letos, aby nám občané dali trochu víc 
času na úklid zelených ploch v právě probíhajícím jarním období. Jarní 
boom zeleně je všude stejný, ale všude naráz se uklízet nedá. Někde to 
bude trvat o trochu déle než jinde, ale tak to prostě je. Následná péče 
už je o něco snazší a postupná.
Jak jsem zmínil již v předchozím vydání Sobáčku, proběhla u nás 
rekonstrukce Sokolské ulice. Akce se podařila na výbornou a jsem rád, 
že přibyla zase jedna ulice, která si rekonstrukci povrchů a chodníků 
zasloužila již řadu let. Na tento projekt byla přislíbena dotace z programu 
MMR.
30. 4. proběhly tradičně akce stavění májek a pálení čarodějnic 
v Bělčicích a okolních obcích. Rád bych touto cestou poděkoval všem, 
kteří se na těchto tradičních akcích podíleli. Jsem rád, že jsou mezi námi 
stále ti, kteří mají vůli a zájem tyto příjemné akce organizovat. 

Bělčice

Protože další číslo Sobáčka bude pravděpodobně vydáno až v červenci, 
chtěl bych již nyní zmínit několik pěkných plánovaných akcí, které nás 
čekají a tímto zvu širokou veřejnost na:
2. 6. 2024 od 13:30 – Dětský den – fotbalové hřiště v Bělčicích.
27. 6. 2024 ve večerních hodinách – Letní kino – hřiště ZŠ Bělčice.
29. 6. 2024 - Pouťový den – Jezdecké závody v Podruhlí, Hasičské 
závody v Bělčicích, večerní pouťová zábava „U třech křížů″.
Plakáty a pozvánky s bližšími informacemi budou vyvěšeny jak na 
obecních internetových stránkách, tak i na vývěskách fyzicky.
V minulém čísle bylo rovněž zmíněno, že od 1. 1. 2024 je podepsána 
smlouva s Technickými službami města Blatné ohledně možnosti 
ukládat na jejich sběrný dvůr určité druhy odpadů (nahrazuje se tím 
sběr nebezpečného a velkoobjemového odpadu probíhající dvakrát 



Svazek obcí Blatenska - květen 202414

ročně). Pro prokázání se na sběrném dvoře jsou zapotřebí Odpadové 
karty. Ty se již vydávají od 30. 4. 2024. Karty lze vyzvednout na MěÚ 
Bělčice, případně se telefonicky dohodnout, jak bude karta předána.

Pavel Vejšický, starosta města Bělčice

Zlaté svatby v Bělčicích
V sobotu 13. dubna v obřadní síni bělčické radnice oslavily 50 let 
manželského života (zlatou svatbu) dva manželské páry: 
pan Vladimír Mašek a paní Věra Mašková z Bělčic
pan Vlastimil Vonášek a Věra Vonášková z Hornosína
Děti z mateřské školy si pro jubilanty připravily hezké pásmo básniček 
a písniček. Po krátkém proslovu a poděkování starosta přijal od manželů 
znovu manželský slib a došlo i na manželský polibek. Poté básník Petr 
Šulista přednesl svou báseň manželům ušitou přímo na míru a Jára 
Pivnička z Oseka zahrál na flétnu. Po přípitku následovalo předání dárku, 
kytičky a blahopřání. Manželům Vonáškovým popřál a předal dárek pan 
starosta z Hornosína. Nakonec byly manželské páry vyfoceny do naší 
kroniky. Ještě jednou přejeme oběma manželským párům do dalšího 
života hodně štěstí, zdraví a hodně krásných, společně strávených chvil. 
Všem, kteří se podíleli na přípravě a samotném průběhu zlatých svateb, 
děkujeme.

Hana Bobková, matrikářka

Městská lidová knihovna Bělčice
V březnu v knihovně proběhla velikonoční tvořivá dílna, kde jsme si 
společnými silami vyrobili velikonoční dekoraci z jarního osení, vajíček, 
kočiček a motýlků. Vše bylo uchyceno v květníku. Dekorace se všem moc 
povedla a odcházeli z knihovny spokojeni s úsměvem. Je krásné vidět, 
jak děti s rodiči tvoří a krásně se u toho baví. 
V dubnu jsme měli další tvořivou dílnu, tentokrát dekoraci z pivních 
víček. Postupně se z víček stávaly kytičky, ale i želvičky. Jakmile byla 
víčka nalepená, dostala barvy a v tu chvíli kytičky úplně rozkvetly. Opět 
se všem moc povedly.
V květnu plánujeme malování na hrnečky s Markétou a v červnu se 
pokusíme o macrame.

VonáškoviMaškovi

Pozvánka na Jezdecké závody
Vážení čtenáři, dovolujeme si vás pozvat na Jezdecké závody, které se 
budou konat tradičně v areálu jezdeckého spolku v Bělčicích – Podruhlí. 
Zde pořádáme jezdecké závody již desátou sezónu, poté co na původním 
místě začala výstavba rodinných domů. V Bělčicích pořádáme jezdecké 
závody od roku 1999. Tedy letos 25 let. Letošní první závody se budou 
konat dne 29. června 2024 od 11 hodin. Na programu jsou tradiční 
parkurové soutěže, voltižní ukázka a terénní parkur. 
Poděkování za každoroční finanční podporu činnosti Jezdeckého spolku 
Bělčice patří především Městu Bělčice, které je také spolupořadatelem 
této akce. Činnost spolku finančně podporuje také Jihočeský kraj a NSA. 
Jezdecké závody také podpořili: Kajser s.r.o, ZD Bělčice, Leifheit Blatná, 
p. MVDr . Marie Cízová, Zahradní technika J. Hrdina, Pivovar Březnice. 
Poděkování patří i panu J. Zemanovi, na jehož statku naši činnost 
můžeme vykonávat. Jezdecké závody by se také neobešly bez pomoci 
zdravotního a technického zabezpečení. Všem děkujeme. Těšíme se na 
vaši návštěvu.

Za JS Bělčice Zb. Novotný

Cestovatelská přednáška Pákistán
Ve spolupráci knihovny a městského úřadu Bělčice, u nás 10. dubna 
proběhla v zasedací místnosti cestovatelská přednáška na téma 
Pákistán. Kde jsme se dozvěděli zajímavosti z historie, kultury a života 
v Pákistánu, ale také přípravy na celou plánovanou měsíční cestu 
s povinným očkováním a vyřízením výza. Přednášejícím byl mladý 
muž Michal Muška z Českých Budějovic. Ačkoli mladý, svými znalostmi 
a cestovatelskými zkušenostmi nás natolik uchvátil, že již plánujeme 
další besedu o netradičním cestování. Bližší informace v některém 
dalším vydání SOBu. Jste všichni srdečně zváni.

Zprávičky z bělčické 
školičky
Národní divadlo
Dne 8. 4. 2024 navštívili naši žáci 2. stupně se svými učiteli Národní 
divadlo, kde zhlédli divadelní představení „Naši furianti“. Tento večer 
se dívky i chlapci rázem změnili ve velice pohledné slečny a mladíky. 
Všichni se pyšnili krásnými šaty a společenskými obleky. Také počasí 
nám přálo, příjemně svítilo sluníčko.
Když jsme vstoupili do divadla, obdivovali jsme jeho historickou výzdobu. 
Prohlédli jsme si základní kameny, Alšovy lunety i skvostné hlediště. 
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Pak jsme se usadili do předních řad v přízemí, odkud byl dokonalý 
výhled na jeviště, a netrpělivě očekávali začátek našeho představení. 
Jakmile zazněly první tóny a objevili se známí herci, některým z nás 
se úžasem zatajil dech. Potom jsme se již ponořili do poutavého děje 
této divadelní hry. Znamenité výkony herců jsme na závěr odměnili 
bouřlivým potleskem. Představení se všem velmi líbilo, stejně tak 
i slavnostní atmosféra Národního divadla. Odcházeli jsme plni hezkých 
zážitků a už nyní se těšíme na další pěkné představení.

Olympiády a soutěže
Každý školní rok se snažíme vyslat naše žáky, aby prověřili své znalosti 
v různých olympiádách a soutěžích. Ani v letošním roce tomu nebylo 
jinak. Výborně si vedla především trojice našich deváťáků – Eliška Krejčí, 
Vít Burian a Alexandr Svyshch.  
Nejprve uplatnili svoji znalost německých a anglických slovíček a také 
schopnost komunikovat v konverzačních soutěžích. V konverzační 
soutěži v německém jazyce obsadila Eliška 7. místo a Saša 8. místo. 
V anglické konverzaci skončila Eliška na 11. pozici. Víťa zase dokázal, 
že skvěle ovládá svoji mateřštinu. V Olympiádě z českého jazyka získal 
skvělé 4. místo. Víťa má také výjimečný vypravěčský talent, a proto jsme 
jeho práce poslali do několika literárních soutěží. V soutěži Kulturní 
Plantáže Blatná „Staň se spisovatelem“ jeho příběh doplnila Eliška 
ilustrací. Jejich práce byla oceněna speciální cenou za budování napětí 

v příběhu, spolupráci ve 
tvůrčí dvojici a za ilustraci. 
Další úspěchy zazname-
nali tito žáci v Chemické 
olympiádě. Z okresního 
kola si také přivezli di-
plomy a ceny - Eliška za 
2. místo, Víťa za 3. místo 
a Saša za 6. místo. Eliška 
a Víťa navíc vybojovali 
postup do krajského kola 
této soutěže. I tam si ved-

li výborně a v konkurenci převážně studentů gymnázií se jejich jména 
objevila ve středu výsledkové tabulky - Víťa na 11. a Eliška na 13. příčce. 
Eliška Krejčí dále úspěšně reprezentovala školu ve Fyzikální olympiádě. 
V této soutěži po vítězství v okresním kole opět postoupila do kola kraj-
ského. Jsme velice pyšní na to, že v krajském kole Fyzikální olympiády 
získala naše žákyně Eliška Krejčí vynikající 3. místo. Blahopřejeme! Tým 
ve složení Eliška, Víťa a Saša si zaslouží ještě jednu pochvalu, a to za 
skvělé 8. místo v krajském kole zeměpisné soutěže Eurorebus. 
Pochválit ale musíme i jejich mladší spolužáky. Viktorie Puškárová ze 
7. třídy se umístila v okresním kole Zeměpisné olympiády na 13. příčce. 
Štěpánu Čížkovi z 8. třídy těsně unikla medaile v okresním kole Fyzikální 
olympiády. Ve své kategorii byl čtvrtý. V této soutěži se nenechali 
zahanbit ani naši sedmáci, když ze své kategorie přivezli diplom za 
1. místo David Burian, za 3. místo Andrea Brychtová a za 5. místo 
Viktorie Puškárová.
Všem soutěžícím ještě jednou blahopřejeme a děkujeme za skvělou 
reprezentaci naší školy!

Čarodějnice
Třicátý duben patří mezi oblíbené dny žáků 1. stupně naší školy. 
Každoročně si totiž žáci 5. třídy připraví pro mladší spolužáky 
čarodějnickou stezku plnou úkolů. Počasí nám přálo, a tak se tradiční 
akce mohla uskutečnit. Novinkou pro děti byla letos změna trasy, 
která začínala na dopravním hřišti, dále vedla přes „Pánovku“ a končila 
překvapivě na školním pozemku, kde jsme spálili čarodějnici a opekli 
špekáčky. Závěrečné hledání pokladů se uskutečnilo na pozemku 
mateřské školy. Akce nás jako vždy bavila a děkujeme žákům 5. třídy, 
že ji pro nás připravili.

Vzpomínka
Dne 15. 6. 2024 tomu bude už 10 let, co nás navždy opustil pan 
Miroslav Doležal ze Závišína. Jak tiše žil, tak tiše odešel, skromný 
ve svém životě, velký ve své lásce. S láskou a úctou vzpomíná celá 
rodina, příbuzní a nikdy nezapomeneme.

Rybáři Bělčice

Rybářský spolek Bělčice zve všechny příznivce  
rybářského sportu na rybářské závody, které se konají 

sobotu 8. června 2024 v Bělčicích na rybníku Polívka.

Začátek je v 6:30 hodin a startovné činí 100 Kč.

Děti startovné neplatí.

Občerstvení zajištěno a hezké počasí objednáno.

PETRŮV ZDAR

Bezdědovice

Info z Bezdědovic, 
Dobšic a Paštik
Naši jubilanti

Hodně štěstí, neboť v něm je víra,
hodně zdraví, neboť v něm je síla,

hodně lásky, protože bez ní nelze žít.

V měsíci březnu, dubnu a květnu oslavili životní jubileum:
Anna Vydrová, Bezdědovice  (70 let)
Milan Kupar, Bezdědovice  (70 let)
Jana Fošumová, Bezdědovice  (75 let)
Ota Burian, Bezdědovice  (80 let)
Zdeňka Sedláčková, Bezdědovice (80 let)
Zastupitelstvo obce přeje výše jmenovanému jubilantovi všechno 
nejlepší, pevné zdraví, pohodu a životní elán.

Za obec Jiří Bláha, starosta
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Velikonoce v Bezdědovicích 
Velikonočnímu rachtání celkem přálo počasí, a tak během zeleného 
čtvrtka, velkého pátku a Bílé soboty všichni koledníci obešli několikrát za 
den celou ves. Na Bílou sobotu pak navštívili všechny domy, přednesli 
básničky a vykoledovali si spoustu vajec a různých dobrot.

Text a foto: Alena Vestfálová

Zelený čtvrtek v obecním hostinci 
v Bezdědovicích
Na zelený čtvrtek 28. 3. 2024 se v obecní hostinci v Bezdědovicích točilo 
zelené pivo, které všem chutnalo.  
Na velikonoční neděli byla taneční zábava oblíbené kapely „Anča band“. 
Tato akce se setkala s úspěchem, a proto přišlo mnoho lidí, nejen si 
zatančit, ale hlavně si poslechnou oblíbené písničky.

Kulturní a sportovní akce
Oslava Mezinárodního dne žen
V sobotu 16. března 2024 pořádala obec Bezdědovice ve spolupráci 
s SDH Bezdědovice oslavu mezinárodního dne žen. Každá žena při 
příchodu dostala poukázky na občerstvení. Na stolech byly připraveny 
zákusky, chlebíčky a slané pečivo. 
Jako každý rok byl připraven bohatý program. Na úvod přivítal přítomné 
ženy starosta obce Jiří Bláha a popřál všem ženám krásný mezinárodní 
den žen a představil program celého odpoledne a večera. Po slavnostní 
uvítání každá žena obdržela květinu, které ženám předávaly děti.
Odpoledne nám zpříjemnila svými vystoupeními taneční skupina „Zářící 
ženy“ pod vedením paní Evy Koňasové z Příbrami. Všem ženám se jejich 
jednotlivá vystoupení velice líbila 
Dalším bodem programu byly scénky nacvičené divadelně dramatickým 
kroužkem členů SDH Bezdědovice.
Po celou dobu nás obsluhovali členové SDH Bezdědovice ve svátečních 
uniformách.  
Večer nám zpříjemnila kapela pana Koubka.
Děkujeme všem, kteří se podíleli na pořádání této akce.

Text: Alena Vestfálová; foto: Pavel Chaloupka

Bezdědovická sedma
V sobotu 6. 4. 2024 se hrál v bezdědovickém obecním hostinci jubilejní 
čtyřicátý turnaj v křížové sedmě. Turnaje se zúčastnilo 7 dvojic. 
Průběh turnaje byl velice 
vyrovnaný, i když jak se blížil 
konec, tak se do čela dostaly 
dvě dvojice Sparta a Slávie. 
O vítězi nakonec rozhodla 
vzájemná hra, kterou vyhrála 
dvojice Sparta. Tato dvojice 
tento turnaj vyhrála již 
podruhé. Za nimi na druhém 
místě skončila dvojice Slávie. 
Obě tyto dvojice jsou domácí. 
A konečně na třetím místě 
se umístila dvojice JAKO 
VŽDYCKY.
Všichni účastníci za svá 
umístění obdržela věcné 
dary, vítězná dvojice obdržela 
navíc poháry. Pro všechny 
zúčastněné bylo přichystáno 
občerstvení. Turnaj se povedl 
a přišlo i několik diváků. Těšíme se již na další turnaj.  

Text a foto: Alena Vestfálová

Na které akce se můžete těšit 
v následujících měsících
•¾ 30. 6.    Pouť v Bezdědovicích, Paštikách a Dobšicích
Na všechny akce Vás srdečně zveme! Aktuality a informace je možné 
sledovat na adrese www.bezdedovice.cz.

Březí

Naši jubilanti
V měsíci březnu, dubnu a červnu oslavili 
nebo oslaví svá významná životní 
jubilea:

 Marie Čejková 75 let
 Marie Straková 89 let

 Jiří Kubeš  87 let
  Jaroslava Fousová 80 let

Do dalších let přeje zastupitelstvo obce pevné zdraví, mnoho životního 
elánu, spokojenosti a pohody.

Buzice

Dětský karneval 
provětral a osvěžil 
prostory sálu
Na společenském sále někdejší buzické 

školy bylo zase jednou obzvláště veselo! 
Po celé sobotní odpoledne, vonícím již 

prvními rozpuky jarní symfonie, totiž patřil 
výhradně a jen dětem. Letošní maškarní karneval 

nasadil laťku do stěží překonatelné výšky. A to nejen co do pestrého 
repertoáru her a soutěží, které neúnavně publiku těch nejmladších 
servíroval spolu s nesmrtelnými hudebními šlágry jako vždycky 
jedinečný DJ Karel Zbíral z Blatné. Pořadatelé úžasné veselice kvitovali 
s povděkem, že taneční parket zaplnilo 55 postaviček v přestrojení, a tak 
došlo k vytvoření nového účastnického rekordu.
Dobrá zábava a zdravá soutěživost „číhaly“ doslova na každém kroku. 
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Úvod sobotních radovánek v maskách patřil legendě mezi karnevalovými 
hrátkami „Židličkové“. Nemohly chybět ani tanečky s balónky mezi čely 
či špagetami coby můstkem spojujícím dvoje mezizubí. Velmi příznivý 
ohlas zaznamenalo mezi přítomnou drobotinou kolektivní podlézání 
pod lanem. K posílení sportovního ducha a vybití energie znamenitě 
posloužily staré známé megapecky typu mašinka, ptačí tanec, 
makarena aj. Podařilo se prostě skvěle propojit učení Tyršovo s tvorbou 
skladatelskou pod klenbou rozkvětu čisté dětské duše v dokonalou 
harmonii.
Příkladem malým návštěvníkům buzického karnevalu šly hlavní 
organizátorky zábavného odpoledne Lenka Hanousková a Jitka Krajčová. 
Paní Lenka se jako mávnutím kouzelného proutku proměnila v elegantní 
tygřici, paní Jitka zase v roztomilou kravičku. „Každé děcko, které prošlo 
vstupem do sálu, získalo jako milý dárek malou tombolu. Velká tombola, 
čítající 32 cen, se klasicky losovala a vydávala na základě čísel výherních 
lístků,“ informovaly obě „tváře“ letošního buzického karnevalu. Tam byly 
zahrnuty již hodnotnější odměny, např. elektrické šipky (hlavní cena), 
lego, stavebnice, batoh, kopací míč, cyklo balíček… Lenka Hanousková 
a Jitka Krajčová odvedly skutečně poctivý kus práce, počínaje oslovením 
sponzorů přes výzdobu sálu s okolím (spolu s Michalem Petráškem) až 
po závěrečné fáze hezkého odpoledne v buzické škole.
Tradiční součástí dětského buzického karnevalu byla i tentokrát volba 
tří TOP masek „nezávislou“ porotou. Podle očekávání se královnou 
karnevalu stala Zloba – královna černé magie v podání Nikoly 
Petráškové. Stříbrnou pozicí ocenili porotci fantazii a vtip sourozenců 
Barbory a Matouše Hulačových, kteří se na několik hodin proměnili 
v mouchy. Hvězdné trio uzavřela tuplovaná reklama na čaj Štěpán Rataj 
(čaj Pigi) a Ema Dvořáková (čaj Pickwick). Všichni výše uvedení se mohli 
radovat z nádherné sladké odměny v podobě dortů.   Jeden věnovala 
do karnevalu Jana Chlandová, další připutovaly z pultů cukráren. Nutno 
ovšem podotknout, že veškeré převleky dětí byly nadmíru zdařilé.
Obsluha malých návštěvníků karnevalu a jejich „dospěláckých“ 
doprovodů v přilehlém bistru byla zase záležitostí buzické chasy. A ta 
se věru měla co otáčet.  Největší poptávka byla po párcích v rohlíku 
(pikadorech), kterých se během sobotního odpoledne vyrobilo 
a vydalo padesát. „V kurzu byly i brambůrky. Těch se zkonzumovalo 
cca pětadvacet sáčků. Na zapití se vyžadovala zejména Coca cola. Té 
proteklo dětskými hrdly dobrých dvanáct litrů,“ prozrazuje zajímavosti 
ze zákulisí občerstvení jeden z obsluhujících.
I po osiření společenského sálu zůstalo „viset“ ve vzduchu mnoho 
pozitivního. Vždyť učinit dobrý skutek dlouho hřeje u srdce. A učinit jej 
pro dětské srdce to hřeje dvojnásobně a počítá se nastokrát! V Buzicích 
to vydařeným karnevalem naplnili dokonale.

Vladimír Šavrda
Srdečné poděkování sponzorům buzického karnevalu: Obec Buzice, 
ZD Škvořetice, Expert elektro Blatná, S. Power Energies, s. r. o., 
Stavebniny Scheinherrová, Autodíly Marek Chvátal Blatná, JK Servis 
Blatná, Kutilka, Česká podnikatelská pojišťovna Blatná, ČMSS Blatná 
Lenka Ambrosová, Květiny, Zahradnictví-květinářství Helena Šourková 
Blatná, Cukrárna Segafredo Blatná, Elektro Němcová Blatná, Drogerie 
Jiří Drnek, Stavebniny DEK, Ladislav Kratochvíl EKO Blatná, Pfeifer Holz, 
s. r. o. Chanovice.

Mezinárodní den žen
Dne 9. 3. 2024 se v odpoledních hodinách konala oslava Mezinárodního 
dne žen v Buzicích. Na její organizaci se podíleli především buzičtí hasiči, 
kteří se svědomitě po celé odpoledne a večer o dámy starali. Každá 
dáma byla při příchodu odměněna květinou, lístečkem do tomboly 
a menším občerstvením. Letos se zúčastnilo 40 žen. Oproti minulému 
roku byl počet o málo nižší, ale i tak si dámy svůj den náležitě užily. 
MDŽ bylo zahájeno proslovem starostky o vývoji postavení ženy ve 
společnosti za posledních 100 let, následovalo vystoupení malých 
knihovníčků pod vedením Jitky Vohryzkové a Ládi Vránka. Děti měly 
připravené krásné básničky, taneční vystoupení a závěrem obdarovaly 
zúčastněné dárečkem zasazených kytiček s věnováním. Dalším 
doprovodným programem byla bohatá tombola (sponzorské dary od 
firmy Leifheit). K tanci a poslechu zahrálo dámám trio pod taktovkou 
Václava Diviše. Dle ohlasů samotných dam můžeme říci, že celá akce 
byla vydařená, a to hlavně díky samotným dámám, které se po celou 
dobu výborně bavily a utvořily přátelskou atmosféru.

Noc s Andersenem
Dne 22. 3. 2024 se konala v Obecní knihovně v Buzicích již 3. Noc 
s Andersenem. Tentokrát se spaní v knihovně zúčastnilo 14 knihovníčků 
ve věku od 4 do 13 let. Na začátku si děti vyrobily lapače snů, aby se jim 
v knihovně krásně spinkalo. K večeři si každý udělal 2 minipizzy dle vlastní 
chuti. Na další program se děti rozdělily do dvojic (starší s mladšími) 
a za vzájemné pomoci napsaly pohledy s pozdravy a poděkováním na 
různé instituce. Dále spolu dvojice musela zvládnout provlékací dráhu 
a vytvořit vlastní příběh s obrázkovým čtením, který později přečetly. 
Nechyběly samozřejmě ani soutěže, ranní rozcvička a čtení na dobrou 
noc.

Jitka Vohryzková

Rachtání v Buzicích
Jako každý rok se buzické děti účastnily společného rachtání v Buzicích. 
Čtvrtek, pátek a v sobotu se děti v domluvených časech vydaly obejít 
celou vesnici s rachtačkami. Letošní rok se účastnilo rekordních 
33 koledníků. Celou družinu vedli Honza Vohryzků a Lukáš Chlandů. 
V jejich režii bylo i rozdělování sobotní výslužky. Rozhodně jim nebylo, 
co závidět. Kluci se celé organizace zhostili na výbornou. Děti si v košíčku 
přinesly domů sladkosti, vajíčka i peníze do kasičky.
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Velké díky patří též ma-
minkám, které se účastni-
li s nejmenšími dětičkami. 
Obecní úřad odměnil 
koledníky za jejich účast 
objednanou pizzou a ob-
čerstvením, aby jim při 
rozdělování nebyla dlou-
há chvíle. Jsme všichni 
rádi, že se v naší obci tra-
dice stále dodržují.

Gabriela Málková, 
starostka

Od nafukovací brány se v Buzicích 
„odpíchlo“ vstříc nové sezóně 
sto padesát cyklistů
Byla to sobota jako malovaná. A tak není divu, že se v Buzicích před 
tamní hospodou „U Čiláka“ shromáždilo u příležitosti 13. ročníku 
„Odemykání cyklistických studánek na Blatensku“ více než 150 cyklistů 
a cyklistek všech věkových kategorií a výkonnostních stupňů. A zdaleka 
nebylo zastoupeno právě jen Blatensko. Nejvzdálenější účastník si to 
sem namířil ze Sušice. Pořadatelé s povděkem kvitovali také přítomnost 
hostů ze Strakonic a Písku – ponejvíce již „starých známých“. Nechyběli 
mezi nimi i pravidelní sponzoři tří cykloturistických akcí tady v Buzicích, 
konaných pod taktovkou sportovního klubu „PROSPORT“ Blatná, 
Jednoty Orel Strakonice a samozřejmě majitelů výše uvedené staročeské 
hospody.

Se třináctkou přišlo prodloužení trasy
Letošní třináctý ročník „Odemykání cyklistických studánek na Blatensku“ 
přinesl mimo jiné i prodloužení dosavadní trasy. Ještě loni peloton „lámal 
vaz“ cca čtrnácti kilometrům ve směru Buzice-Skaličany-Vahlovice-
Střižovice-Chobot a přes Skaličany zpět. Nyní se místo sjezdu do Skaličan 
pokračovalo rovně do Paštik a krásnou krajinou okolo rybníku „Kaneček“ 
a budovy blatenského špýcharu zadem do Buzic. Okruh tak „nabobtnal“ 
o cca pět kilometrů. Navíc část závěrečné etapy vedla premiérově 
přírodní cestou, čímž skončila letitá „nadvláda“ asfaltu.
Ze zaznamenaného ohlasu účastníků jarní cykloprojížďky v Buzicích 
vyplynulo, že jim tahle novinka přišla vesměs k duhu. Na dvě strastiplná 
a výživná stoupání, která dodávají okruhu tu správnou „šťávu“, už také 
žehral málokdo. „Bez kopců by to byla nuda. To bych se mohl projíždět 
u Třeboně,“ nechal se slyšet jeden ze stoprocentních pohodářů, jehož 
lýtka pravděpodobně „v železo ztuhla“ jako „svaly v rameni bezmasém“ 
u básníka Petra Bezruče. Jen k tomu nebylo zapotřebí oněch sto let.

„Rafani“ jsou prostě „rafani“. Za všech okolností
Cyklisté se odnepaměti dělí na dva tábory – vyznavače požitkové jízdy 
a tzv. „rafany“. Jako obvykle byli letos v Buzicích přítomni kolaři z obou 
táborů, přičemž jako obvykle převažoval tábor číslo jedna. Však také 
je „Odemykání cyklistických studánek na Blatensku“ od svého zrodu 
koncipováno coby projížďka pro relax a duševní rozptýlení. „Rafani“ čili 
jezdci s „dynamitem“ v nohou a závodní krví v těle jsou na podobných 
akcích nicméně vždycky důkazem toho, že je s cykloturisty pojí přátelské 
pouto a dobrá vůle, že jsou zkrátka a dobře všichni jedna velká a šťastná 
rodina. 
A bylo více než logické, že i tentokrát pojali „rychlonozí pojídači 
kilometrů“ v Buzicích danou trasu jako superkvalitní trénink se vším 
všudy. Cílovou rovinkou „profičel“ jako první extrastíhač Radek Červenka 
z Blatné. Vybičovaný sportovec dosáhl na fantastický čas – rovných 
31 minut! S odstupem cca půldruhé minuty za ním atakovali medailovou 
stupnici David Sobotka rovněž z Blatné a Marek Batysta z Písku. Rovněž 
tedy výkony, před nimiž sluší smeknout klobouk.
Radek Červenka – letošní „zlatý muž“ z Buzic- zahájil svou cyklistickou 
sezónu už během února: „Podařilo se mi ‚nadrtit‘ ještě před dnešní akcí 
v Buzicích cca 3 500 kilometrů. Počasí k venkovním tréninkům úplně 

svádělo. Nemělo z klasické ladovské zimy, ani co by se za nehet vešlo. 
Byla by škoda nevyužít takové příležitosti,“ utírá si hřbetem ruky bohatě 
se řinoucí pot z čela borec. Poupravený okruh kolem Buzic mu podle jeho 
slov náramně vyhovoval: „Šikovná, pěkně rychlá trasa. Dobře, že došlo 
oproti minulosti k jejímu prodloužení.“ Odstartoval s čelem pelotonu: 
„V první etapě do Skaličan jsme se drželi pohromadě. Od tamního 
stoupání jsem nasadil rychlejší tempo a jel naplno až do konce,“ usmívá 
se hotový „přírodní úkaz“ z Blatné, který si při podobných příležitostech 
prostě nemůže pomoci. V předchozích sezónách absolvoval Radek 
Červenka celou šňůru závodů, kde se – řečeno v cyklistické terminologii 
– držel statečně a nejednou i „na špici“. I letos plánuje účast na 
sportovních přeborech. Převážně regionálních.

Na kole se nestárne
Jeden z kolekce českých pamětnických filmů nese název „Muži 
nestárnou“. Ano, souhlas. Ale stálo by za to zamyslet se a natočit volné 
pokračování „Na kole se nestárne“. A místo legendárního Jana Pivce 
by mohl stanout před kamerou jeden z reků letošního „Odemykání 
cyklistických studánek na Blatensku“ v Buzicích – Vladimír Vlasák 
z Písku. Jeho dvaasedmdesát let by mu nikdo nehádal. A k tomu mu 
to, panečku, na kole jezdí tak, že by i leckterého mladíka strčil do kapsy.
V Buzicích na výše uvedené akci rozhodně nebyl poprvé. „Nevím to 
přesně, ale už to bude takový můj šestý start tady,“ nechává se slyšet 
sympatický veterán. Cítí se tu prý jako ryba ve vodě a na tenhle 
cyklistický sjezd zásadně vyráží hezky po ose v sedle ekologického 
kamaráda. Zpátky do Písku rovněž. Mezitím si jako lahůdku „střihne“ 
buzické kolečko a viditelně mu to jde k duhu.
S aktivní cykloturistikou si začal tykat v patnácti letech. A ryzí přátelství 
přetrvává dodnes. „Zaměstnávám pedály, pravda, dost a dost. Loni 
jsme s partou obrazili celé Čechy, předtím křížem krážem také Francii. 
A třikrát jsme vyrazili na cyklistickou poznávací jízdu i do Maďarska,“ 
odhaluje Vladimír Vlasák poutavá cyklistická dobrodružství. Zásadně 
„vyhání bicykl do terénu“ jen s partou a neuznává tachometr: „Díky tomu 
nedokážu určit přesně, kolik kilometrů jsem za jeden den ujel nejvíc. Ale 
řekl bych, že tu stovku jsem dal,“ uvádí písecký nadšenec. Nádherné 
počasí a báječná sešlost na buzické akci ho letos tak nadchly, že to na 
trase „rozbalil“ s plnou parádou a dal si pořádně do těla: „Jindy jsem tak 
akční nebyl. Jenže to je tak, když v člověku takzvaně ‚bouchnou saze‘. 
Každý cyklista už tohle zažil,“ dává průchod perfektnímu rozpoložení 
Vladimír Vlasák. Dodává ještě, že v poslední době sedí v sedle kola den 
co den: „Strašně rád fotím vodní ptactvo a tak se toulám zejména okolo 
rybníků,“ svěřuje se.
Nestorem cykloturistické akce v Buzicích byl letos Josef Pinkas (82 let) 
z Blatné. Jako nejstarší účastník byl odměněn speciální cenou, a to 
lahví výborné medoviny. Jak velí zaběhnutá tradice, ocenění čekalo i na 
protipól – cyklisty z řad dětí. Pořadatelé byli příjemně překvapeni jejich 
počtem. Laťka se tak znovu posunula výš. Za houževnatost a statečnost 
získala nastupující generace cyklistiky kvalitní zvonky na kola z dílny 
blatenského podnikatele Ladislava Kratochvíla.

A vzhůru do finále
Po splnění výkonnostní části programu se jezdci chutě občerstvili 
v hospůdce „U Čiláka“. V odpoledním menu nemohla chybět coby 
sponzorský dar majitele Petra Samce polévka „MADE IN mana nebeská“. 
Na tu se vždycky cyklisté dopředu těší víc než na Vánoce.
Po kolektivním občerstvení následoval doprovodný program. Ze židlí 
a lavic zvedlo všechny přítomné trio tanečních vystoupení tanečního 
souboru z Čížové, který zde prakticky již zdomácněl. Nejmocnější 
ohlas zaznamenal závěrečný kankán, bez kterého se neobejde žádný 
cyklistický podnik v Buzicích. Hned poté předvedl blatenský rodák Petr 
Beneš se svou populární jednokolou další z vysoce hodnotných exhibic 
na překážkách i „živém materiálu“.
Zlatý hřeb jako tradičně představovala bohatá tombola, složená 
převážně z cyklistických cen. Tentokrát na šťastné výherce čekalo 
šedesát cyklobrašen, dresů, cyklolahví, triček atd.
A pak až do tmy příjemné posezení s kamarády a známými… poezie, 
které se máloco vyrovná.
Srdečné poděkování patří všem sponzorům akce. Pořadatelé v mluveném 
projevu vyjádřili rovněž vděk obci Buzice jak za dlouholetou podporu 
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a přízeň, tak finanční dar. Mimoto se 13. ročník „Odemykání cyklistických 
studánek na Blatensku“ uskutečnil pod záštitou a finanční podporou 
„Nadace Jihočeské cyklostezky“ České Budějovice a Jihočeského kraje 
jako takového. Všem ještě jednou vřelé díky!
Ještě nutno poděkovat tzv. mobilním pořadatelům – regulovčíkům“, 
kteří perfektně ohlídali všechny křižovatky na dané trase a zabránili 
jakémukoliv úrazu či zranění účastníků. Jde o pana Jaroslava Plechatého 
z Nahošína, jeho rodinu a přátele z uvedené oblasti. A v neposlední 
řadě vzdát hold obsluze a majitelům hospůdky „U Čiláka“ za skvěle 
odvedenou práci a spoluvytvoření báječné atmosféry.
Úroveň cyklistické akce značně pozdvihla velká nafukovací brána, 
díky níž připomínal start pelotonu „Závod míru“. Tuto atraktivní 
kulisu do Buzic dopravil a následně vztyčil Karel Švec z Písku – majitel 
velkoobchodu a velkoskladu s cyklistickým sortimentem a stálý příznivec 
buzických cyklopodniků.

Vladimír Šavrda

Cyklistické legendy Blanka 
a Christian Battagliovi opět spolu
Nejslavnější sourozeneckou dvojici Strakonicka z bratronického zámku 
ani smrt nedokázala rozdělit trvale. V sobotu 13. července 2024 mohou 
příznivci cykloturistiky absolvovat opět pietní projížďku po trase: 
Buzice-Blatná-Jindčichovice-Záboří-Bratronice-Třebohostice-Tisovík 
s doporučeným návratem ve směru: Tisovík-Třebohostice-Doubravice-
Lažany-Čekanice-Mačkov-Blatná zpět do Buzic (cca 54 kilometrů). Je 
také možno zvolit kratší variantu z Bratronic zpět na Jindřichovice, 
Blatnou a Buzice. Zastávky na cestě: Záboří (hřbitov – místo posledního 
odpočinku rodiny Battagliů) a čestný pomníček cyklistickému 
kamarádovi Luboši Hajnovi z Blatné na místě jeho tragického úmrtí 
nedaleko odsud. Bratronice (pomník Christiana Battaglii na návsi). 
Účast přislíbil jako vždy emeritní senátor Josef Kalbáč, mnohaletý přítel 
rodiny Battagliů, který vystoupí s proslovem. V budově Obecního úřadu 
Bratronice je počítáno tradičně s občerstvením pro cyklisty). Poslední 
zastávkou bude les Tisovík na místě, kde Christian Battaglia zemřel a kde 
byl vztyčen křížek na jeho světlou památku.
Sraz cyklistů bude v Buzicích před hostincem „U Čiláka“, kde proběhne 
i prezentace. Na místě je možno zakoupit trička z kvalitního materiálu 
za symbolickou cenu 150 korun. Půjde o historický přelom v organizaci 
těchto podniků, neboť počínaje tímto datem ponese akce jména obou 
sourozenců z bratronického zámku Christiana i Blanky Battagliových. 
Zrovna tak letošní sériii triček v barvě tyrkys doplní i obličej Christianovy 
sestry, taktéž fenomenální závodnice na kole. Společný odjezd od buzické 
hospody „U Čiláka“ v 10.00 hodin. Po návratu společné občerstvení, 
odpoledne sportovně-kulturní doprovodný program a bohatá tombola. 
Možnost ubytování vzdálenějších účastníků v penziónu „U Čiláka“ 
(telefon 739 640 571). Kontakt na pořadatele (607 836 892). K dostání 
budou na místě prezentace i další suvenýry – upomínky na tuto akci: 
samolepky, tiskoviny. Také zadarmo knihy s cykloturistickou tematikou.
Srdečně zvou a na hojnou účast se těší pořadatelé PROSPORT Blatná, 

Jednota Orel Strakonice a hospoda „U Čiláka“ Buzice. Akci odstartuje 
starostka obce Buzice Gabriela Málková. Obec Buzice je ostatně 
partnerem celého projektu. Pro každého mimo jiné pamětní list od 
sponzora Jiřího Říhy z Plzně.

Vladimír Šavrda

Hattrick ve znamení 
krále.
Šachová pole přejí 
Martinovi Kubů

Poměrně nenápadný padesátník Martin 
Kubů z Buzic je šachový génius. Bez nadsázky. 

Letos potřetí za sebou ovládl populární a značně 
prestižní velikonoční turnaj v této královské hře, kterému poskytuje azyl 
hostinec v obci Čečelovice. Dosáhl tak vynikajícího hattricku ve světě 
vysoké inteligence a železných nervů, kde se královské trůny kácejí 
rychlejším tempem než ministerská křesla v české politice.
Letos to měl Martin Kubů ještě o to složitější, že do Čečelovic dorazil 
rekordní počet kvalitních šachistů ze širokého okolí. Do turnaje jich 
vytáhlo rovných dvacet šest. Prostě jak by podotkl dobrý voják Švejk: 
„Sešlo se tu tolik chytrosti, že by z toho musel bejt každej druhej člověk 
úplně blbej.“
Účastníci se rozdělili do dvou skupin. Každá partie měla časové 
ohraničení deseti minut. Semifinále mohlo trvat maximálně patnáct 
minut na dvě vítězné partie, stejně tak finále. Turnaj výborně řídil mladý 
Luboš Severin ze Skaličan, který už tady nejen de facto zdomácněl, ale 
dosáhl řady fantastických úspěchů. Nikoho tedy nepřekvapilo, že právě 
on, který teď vede mimo jiné dětský šachový kroužek, se potkal ve finále 
s Martinem Kubů. Po těžkém souboji šedých buněk mozkových nakonec 
šachovnici „obsadil“ spolu s trůnem tedy opět buzický myslitelský 
superman.
První „námluvy“ s tímto vznešeným a poměrně bezpečným sportem 
absolvoval Martin Kubů coby žák základní školy, kdy dvakrát týdně 
navštěvoval šachový kroužek. Na svého prvního trenéra z té doby 
vzpomíná s vděčností a úctou: „Byl to výborný chlap. Tréninky pod jeho 
vedením mi daly hodně. Dával nám dokonce i šachové domácí úlohy. 
A ten jedinec, který se na takovou úlohu ‚vykašlal‘, nemohl na následující 
turnaj. Tak se v kroužku utužovala disciplína!“ 
Když Martin Kubů opustil základní školu, šachy mu zůstaly věrné 
nebo spíše on jim. Dnes označuje tohle spojení za dlouhý, společný 
běh životem. Během něho prostřídal čtyři šachové oddíly. A všude 
s úžasnými výsledky. „Procestoval jsem se šachovnicí celou republiku od 
Karlových Varů až po Ostravu. Seznámil jsem se za tu mojí takzvanou 
kariéru s řadou nynějších velmistrů,“ otevírá dokořán osobní šachovou 
komnatu Martin. Přestože má být na co pyšný, pyšný není. Ví, že v životě 
by měly platit jiné hodnoty. A na důkaz toho, že i ve světě šachu může 
být veselo, servíruje ochotně do placu životní kapitolu o miniturnajích na 
půdě českého pohostinství: „To jsme se známými místo tradičních karet 
po lokálech provozovali pod pokličkou lehkého hazardu šachové partie. 
Drobné se ode mě jen kutálely. Trvalo tři roky, než jsem vklady vyhrál 
zpátky. A tohle mi taky pomohlo s drobnými přišly i cenné zkušenosti. 
Prostě škola života.“
Tak jako třeba milovníky cyklistiky přikovají k televizním obrazovkám 
přenosy etap Tour de France, Martin Kubů dodnes sleduje na internetu 
s nelíčenou soustředěností pohyby na šachových polích, jaké jsou 
vlastní profesionálům s velkým „P“. „Mně zůstaly Čečelovice,“ pousmívá 
se Martin. „A jsem za ně ale opravdu rád! Moc rád!“ Odměnou za 
letošní triumf mu v Čečelovicích byl uklízecí set. „To abych se kromě 
šachu dodatečně naučil i vytírat,“ dobírá si sám sebe autor hattricku 
jedna radost.“
Že letošní šachový turnaj v Čečelovicích byl přehlídkou majitelů 
unikátních „mysliven“, o tom svědčila mimo jiné přítomnost Miloše 
Hrdiny (40 let) z Blatné. Už v minulosti tady Miloš podnikl zničující 
útok vůči svým soupeřům, což mu vyneslo stříbrnou pozici. Letos 

Čečelovice
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mu byl souzen desátý post. „No, čekal jsem lepší umístění. Pravda je, 
že o pravidelných trénincích nemůže být v mém případě řeč. Občas si 
s kamarády dám partii v hospůdce, jinak nic! Ale chci najet na poctivou 
a intenzivní přípravu a příští Velikonoce si v Čečelovicích napravit 
reputaci,“ nechává se slyšet borec, který si budoval základy v dětském 
věku mezi spoluhráči šachového kroužku DDM Blatná. S odletem „času 
her a malin nezralých“ prořídla i praxe. Inteligence a železná vůle ovšem 
přetrvaly.
Stříbro tedy letos vybojoval Luboš Severin ze Skaličan, medailové trio 
doplnil další šachový mág Jiří Bulka z Blatné. Potěšitelná byla rekordní 
účast dětských zájemců, což dává naději zachování a dalšímu rozvoji 
šachu na Blatensku. A jako soupeři budoucí následovníci ze školních 
lavic projevili nemalý talent a bystrý úsudek. I ti nejlepší před nimi měli 
respekt. Jeden z nich žertem označil přítomnou mladou krev jako „roj 
divochů“.
Zásluhu na skvěle zorganizovaném šachovém turnaji v Čečelovicích měl 
vedle Luboše Severina ze Skaličan zejména domorodec Václav Kalbáč, 
který obětavě celou tradici, zrozenou kdysi v sousedním Záboří pod 
názvem „Zábořská věž“, udržuje v plné kráse a rozkvětu.

MDŽ
V sobotu 9. března se uskutečnila 
v odpoledních hodinách již tradiční 
oslava Mezinárodního dne žen. 
Pánové si pro nás na sále v budově 
Obecního Úřadu připravili pestrý 

program a chutné občerstvení. Nejdříve 
místní „ochotníci“ zahráli upravenou 

verzi pohádky „O třech prasátkách“, po té 
se uskutečnil již druhý ročník soutěže o Ženu roku. 

Soutěžící museli nejdřív vyplnit kvíz a následně pět nejúspěšnějších 
žen postoupilo do finále, kde měly za úkol natočit přesnou míru piva. 
Vítězkou letošního ročníku soutěže se stala paní Jana Chudadová, která 
si domů odnesla krásný putovní pohár. Výherkyni moc gratulujeme. 
S prázdnou neodešly ani zbylé ženy z finálového souboje, pro ně byly 
přichystané hodnotné ceny od našeho sponzora, a to společnosti 
Leifheit. Po kulturním programu naservírovali pánové výbornou večeři 
a na závěr obdržela každá z přítomných žen květinu a pomeranč. 
Tímto bych chtěla za nás za ženy poděkovat všem mužům za krásné 
odpoledne, které pro nás připravili. Velice si toho ceníme a těšíme čím 
nás překvapí příští rok. 😊

Hana Gregorová, knihovnice 

republice. Ovšem jeho cesta skončila už v Maroku, kde ho parta zlodějů 
připravila o kolo. A po této zkušenosti si řekl, že už nikdy nic podobného 
neuskuteční. Tadeášova dobrodružná povaha nedovolila přestat o této 
cestě přemýšlet a v roce 2017 vyjel na expedici znovu, tentokrát již 
ne z rodných Prachatic, ale z marockého města Tangier. Cesta již byla 
úspěšná a během sedmi měsíců ujel na kole třináct tisíc kilometrů 
a navštívil patnáct států černého kontinentu. Bylo velmi zajímavé 
poslouchat co vše na těchto třinácti tisících kilometrech zažil a čeho 
je člověk schopný, když má v životě jasný cíl. Tadeáš je také autorem 
dvou knih Na kole přes Afriku a Doma na cestách. Na závěr přednášky 
bylo možné knihy zakoupit. V příštím roce bychom chtěli opět pozvat 
nějakého zajímavého hosta.

Tomáš Blovský 

Cestovatelská přednáška 
od Tadeáše Šímy
Předposlední březnový víkend přijel do Hajan vyprávět o svých 
cestovatelských zážitcích rodák z Prachatic Tadeáš Šíma. Tadeáš je 
známý na sociálních sítí jako Tady Táda. Tématem přednášky byla sólová 
expedice na kole přes Afriku od severu až na jih. V roce 2016 vyjel 
na kole z Prachatic s cílem došlapat do Kapského Města v Jihoafrické 

Jarní úklidová brigáda
Jarní úklid Hajan jsme letos naplánovali na sobotu 20. dubna. I přes 
důkladné plánování nám bohužel počasí nepřálo. Nepřízeň počasí nás 
ale neodradila a v devět hodin přišlo k obecnímu domu třicet statečných 
pracantů. Rozdělili jsme se na skupiny a dali se do práce. Umyli jsme 
okna v obecním domě i hasičské zbrojnici, opravovali obecní cesty, čistili 
a opravovali kanálové vpusti, vyřezávali náletové dřeviny okolo obecního 
rybníčku, dokončili úpravy návsi po podzimní výsadbě stromů, zahájili 
údržbu splávku u křížku a doplnili jsme štěpku k okrasným dřevinám.  
Zkrátka nadělalo se plno práce. Díky patří všem, kdo nám pomáhají 
dělat naší vesnici krásnější.

Jan Gregor

Stavění máje a Filipojakubská noc 
Proč vlastně stavíme májku a pálíme čarodějnice? 
Stavění máje sahá hluboko do minulosti, nejstarší známý doklad 
o stavění máje pochází z roku 1422, kdy za postavení máje dostal hoch 
odměnu, a to ruku děvčete. Postupem času se tradice měnila a májka 
symbolizovala strom života a měla ochránit okolí od všeho špatného. 
Májka má na sobě velký věnec a chlapci obvykle pořádali soutěže o to, 
kdo k věnci vyleze a sundá stuhu. Mládenci obvykle museli májku hlídat 
celou noc, aby jim chlapci ze sousední vesnice nemohli ukrást věnec 
z májky – což znamenalo ostudu pro ves po celý rok.
Pálení čarodejnic – Pálení čarodějnic má několik označení. Ve středověku 



21Svazek obcí Blatenska - květen 2024

Chlum

ji znal každý jako Filipojakubskou noc. V Německu se jí říká Valpružina 
noc, Keltové noc nazývali Beltine „jasný oheň“. Noc z 30. dubna na 
1. května lidé označovali jako velmi magickou a tajemnou, kdy temné 
síly mají větší sílu než obvykle, a proto pořádali mnoho rituálů mezi 
kterými bylo i pálení čarodějnic, které měli tyto síly oslabit.
Na některých místech v Česku tyto tradice zcela vymizely, jsme rádi, že 
v Hajanech tyto tradice stále dodržujeme a můžeme předávat tyto zvyky 
našim dětem.

Tomáš Blovský 

Oslava MDŽ
MDŽ – Mezinárodní den žen se 
v Chlumu letos oslavil v sobotu 9. 3. 
V roce 1975 byl tento svátek vyhlášen 
Organizací spojených národů a jeho 
datum bylo stanoveno na 8. března.

Svátek se ve veřejnosti ujal a slavil se 
v dobách socialismu, slaví se i dnes. My 

jsme se sešli v našem Kulturním domě. Před 
vstupem do sálu ženy dostaly květinku, obsluhy 

na sále se ujali muži. Chlumské děti pod vedením paní učitelky Pavly 
Fousové přednesly básničky a zatančily pěkné tanečky. Tanečním 
vystoupením se představily také děti z Blatné ze souboru Prezioso. 
K zábavě přispěla i country kapela Z Vršku.

bude rybkám přes léto dobře dařit, než je znovu na podzim převezeme 
do Sázky. Převážet se ale nebudou všechny vylovené ryby, ale jen ty, 
které nebudou na podzim prodány místním občanům.
Po výlovu pánové Sázku vyčistili a vydesinfikovali vápenným nátěrem. 
Voda v Sázce se opět začíná plnit.

Úklid indiánské osady
V neděli 28. 4. se sešla skupinka chlumských mužů v indiánské osadě. 
Po zimě bylo třeba plácek uklidit od zimních náletů, posekat trávu 
a připravit dřevo na akce, které se zde budou konat.

Výlov Sázky
Sázka se letos lovila 23. března. Tak jako každý rok pánové ryby, které 
přečkaly zimu v Sázce vylovili a převezli do chlumského rybníku. Tam se 

Nové vodní plochy pod obcí
Byla zahájena výstavba nových vodních nádrží pod naší obcí za 
současným rybníkem směrem k Hajanům. Záměrem této stavby 
je vybudování jedné nové větší vodní nádrže, obnova stávajícího 
malého rybníčku, novostavba tří tůní a tří mezí. Účelem je zadržování 
vody v krajině a vytvoření vhodných nik pro život na vodu vázaných 
organismů, vytvoření vodní plochy včetně úprav navazujících pro 
zlepšení odtokových poměrů a zadržení vody v krajině.

Májka a čarodějnice
Letos byl tento den poněkud jiný než v předchozích létech. Na chlumské 
skládce, kde se dříve pálila čarodějnice spolu se spalitelným odpadem 
nyní parkují nákladní automobily, které jsou využívány na práce pro nové 
vodní plochy. Děti s doprovodem rodičů a s čarodějnicí proto obešly 
obec a po ukončení průvodu jsme se sešli na návsi, kde pánové postavili 
krásnou májku. Na ohni se opékaly špekáčky, k pití byla limonáda i pivo, 
a tak jako každý rok ani čarodějnice svému upálení neunikla.

Miluše Kordulová
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Střípky z Kadova, 
Pole, Lnářského 
Málkova, Vrbna 
a Mračova

„Všechny knihy zežloutnou, ale kniha 
přírody má každý rok nové, nádherné 

vydání.“    Hans Christian Andersen

Vážení a mílí, buďme hodně zdrávi, žijme s láskou, v lásce a pro lásku 
a chovejme se k sobě vždycky hezky.

O čem víme, co se chystá 
a že se děje? 
Sobota 25. 5. – Dětský den ve Vrbně
Pátek 14. 6. – Setkání důchodců v Kadově
Sobota 13. 7. – Rybářské závody v Poli
Sobota 27. 7. – Rybářské závody ve Lnářském Málkově
Všechno, co se u nás děje, můžete sledovat na našich www stránkách 
www.kadov.net.

Vladimíra Tomanová

Velikoniční pinčes v Kadově
Na Velikonoční neděli 31. 3. 2024 se uskutečnil tradiční turnaj ve stolním 
tenisu. Tentokrát se nás sešlo opravdu hodně, až jsem byl překvapen, 
samozřejmě mile. Před hlavní soutěží si to mezi sebou zapinkalo naše 
mládí a potom už se do sebe pustilo ve čtyřech skupinách rovných 
20 človíčků. Urputné boje s plným nasazením zvládl nejlépe Bohouš 
Kůta, za ním na druhém místě skončil Vojta Poslušný a bronzovou 
příčku obsadil Karel Němeček. Účastníci byli nasycení uzeným a dalšími 
pochutinami a věřím, že spokojeni s průběhem, atmosférou a se 
spoustou krásných cen i odjížděli. Za podporu turnaje a poskytnutí 
tělocvičny děkuji obci Kadov, obzvlášť starostce V. Tomanové, Zdeňku 
Bártovi a Zbyňku Písaříkovi a vlastně všem, kteří se podíleli na dobré 
náladě. Sportu zdar a pinčesu zvlášť, Pavel Toman, ředitel turnaje. 🏓

Požární přívěs pro hašení
Tuto akci jsme zrealizovali v roce 2023–2024 
za finančního přispění z prostředků státního 
rozpočtu ČR z Ministerstva vnitra – GŘ HZS ČR 
a z grantového dotačního programu Jihočeského 
kraje – Investiční dotace pro jednotky SDH obcí Jihočeského kraje pro rok 

2023. Celkové náklady projektu byly 
874 250,- Kč, spolufinancování ze 
státního rozpočtu ČR – MV GŘ HZS ČR 
450 000 Kč, z grantového programu 
Jihočeského kraje 286 032,27 Kč 
a vlastní podíl obce 138 217,73 Kč 
Hlavním cílem projektu bylo zvýšení 
mobility a akceschopnosti zásahové 
jednotky SDH v obci Kadov.

Dětský maškarní bál v Kadově 

Dětský maškarní bálu se konal 9. 3. v tělocvičně bývalé školy s v Kadově. 
Odpoledne plné soutěží, dovádění a odměn si všichni náramně užili...

Děkujeme všem sponzo-
rům a úplně všem, kteří 
svojí prací a časem přispě-
li ke zdárnému zvládnutí 
této léta úspěšné akce.
Sledujte naše webové 
stránky www.kadov.net, 
budeme Vás informovat. 

Florbal
Vedle našich hasičských 
a nohejbalových borců se 
u nás rodí nové hvězdy. 
V sobotu 13. 4. se kluci 
z naší obce zúčastnili flor-
balového turnaje „Myš-
tické plácání“ a umístili 
se na krásném 7. místě. 
Tímto děkujeme Filipovi 
Kubátovi, Vojtovi Šafaří-
kovi a Tobiášovi Antošovi 
za reprezentaci naší obce.

Brigády
A teď také něco pracovního, poslední dubnovou sobotu a neděli 
proběhla hasičská brigáda, vyklidil se celý sportovní areál a připravila se 
hranice na pálení čarodějnic. Sezóna může začít.
Tímto se přesouvám k naší tradiční hasičské soutěži O pohár starosty 
obce. Naše soutěž se bude konat jako každoročně 5. července. Všichni 
jste srdečně zváni, přijďte si zasoutěžit a pobavit se s námi, doufejme, 
že při hezkém počasí!

Tereza Kadlecová

Kadov

Naši jubilanti
V měsíci květnu, červnu a července 
slavili své životní jubileum:
Kozáková Eva, Miklas Jan, Sloupová 
Květa, Kadlecová Olga a Kvasníková 
Jaroslava

Zastupitelstvo obce přeje výše uvedeným 
jubilantům všechno nejlepší, pevné zdraví 

a pohodu.
Miloš Kadlec, starosta

MDŽ v Chobotě
V sobotu 9. 3. jsme pro naše ženy připravili malou oslavu k svátku žen. 
Užili jsme si hezké odpoledne, bylo připravené dobré občerstvení a na 
cestu domů každá dostala krásný petrklíč.

Velikonoce v Chobotě
Letos byly Velikonoce už konce března, a tak dětičky již 28. 3. začaly 
rachtat. V sobotou si vykoledovaly velkou pomlázku – vajíčka a spoustu 
sladkostí.

Chobot
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Velikonoční dílnička Lesnílků 
v Kadově

Velikonoce v Poli
Jako každé Velikonoce chodili muži z SDH Pole po Pomlázce. Tento 
rok účast nebyla kvůli nemocem hojná. Chodili pouze 4 hasiči a malý 
Honzík. I přesto stihli obejít každou chalupu, kde byli náležitě odměněni. 
Po ukončení se všichni sešli u Kačky a Honzy Vonášků, vše si poctivě 
rozdělili a degustovali až do večerních hodin. Akce se velice povedla.

Čarodějnice v Poli
Konečně jsme se dočkali jara a s ním i tradičních Čarodějnic. Měli jsme 
obavy, abychom mohli kvůli suchu a větru podpálit fatru s Čarodějnicí. 
Jako obvykle jsme se sešli před kapličkou na návsi v 19 hod a vydali se 
s Čarodějnicí a lampiony na vrška. Pro starší občany byl zajištěn odvoz. 
Letos se sešlo přes 130 účastníků z čehož, jako malá obec, máme velkou 
radost. Pro děti byla opět připravena zábava – stezka odvahy a hledání 
pokladu. Za přípravu stezky děkujeme Sofii Bajrič a Adéle Čadové. 
Dospěláci se snažili dodržovat pitný režim ve stánku „u Rosti“. Nechybělo 
ani pořádné občerstvení – maso, věnečky a tiramisu. Za občerstvení 
děkujeme rodině Čadů.   

Markéta Čadová

Bylo plno a tvořili malí i velcí

Památník osvobození v Poli
Tentokrát již ve středu 1. května 2024 zavítal v odpoledních hodinách 
Veterán Klub Mělník k našemu „Památníku osvobození“ do Pole „na 
vrška“, aby společně s místními občany vzdal hold padlým americkým 
vojákům, podílejících se v roce 1945 na osvobození zdejšího území. 
Tento památník je, dle dostupných zdrojů, nejstarším dochovaným 
památníkem v regionu. Po příjezdu kolony historických vozidel na 
památník zavěsila starostka obce a člen Veterán Klubu Mělník pan 
Bohouš Suda věnec. Z důvodu 80. výročí vylodění spojenců v Normandii 
přijely pouze 3 vozy se 3 členy Veterán Klubu, ostatní se zúčastňují oslav 
přímo v Normandii, ale nám, ani přítomným zvědavým dětem to za 
slunného a větrného počasí vůbec nevadilo. Občané Pole děkují.     

Vladimíra Tomanová
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Vynášení Morany
17. března 2024, Smrtná neděle
Tradice vynášení smrtky je velmi stará, 
své kořeny má v dobách daleko před 
křesťanstvím. Co o Moraně říká Wiki-
pedie: „Morana či Smrtka je figurína, 

často chápána jako zpodobnění smrti či 
zimy, která je upalována, topena či zakopá-

vána při západoslovanských jarních lidových 
obřadech vynášení smrtky a vítání jara.“ Některé 

pohanské rituály mohou trochu nahánět strach, ale vždy mají své jasné 
opodstatnění a spojitost s částí roku, ke které se váží. Není tedy divu, že 
se k nim v dnešní době tak rádi obracíme a hledáme inspiraci.
Naše letošní Morana byla krásná. Velké oči, obří korále z vejdumků 
a otevřená náruč. Svému osudu však ani tak neunikla. Kocelovické děti ji 
hořící vhodily do místního potůčku pod kostelem s nadějí, že s ní odchá-
zí zima, symbol nemocí, dlouhých temných nocí a všeho, co lidem škodí. 
S radostí a hravostí sobě vlastní ji na její cestě vyprovodily až za hranici 
naší vesnice. Občas bylo třeba ji trochu popostrčit, aby skutečně odplula 
a jaro tak mohlo na nějaký čas převzít vládu nad přírodou. 
Na závěr jsme se společně ještě zahřáli a potěšili u ohýnku. 

Lucie Hanušová

Kocelovice

Jarní brigáda – Hlinovny
21. dubna 2024
Veřejná brigáda, zejména ve velkých městech v dnešní době asi jen 
málo představitelná věc. Na venkově se s tímto fenoménem stále ještě 
setkáváme, ale ani zde se nedá mluvit o měřítku, ve kterém se v dobách 
minulých konaly věhlasné akce „Z“. 
V Kocelovicích jsme jarní brigádu uspořádali, a to u příležitosti přípravy 
sportovního areálu nad rybníčkem Hlinovna na další sezónu. Symbolicky 
den před svátkem Dne Země jsme v bezprostředním okolí posbírali 
odpadky, posekali vzrostlý porost, zasypali nerovnosti na fotbalovém 
hřišti, doseli trávu, vyklidili boudu se sportovním vybavením, spálili 
ořezané větve, vyrobili další lavičky kolem ohniště a vznikl i nový herní 
prvek pro děti (kladina). Společně jsme na místě poobědvali.
Uspěchaná doba dobrovolné veřejně prospěšné práci příliš nepřeje, o to 
více je ceněn každý, kdo se rozhodne bezplatně věnovat to nejcennější, 
tedy svůj čas. Velice děkujeme všem, kteří se zapojili.

Za kocelovické maminky Lucie Hanušová

Velikonoční rachtání
Velikonoce jsou plné tradic a symbolů. Jejich význam pro křesťany je 
zcela zásadní, jsou středobodem jejich víry. Důležité jsou bezpochyby 
i z hlediska světského kalendáře jako svátky jara, příroda se znovu 
probouzí k životu. Propojují tak tradice, víru a radost z nového začátku. 
V místech, kde se zachoval zvyk rachtání, nejsou velikonoční prázdniny 
pro děti rozhodně žádné lenošení. Na Zelený čtvrtek, kdy umlkají kostelní 
zvony, jejich službu přebírají právě děti se svými řehtačkami. U nás 
v Kocelovicích až do sobotního brzkého rána, kdy se „zvony navracejí 
z Říma“, děti pravidelně obcházejí celou vesnici a pronikavým zvukem 
řehtaček lidem oznamují čas a zároveň rachotem zahánějí zlé síly. Na 
Bílou sobotu dopoledne se vydávají na své poslední putování, u každé 
chalupy se zastaví s říkankou o zrádném Jidášovi. Za své několikadenní 
úsilí jsou více než štědře odměněny vejci, sladkostmi a symbolicky se 
k nim zakutálí i nějaký ten stříbrňák. 
Letošní počasí o Velikonocích nastavilo nejen koledníkům, ale i všem 
milovníkům jara svou přívětivou tvář.

Lucie Hanušová

Ohlédnutí za průběhem počasí 
v prvním čtvrtletí roku 2024
Celkově bylo toto období charakteristické vysokým teplotním 
nadprůměrem. Snad jen leden se trochu snažil dostát jménu zimního 
měsíce, kdy se dalo po několik dnů dobře bruslit na přírodním ledu. 
Sníh v lednu ležel po dobu 15 dní, ale výška sněhové pokrývky byla 
malá, ve svém maximu jen 3 cm. Teplotní odchylka ledna byla +1,2 °C, 
srážek spadlo 86 % normálu a slunce nasvítilo 138 % svého obvyklého 
trvání, což souvisí s nižším průměrným měsíčním pokrytím oblohy 
oblačností. Dne 28. byl při jasné obloze zaznamenán prakticky plný 
možný astronomický sluneční svit. Dne 26. přesáhla okamžitá rychlost 
větru 100 km za hodinu.
Teplotní odchylka února od normálu dosáhla nevídané hodnoty 
+6,4 °C, čímž se stal tento měsíc vůbec nejteplejším únorem od počátku 
měření na kocelovické stanici. Po celý měsíc převládalo stálé teplé, 
občas i větrné, podmračené počasí. Absolutní teplotní maximum sice 
naměřeno nebylo, ale nejnižší měsíční teplota –1,8 °C je velmi vysoká, 
takhle málo v únoru nikdy nemrzlo. Mrazových dní bylo za únor jen pět. 
Srážek spadlo 111 % dlouhodobého normálu a slunce nasvítilo jen 50 % 
svého normálního trvání. Za celý únor vůbec neležel ani na chvilku sníh. 
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Březen měl teplotní odchylku od normálu +3,7 °C a stal se podobně jako 
únor vůbec historicky nejteplejším březnem. Chladnější, než březen 
byly i poslední tři dubny! Naprosto výjimečný je i výskyt dvou po sobě 
jdoucích rekordně teplých měsíců po sobě. Srážek březen přinesl málo, 
jen 51 % svého obvyklého množství, ale vzhledem k předchozímu 
na srážky bohatému období tento deficit ničemu nevadil. Sníh se 
objevil jen dne 7. v podobě slabého poprašku. Slunce nasvítilo 106 % 
svého normálu trvání svitu. Zejména ve druhé polovině března přišly 
již vyloženě příjemné jarní dny, na konci měsíce maximální teplota 
vystoupila nad 20 °C a vegetace zaznamenala pronikavý rozvoj. 

Martin Lukáš

Co se dělo 
v Lažánkách
17. února se konala obecní brigáda na 
vyřezávání křoví okolo cest v Lažánkách 
a přilehlém okolí. Mužů se sešlo hodně, 

práce jim šla od ruky a za snahu dostali 
zasloužený oběd, kávu i něco k pití. A za 

to, že nám to v Lažánkách tak zvelebují, si 
zaslouží velký dík.

Další brigáda proběhla 23. března. Tentokrát bylo potřeba dosázet do 
alejí nové stromy na místo suchých. Práce se chopily i ženy a děti a brzy 
bylo hotovo.
Je skvělé, že se lidi sejdou i když jde o přiložení rukou k práci.
Ale aby to nebylo jen o práci, tak 8. března oslavili ženy v hospodě 
svůj svátek. A že to byla oslava, jak se patří, nechyběly k tomu výborné 
míchané drinky.
O Velikonocích, stejně jako každý rok, vyrazily děti s rachtačkami 
obcházet ves. A protože chodily poctivě a v sobotu přednesly i tradiční 
básničku, vykoledovaly si spoustu dobrot. Na Velikonoční pondělí 
vyrazili s pomlázkami a nejen kluci, jak je zvykem, jelikož je přestupný 
rok, tak holky neváhali a šly na koledu taky.

Lažánky

Výlet klubu turistů
Tentokrát se vydali turisté z Lažánek místo na Šumavu až na vzdálenou 
Moravu, poznat tamní krásná místa a také ochutnat lahodný mok 
z moravských vinic. 13. dubna v sobotu ráno jsme vyrazili autobusem 
do Velkých Bílovic, největší vinařské obce České republiky. A abychom 
si jako turisté splnili svou příjemnou povinnost, vyrazili jsme se podívat 
na krásnou kapli sv. Cyrila a Metoděje, odkud je nádherný výhled na 
pálavské vinice. Poté už jsme se přemístili do penzionu a vinařství, kde 
na nás čekala ochutnávka místních vín a k následující zábavě nechyběla 
tradiční cimbálová muzika. Výletu se zúčastnili mladší i starší ročníky 
a myslím, že si ho užili všichni, i děti, které zvládly také dojít ke kapli 
a užívaly si hřiště u penzionu.

Mateřská škola Lnáře
Jaro je kouzelné období, všechno kvete 
a krásně voní. Kytičky nastavují tváře 
slunci, stromy lákají do svých korun 
včeličky. Snad už nás čekají dny zalité 
sluncem, ať si co nejvíce můžeme užívat 

venku na čerstvém vzduchu. A protože si 
neustále připomínáme, že přírodu musíme 

chránit a starat se o ni, tak jsme vyrazili na 
úklid školní zahrady a okolí mateřské školy v rámci 

svátku Dne Země.
S jarem jsou spjaté nejkrásnější 
svátky roku – Velikonoce. Věnovali 
jsme jim dva týdny. Děti se 
seznamovaly s velikonočními 
symboly (pomlázka, kraslice, 
řehtačka…) a lidovými zvyky, 
které se ke svátkům jara vztahují 
– Škaredá středa, Zelený čtvrtek, 
Velký pátek, Bílá sobota, 
Velikonoční neděle a konečně 
s nadšením očekávané Velikonoční 
pondělí, kdy vrcholí nejznámější 
velikonoční zvyk – koleda. Hráli 
jsme velikonoční hry, učili se 
básně a písně, které kluci mohli využít při koledování a vytvořili plno 
krásných výrobků, které zdobily prostory mateřské školy. S našimi dětmi 
a rodiči jsme na tvořivé velikonoční dílně vyráběli překrásné zajíčky. Děti 
měly ze svých výtvorů velkou radost a zkrášlily si s nimi své domovy.
V mateřské škole se snažíme u dětí probudit zájem a vztah ke knihám, což 
je v dnešní digitální době velmi důležité, protože čtení pomáhá dětem 
k rozvoji slovní zásoby a zlepšuje jejich vyjadřování. V předškolním věku 
se jedná především o poslech nebo prohlížení obrázků v knize. A proto 
jsme letos na jaře již dvakrát navštívili knihovnu, kde nás přivítala paní 
knihovnice Hana Honzová. Vysvětlila, co je všechno potřeba udělat, 

Lnáře
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abychom si mohli v knihovně knihy vypůjčit, ukázala, jakým způsobem 
jsou v poličkách řazeny a zopakovala, jak se správně máme chovat ke 
knihám, aby zůstaly co nejdéle jako nové a mohlo si je vypůjčit co nejvíce 
čtenářů. Několik knížek dětem představila. Ukázalo se, že některé z nich 
už děti dobře znaly. Také jsme si vypůjčili knihu, která děti zaujala a četli 
na pokračování před odpoledním odpočinkem. Po domluvě s paní 
knihovnicí jsme začali zařazovat pravidelnou „chvilku s knihou“, která 
bude zaměřena na dané téma.
Začátkem května plánujeme tvořivou dílnu pro maminky s krátkým 
vystoupením dětí ke Dni matek.                                                                                             

Za MŠ Lnáře Eva Machovcová

Jarní akce v Základní škole Lnáře 
aneb Co se u nás událo
Vynášení Morany
Aby mohlo jaro nastoupit 
v plné síle, museli se o to 
přičinit i děti. Žáci páté-
ho ročníku s nadšením 
vyráběli Moranu, symbol 
odcházející zimy. Velice 
se při tom bavili. V do-
mluvený den se všichni 
shromáždili před školou 
a průvodem jsme namířili 
k Podhájskému rybníku. 
V čele nesli Moranu hrdě 
„páťáci“ a předříkávali 
ostatním říkanku: „Mora-
nu nesem, s velikým no-
sem, do vody ji dáme, jaro 
přivítáme.“ Když průvod 
dorazil na místo nejvhod-
nější pro hození Morany 
do vody, ještě následovalo poslední rozloučení se symbolem zimy a pak 
šup s ní do rybníka. Ať si odplave třeba až do moře. 

Velikonoce
Březen – za kamna vlezem. Nejen za kamny, ale i za velikonoční 
atmosférou jsme se vypravili 19. března do Čechovy stodoly v Bukové 
u Příbramě. Zde na nás čekala krásná výstava velikonočních a lidových 
tradic. Hned při vchodu do stodoly nás na první pohled uchvátil nespočet 
bohatě zdobených kraslic. Vkusně dekorované zdi stodoly obohacovaly 
obrazy s pranostikami, tabule s názvy šesti postních nedělí a celého 
pašijového týdne. Při velmi poutavém vyprávění paní průvodkyně 
jsme se dozvěděli mnoho zajímavostí. Na úplný závěr prohlídky si jen ti 
nejodvážnější mohli dojít do jeskyně pro uschovaný poklad. Tajuplnou 
jeskyni samozřejmě podle pověsti zdobilo kvetoucí kapradí. Nakonec 
se všem podařilo pokořit svůj strach. A přestože nebyl Velký pátek, 

na každého čekalo v jeskyni jedno milé a jedno sladké překvapení. Po 
prohlídce jsme se už vesele pustili do vyrábění. Děti popustily uzdu své 
fantazii a dle libosti si mohly pomalovat vyřezávanou figurku ze dřeva. 
Ani na paní učitelky personál Čechovy stodoly nezapomněl a připravil 
jim výtečné občerstvení v podobě kávy a chutné palačinky. Na úplný 
závěr si mohly děti zakoupit velikonoční dekoraci jako vzpomínku na 
příjemně strávený den v Bukové.

Beseda v knihovně
Před velikonočními svátky nás pozvala do knihovny místní knihovnice 
paní Honzová. Po vkročení do knihovny nás ovanula příjemná a voňavá 
atmosféra. Na přivítanou dětem paní Honzová přečetla vyprávění 
o probouzejícím se jaru z knihy Uspávanky na polštář. Společně 
jsme si připomněli křesťanský smysl Velikonoc. Povídali jsme si také 
o velikonočních zvycích a tradičních pokrmech. Paní Honzová nám jako 
skvělá kuchařka dokonce upekla výborné „jidáše“ a přinesla med od 
jejich včeliček. Moc jsme si pochutnali! Děkujeme!  

Zápis do Základní školy
Základní škola ve Lnářích se ve čtvrtek 11. dubna stala dějištěm 
nezapomenutelné události, kdy se osm budoucích prvňáčků setkalo se 
svými oblíbenými pohádkovými postavičkami v rámci večerníčkového 
zápisu do první třídy. Zápis zahájili žáci naší školy, kteří přivítali své 
budoucí spolužáky písničkou a tanečkem v kostýmech Večerníčků. 
Atmosféra byla naplněna úsměvy a očekáváním toho, co bude 
následovat. Budoucí prvňáčci měli možnost zatancovat si společně 
s ostatními, kterou všichni radostně využili. Děti si s pomocí paní učitelek 
a starších kamarádů vytvořily večerníčkové čepice z novin. Poté přišel 
čas na plnění úkolů, které rozvíjely a ověřovaly dovednosti potřebné 
pro budoucí školní docházku. Při tom je doprovázely pohádkové 
postavy jako jsou Bob a Bobek, Rákosníček, skřítek Rákosníček a další. 
Za snahu a spolupráci děti dostaly pohádkové medaile a spoustu 
dárečků. Následně byly rodičům i dětem představeny celoroční akce 
a projekty školy prostřednictvím interaktivní prezentace. Paní ředitelka 
seznámila rodiče s inovativními způsoby výuky a používanými učebními 
materiály v naší škole a v neposlední řadě měli všichni přítomní možnost 
prohlédnout si školní prostory. Nejenže tato událost přinesla dětem 
zábavné seznámení se školním prostředím, ale také otevřela prostor 
pro rodiče a učitele k navázání vztahů a spolupráce na společné cestě 
podpory vzdělávání jejich potomků.

Turistický výlet
Často mluvíme s dětmi o tom, kde všude jsme byli, jaká zajímavá místa 
jsme navštívili. Ale pravdou je, že kolikrát „za kopcem“ máme něco, 
kde jsme nikdy nebyli a stojí za to se tam podívat. My jsme 17. dubna 
přejeli linkovým autobusem opravdu jenom za kopec – do Kasejovic. 
Vystoupili jsme na náměstí, odkud jsme se vydali k židovskému hřbitovu. 
Nachází se na vršku nad Kasejovicemi a je odtamtud překrásný výhled 
na všechny světové strany. Děti si měly možnost vyzkoušet orientaci 
v krajině pomocí buzoly a také se podívat dalekohledem do dálky. 
Cílem našeho turistického výletu byla studánka sv. Jakuba. U studánky 
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je ohniště, které jsme samozřejmě museli využít. Děti si s sebou 
nesly různé druhy uzenin na opečení, ale vyzkoušeli jsme si i vyrobit 
vlastní čaj. To nás moc bavilo. Počasí ten den bylo velice proměnlivé, 
chvíli svítilo sluníčko, chvilku nám poprchávalo. Od tepla ohýnku jsme 
tedy nespěchali. U studánky jsme strávili hezké dopoledne a pak opět 
linkovým autobusem zpět ke škole.

Den Země
Stejně jako v minulém roce jsme společně s dětmi oslavovali svátek 
naší planety Země. V pondělí ráno 22. dubna jsme se všichni sešli před 
školou, kde jsme se rozdělili do dvou skupin. Připravili jsme si plastové 
pytle na odpad, pracovní rukavice a vyrazili jsme na úklid okolí školy. 
Poté jsme si nachystali pracovní nářadí, semínka ředkviček a sazenice 
jahodníků a zasadili je do připravených vyvýšených záhonů. Již teď jsme 
všichni zvědavi, jaká bude asi úroda. Po krátké přestávce nás čekalo 
další dobrodružství v přírodě. Tentokrát jsme vyrazili do blízkého lesa 
Jezbyně, kde byly pro děti nachystány zajímavé úkoly z oblasti ochrany 
životního prostředí, které museli žáci rozděleni do skupinek všechny 
splnit, aby vyluštili tajenku. Procházku jarní přírodou jsme si všichni moc 
užili a příjemně unaveni jsme se vrátili zpět do školy, kde už na nás čekal 
výborný oběd.

Fotbalový turnaj
Jednou z posledních dubnových akcí byla účast malých fotbalistů 
a fotbalistek na turnaji McDonald´s cup ve Strakonicích. Naši sportovci 
bojovali ze všech sil a v rámci soutěže malotřídních škol vybojovali 
3. místo ze čtyř zúčastněných družstev. Blahopřejeme!

Čarodějnický rej
Podle tradice se posledního dubna do vesnic i městeček pravidelně slétají 
čarodějnice. Letos se malé čarodějnice a čarodějové slétli na místním 
fotbalovém hřišti, kde pro ně paní asistentky s paní vychovatelkou 
připravily množství soutěžních her a úkolů. Všichni přítomní si 
odpoledne opravdu užili a těšili se, až si budou moci zaskotačit večer 
u májky, opéci buřtíky, a hlavně se pořádně prospat, protože druhý den 
je čekalo zasloužené volno.

Pedagogové ZŠ Lnáře

Pozvánka na cyklovýlet
Všem milovníkům cykloturistiky se na vědomost dává, že v sobotu 
22. června pořádají PROSPORT Blatná, KOLŠTREK Křepín, Jednota Orel 
Strakonice za podpory Obce Lnáře 3. ročník cyklovýletu pro všechny 
„Lnářská cyklotoulka od Přístavu k Přístavu“.
Délka trasy: cca 30 kilometrů – pořadatelé doporučují užití trekingových 
a horských kol. 
Společný odjezd od bývalé lnářské hospůdky „Přístav“ ve 13.00 hodin. 
Po návratu občerstvení v příjemném prostředí.
Absolventi okruhu se mohou těšit na drobné dárky od sponzorů!
Neváhejte, půjde o velmi příjemně strávenou sobotu. Cyklistice zdar!

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

MILOSLAVA  
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jazzová skupina „BLUMS“ z Blatné 
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28. 3. na Zelený čtvrtek se sešly děti na tradiční rachtání. Poctivě rachtaly 
po celé vsi i v pátek a v sobotu ráno.
30. 3. na Bílou sobotu odpoledne vyrazily děti s nůší na kárce a s koledou 
na rtech po vsi. Vykoledovaly si nejen vajíčka, ale i sladkosti a penízky.
Tradiční koleda: 
„Židi, židi nevěrní, 
jako psi černí, 
vykopali jámu, 
Ježíši Pánu, 
aby ho jali, 
ukřižovali, 
na Velký pátek do hrobu dali,
na Bílou sobotu ho vykopali. 
Jidáši, Jidáši, cos to učinil,
že jsi svého mistra Židům prozradil.“
13. 4. uspořádala obec brigádu „ukliďme Mačkov“. Tři skupiny 
brigádníků prošli celý katastr. Uklidili veškeré odpadky, svezli je na 
čtyřkolkách a traktůrcích ke kontejneru na nebezpečný odpad, který 
obec pro občany na tento víkend objednala. Brigádu jsme zakončili 
na cyklostezce, kde jsme si opekli buřty, dali si pivo, limo a popovídali 
o pokladech a úlovcích z našeho katastru.  
20. 4. běh od kapličky ke kapličce. 
28. 4. proběhla příprava májky. Sešlo se 14 dobrovolníků a vyrazili 
do lesa. Po pokácení a dopravení na náves se začalo s loupáním, 
a zdobením. Po třech hodinách bylo dílo hotovo.
30. 4. v 17 h se sešli obyvatelé obce na návsi a začalo zvedání Máje. 
Za pomoci statných hochů, bagristy s bagrem, lan a odvahy se dílo 

Oslavenci
V květnu oslaví krásné 85. narozeniny 
pan Merašický.  
Přejeme mu hodně zdraví, štěstí, klidu 
a pohody do dalších let. 

Co se v obci událo
9. 3. proběhla na sále obce oslava MDŽ. 

Ženy i muži si oslavu náležitě užili. Najedli se, 
napili, kdo chtěl mohl i tančit na živou hudbu skupiny 

TamTy. Domů si každá dáma odnesla červený karafiát.

Mačkov

podařilo. U krásné májky pokračovala veselice s opékáním buřtů a vším 
co k tomu patří. V brzkých večerních hodinách jsme zapálili hranici 
s čarodějnicí a hlídali májku do ranních hodin. Počasí nám přálo, lidí se 
sešlo hodně. Zpívalo se a povídalo. Májku jsme uhlídali.

Psí počasí zájemce o účast na jarním 
běhu v Mačkově neodradilo, 
spíše naopak
Déšť, ledový vítr, sychravo. Takhle nevlídné klimatické podmínky 
panovaly při 7. ročníku „Jarního mačkovského běhu“ na vzdálenost 
čtyř kilometrů. Oficiálně se tenhle závod velmi solidní úrovně jmenuje 
„Od kapličky ke kapličce“. Ale jaképak slovíčkaření – běžci to mají 
v Mačkově za jedny peníze! 
Organizační výbor v čele s Radkem Mullerem neviděl situaci růžově. 
Dokonce se jednotliví členové sázeli o to, kolik nadšenců se na trasu 
v těchto bojových podmínkách vydá. Nejvyšší cifra mířila na dvacítku 
závodníků. To ovšem mačkovští elán a houževnatost „skalního 
běžeckého plemene“ notně podcenili! Nakonec stepovalo na mokré 
návsi 39 odvážlivců pěti kategorií. „To je skoro stejně tolik jako 
v minulosti za hezkého počasí,“ poukazoval překvapený Radek Muller 
na první a čtvrtý ročník této sportovní akce, kdy si upevnilo v Mačkově 
kondici 41 vytrvalců. A varianta, že by mohlo být přikročeno ke zrušení 
sedmého ročníku, tak tiše spadla pod stůl.

Se ztrátami se počítá
Početné startovní pole se jako tradičně muselo vypořádat hned v úvodu 
přeboru s jeho „Achillovou patou“- cca kilometr dlouhým stoupákem. 
A tady došlo překvapivě k odpadnutí jednoho běžce. Naštěstí jak prvního, 
tak posledního. „ Zradila mně asi nějaká šlacha nebo sval. Přitom ráno 
jsem ještě trénoval na rotopedu a žádnou bolest jsem nepociťoval,“ 
povzdychl si po potupném vyklizení bojiště smolař  tohoto ročníku.

Šťastná třináctka
Ředitel a zakladatel mačkovského běhu Radek Muller je mužem mnoha 
sportovních tváří. Pěstuje aktivně tenis, láme vaz kilometrům jak na 
kole, tak v roli běžce. Není mu cizí ani triatlon nebo atletika jako taková. 
Na tělovýchovném poli je prostě všude doma, všude je ho plno. „Obzvlášť 
rád vzpomínám na éru, kdy jsem s kamarády na letním stadiónu v Blatné 
uvedl v život deset ročníků atletického sedmiboje. Jednou jsme tam měli 
dokonce 55 borců,“ jede originál každým coulem na nejmilejší exkurzi 
svou pamětí.
Radek překvapuje i tím, že na rozdíl od ostatních sportovců nepovažuje 
třináctku za nešťastné číslo. Dokonce všude vyžaduje startovní „hadr“ 
právě s tímto neoblíbeným numerem: „Přineslo to sladké ovoce 
v Bělčicích na fotbale, ‚sype‘ to štěstí i na běžeckých tratích. Dokonce 
se mi třináctého narodil i syn, a to je to hlavní,“ vyznává se lidské 
„perpetum mobile“.
Pochopitelně nevynechal ani letošní ročník mačkovského běhu. A se 
svou pověstnou třináctkou stáhl dokonce výsledný čas o celou minutu 
v porovnání s loňskem. Takže to asi opravdu funguje! „Zatím jsem se 
bohužel nedostal pod hranici dvaceti minut, ale daleko k tomu už 
nemám,“ staví si cíl dosavadní držitel „osobáku“ 20,13.

Jako Forrest Gump
Asi každý závod má svého favorita. Pouze a jen v Mačkově ale závod „Od 
kapličky ke kapličce“ zná dopředu svého absolutního vítěze. Zatím se 
nenašel nikdo, kdo by předstihl „nabušeného“ Ondřeje Hulače z Buzic. 
A tak právě on pětkrát za sebou zdvihl nad hlavou putovní pohár. Pravda 
– pošesté se tak nestalo. Ale to z prostého důvodu – Ondra tenkrát 
prostě do Mačkova nepřijel. Letos už se ovšem všechno zase vrátilo 
do starých kolejí. Stříbro v elitní mužské kategorii bral Martin Fürbach, 
bronz vybojoval Radek Matas.
A ti nejlepší v ostatních kategoriích: Ženy – 1. Lucie Mošovská, 2. Lucie 
Zachová, 3. Josefína Zachová. Chlapci – 1. Vojta Klimeš, 2. Jakub Lesák, 
3. Filip Scheinherr. Dívky – 1. Kristýna Klimešová, 2. Sára Šebková, 
3. Zuzana Mázdrová. Kategorie senioři – 1. místo Jiří Kadlec, 2. místo 
Miloslav Mráz, 3. místo Jiří Scheinherr. Speciální ocenění z rukou ředitele 
závodu převzali i nejmladší účastník Filip Scheinherr (9 let) a nejstarší 
běžec Miloslav Mráz (75 let).
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 MÍČOVÝ SEDMIBOJ Mačkov
Kdy: prázdninová sobota 6. 7. 2024 ve 13 h
Kde: multifunkční hřiště rakety Mačkov 
Disciplíny: fotbal, basketbal, nohejbal, házená, 
vybíjená, volejbal, přehazovaná 
Podmínka: šestičlenná družstva, doplnění sestavy 
možno na místě
Občerstvení zajištěno 
Kontakt a bližší informace: 
Jindra Bláha tel.: 777 045 150 
email: blahajindrich@seznam.cz 

Od nového školního roku tj. 

státní 
školní návsi obce.
Změna nastane se změnou jízdních řádů

(velké prázdniny autobus jezdit nebude)

spoj 3 linky 360818 Písecká linka.

(Písek Hněvkov Mačkov Blatná

Poděkování za sponzorskou podporu závodu náleží firmě LEIFHEIT Blatná 
a obci Mačkov. Dále za pomoc všem pořadatelům a všem závodníkům za 
účast a podané výkony.
Řediteli závodu Radku Mullerovi mimochodem letošní průběh akce 
i jeho aktivní nasazení v terénu zahnalo dlouhodobější vyčerpání a splín: 
„Teď zase můžu fungovat na sto procent,“ liboval si v cílové rovině. A to 
je to pravé kouzlo, ta pravá moc sportu. Proto rozhodně stojí za to 
takové závody pořádat. Trofeje jsou pěkná věc, ale „záplatovat“ díry na 
lidské duši neumí!

Vladimír Šavrda 

Cvičení Mačkov
Od 21. 3. do ČERVNA v 18,30 h na sále obce
Kondiční aerobní cvičení s Hankou Voříškovou (Šurátovou)

 

Srdečně zveme občany Mačkova výlet

závodu Strakonický pivovar
 Každý návštěvník dostane jako dárek PET lahev nefiltrovaného piva Sklepák.

Autobus a vstupné zdarma h u kapličky

OTCŮ  16.
Oslava MDŽ 

V pátek 8. 3. 2024 proběhla v myštické 
hospodě opětovně sešlost žen a dívek 
u příležitosti Mezinárodního dne 
žen. Místní ženy a dívky se v hojném 

počtu sešly v 16 hodin v lokále myštické 
hospody, aby společně poseděly, 

popovídaly a oslavily tak MDŽ. Obcí bylo 
pro zúčastněné ženy zajištěno pohoštění v podobě 

bohatě obložených chlebíčků a sladkých dobrůtek – zákusků ke kafíčku, 
které k takovému ženskému posezení určitě patří. 

Myštice
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Vítání jara koupelí v rybníku Labuť
I letos se 1. jarní so-
botu, která vyšla na 
23. 3. 2024 konal tradič-
ní jarní ponor do rybníka 
Labuť. Letošní ročník se 
zařadil, co se týče počtu 
účastníků, k těm nej-
slabším. Jen díky dvou-
členné delegaci z Blatné, 
nezůstal jediný myštický 
účastník v rozbouřených 
vodách rybníka Labuť 

sám. A tak díky těmto třem odvážlivcům, nebyla tradice jarního ponoru 
naštěstí ani letos přerušena a budeme doufat, že za rok bude účast opět 
hojnější.

Myštické Velikonoce
Součástí Velikonoc v Myšticích bylo i letos od čtvrtečního odpoledne 
rachtání, které bylo v sobotu zakončeno koledou a posléze společným 
opékáním buřtů a velkolepým dělením vyrachtané nadílky. Myštičtí 
koledníci děkují všem, kteří v sobotu dopoledne otevřeli dveře 
a obdarovali je velikonoční nadílkou za odvedenou práci při zastoupení 
zvonů, které na čas odletěly do Říma. Letos se rachtání účastnilo na 
Myštice neuvěřitelných 29 koledníků.

Dětský maškarní ples
V sobotu 16. 3. 2024 se opět po roce konal dětský maškarní ples. Místní 
ale i přespolní děti přišly ve 13 h na sál myštického KD, aby si společně 
zasoutěžily, zatančily si, předvedly se v nejrůznějších maskách, které 
byly opětovně všechny krásné a utkaly se v soutěži o nejhezčí masku 
plesu. Vítězi plesu se letos stali: 3. místo – hroznové víno, 2. místo – 
indiánka a 1. místo – ježek. Všichni tři si jako odměnu odnesli krásné 
dorty, upečené místními šikovnými ženami. Všechny ostatní masky 
pak byly odměněny drobnou sladkou pozorností a pamětní medailí. 
Letošním překvapením plesu byla návštěva až z daleké Gálie – Asterix 
a Obelix. 

Myštická plácaná 
s florbalovou hokejkou
Ani letos na jaře nesměl chybět již tradiční půlročník turnaje myštická 
plácaná s florbalovou hokejkou. Termín turnaje letos připadl na sobotu 
13. 4. 2024. Celkem se zúčastnilo 10 týmů z širokého okolí. Domácí tým 
se tentokráte umístil na 8. místě. Vítězem se stal tým Pajidaji, druhá 
skončila Blatná a třetí Březnice. Pořadí ostatních (4.–10. místo): Straky, 
Býci, Kozlíci, Chobot, Myštice, Kozlové a Vozembouchové. Nikdo opět 
neodešel s prázdnou, pro všechny účastníky byly zajištěny pěkné 
hodnotné ceny. 

Hanka Mikešová

Předmíř

Hasičský ples
První březnovou akcí v Předmíři 
bývá již dlouhá léta hasičský ples. 
Je to pilíř kulturního života v obci. 
Jako každoročně dostala každá žena 
při příchodu na sál květinu k MDŽ. 

K tanci a poslechu nám zahrála kapela 
Melody Band a parket se brzy naplnil 

tanečníky. Pro všechny byla připravena 
bohatá malá i velká tombola. Všichni se dobře bavili 

až do časných ranních hodin a odcházeli spokojeni. A tak mohli být 
spokojeni i ti, kdo se na přípravách akce jakkoliv podíleli, splnili 
jako vždy tento cíl s grácií. Obci Předmíř děkujeme za finanční 
podporu.
Dále bychom Vás všechny chtěli pozvat 15. 6. 2024 na výročí 
založení SDH Předmíř. Program bude začínat již od 11 hod. 

Střípky z kroniky mladých hasičů
Dne 23. 3. jsme, v rámci teoretického výcviku našich nejmenších 
hasičů, připravili kurz zdravovědy. Pod vedením Josefa Mály, který 
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Další skvělý úspěch 
zaznamenala Lucka 
Poklopová z Rado-
myšle, když v Čes-
kém poháru v judu 
v Jablonci obsadila 
v kategorii mlad-
ších dorostenek 
U16 1. místo. Vel-
kého úspěchu na 
tomto turnaji do-
sáhl také Jan Poš-
ta, který v katego-
rii U16 vybojoval 
bronz! Český pohár 
sdružuje 4 turna-
je. Po mistrovství 
republiky nejdůle-
žitější turnaje v re-
publice. (Ostrava, 
Jablonec, Nový By-
džov, Brno). Gratu-
lujeme!

Velikonoce v Lázu

studuje na záchranáře, se děti seznámily s tím, jak se chovat 
v případě úrazu. Na jaké čísla IZS volat, co říci do telefonu a jak 
poskytnout první pomoc. Také si zkusily resuscitaci na modelu 
Andula, který nám zapůjčil profesionální hasič pan Karel Karlík. 
Tímto mu srdečně děkujeme. Dále došlo na škrtidla, obvazy, 
provizorní dlahy a celé odpoledne tak uteklo jako voda.
V létě nás čekají tréninky a také konečně soutěže, tak se na nás 
přijeďte podívat.

Velikonoční pondělí
Letošní pomlázka se nesla v duchu přestupného roku, a tak tedy 
i u nás, jako i v jiných koutech naší krásné země, vzaly pomlázku 
do rukou ženy. Dům od domu navštívily svobodné i zadané muže 
a pořádně je vyšlupaly. Za to od nich dostaly „tekutou“ odměnu. 
Měly naspěch, vše se totiž musí stihnout, než odbije poledne. V tu 
dobu ale již naše dámy seděly (klobouk dolu) u rodinného oběda. 
Tak zase za čtyři roky pánové, těšte se!

Petra Muchová, kulturní výbor

120. VÝROČÍ
ZALOŽENÍ SBORU

15. června 2024
11:00

Předmíř

Sbor dobrovolných hasičů Předmíř

HARMONOGRAM

11:00 
Slavnostní zahájení

11:30
Pietní akt a vystoupení

12:15
 Slavnostní projevy a ocenění

13:15
Zahájení soutěže

16:30
Vyhlášení výsledků 

17:00
 Taneční zábava,

zahraje AVENGERS

Účast na hasičské
soutěži potvrďte na tel.

čísle: 724887171,
nejpozději do 31.5.2024.

Radomyšl

Přivítali jsme nové 
občánky městyse 
Radomyšl
V obřadní síni městyse Radomy-

šl proběhl 20. 4. 2024 tradiční ce-
remoniál Vítání občánků, na němž 

jsme přivítali tři chlapce a čtyři děvčátka. 
Ve společnosti rodičů, dětí a hostů obřadem 

provázel zastupitel městyse Radomyšl pan Pavel Kříž a starosta 
městyse Radomyšl Ing. Luboš Peterka. Pamětní kniha se obohatila 
o další podpisy rodičů a nechyběly ani květiny, dárky a tradiční fo-
cení. O kulturní zážitek se postaraly děti ze základní školy Radomy-
šl pod vedením paní vychovatelky Bc. Anděly Tomáškové. Vše svým 
objektivem zachytil fotograf Martin Zubal. Fotky jsou k dispozici ke 
stažení na webových stránkách městyse www.radomysl.net.

Aneta Jungbauerová, matrikářka
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Naši baráčníci se prezentovali 
na výstavě k 150. výročí založení 
českého baráčnictva 
v Poslanecké sněmovně

Simonou Vrbickou a redaktorkou časopisu Vlasta paní Formáčkovou. 
Nicméně kdo přišel, ten se bavil celých 90 minut. I v zákulisí pak 
bylo živo. Všem třem se líbila naše sokolovna a servis od Ríši 
a pořadatelů. Podle hesla: kdo nic nedělá, nic nezkazí, byla pro nás 
toto poslední akce tohoto druhu.

Boubelína
Každoročně na dvorek k čarodějnici přišly děti z místní MŠ a plnily 
spoustu úkolů a dovedností potřebných pro čarodějnice. Kluci 
i holky se opravdu snažili a letecké zkoušky dopadly dobře. Mrkli 
se, jak se vyrábí dopravní prostředek čarodějnic a samozřejmě 
trénovali start a let. Velmi užitečnými pomocníky byli opět žáci 
9. třídy.  Myslím, že i oni si to užívali. Věřím, že své dovednosti děti 
využily při úterní Filipojakubské noci, a že se za rok sejdeme zase.

Za ČSŽ Blanka Matoušková

O prázdninách se nelenoší 

O jarních prázdninách se v sokolovně sešlo 21 hrajících a několik 
radících lidiček různého věku, aby si zahráli turnaj v Člobrdu (již 
15. rokem). Celé odpoledne se střídaly ve tvářích hráčů emoce 
lítosti, radosti, beznaděje nebo jásotu. Finále nakonec hrálo 
5 hráčů s jednou figurkou a bylo to hodně o štěstí. Hlavní cenou 
byl poukaz za 300 Kč na školní potřeby. Dalšími cenami byly čtyři 
hry, kreslicí potřeby ap. Nikdo neodešel s prázdnou. Kdo chtěl, 
vymaloval si krásný velikonoční sádrový odlitek. Celé odpoledne 
bylo vydařené a plné pohody i díky obsluze.
Velikonoční prázdniny byly letos opět v pohybu. Na stezce dlouhé 
2,5 km v pěkném prostředí kolem rybníků, přes Kaletice do 
Sokolovny děti i rodiče odpovídali na otázky, běhali, skákali, 
házeli, lezli po výškách ap. Někdo šel, někdo jel na odrážedle a jiní 
v kočárku. Díky krásnému počasí bylo v cíli rušno. Dospělí hasili 
žízeň pivečkem a děti se pustily do vyrábění velikonočních dekorací. 
Za odměnu každý dostal oblíbenou želé myš nebo sladkost.

Kultura
Velkým zklamáním pro pořadatele byla malá účast na vystoupení 
moderátora, zpěváka, skladatele aj. Václava Kopty s manželkou 

Jarní aktivity bábinek
V polovině března oslavily bábinky Mezinárodní den žen. Sešly se 
v Sokolovně v Radomyšli a pozvaly mezi sebe na besedu módní 
návrhářku Petru Kurschovou. Měly tak možnost seznámit se nejen 
s nejnovějšími trendy týkajícími se odívání, ale i získat pro sebe 
užitečné rady. Ženy přece chtějí být krásné v každém věku, a ne 
snad? Týden poté se bábinky vypravily do Strakonic, kde navštívily 
pivovar, seznámily se s výrobou strakonického piva a nezapomněly 
je také ochutnat.
Pokud sledujete, co bábinky rády podnikají, dobře víte, že se 
setkávají pravidelně každé první pondělí v měsíci ve své oblíbené 
hospůdce na Křenovce. Dubnové setkání se tentokrát lišilo. 
Bábinky na něj pozvaly i veřejnost a jejich hostem byl pan Stanislav 
Schneedorf s přednáškou „Příběhy šumavských křížků ze zaniklých 
osad na česko-bavorském pomezí“ doprovázenou promítáním 
snímků, zobrazujících prastaré křížky v původním stavu a po 
opravě.
Poslední dubnový pátek věnovaly bábinky putování na vyhlášená 
poutní místa Českobudějovicka a Českokrumlovska. Navštívily 
klášter Zlatá Koruna, poutní místo Římov (cestou tam se zastavily 
v Plešovicích, aby zhlédly místní zajímavost – miniaturní vesničku), 
poutní místo Svatý Kámen u Rychnova nad Malší s kostelem Panny 
Marie Sněžné, kostel Panny Marie Těšitelky v Dobré Vodě u Horní 
Stropnice a Zvon setkávání v Hojné Vodě u Horní Stropnice.

Bábinky z Radomyšle
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Turnaj ve smíšeném volejbalu
V úterý 27. 2. se odehrálo 2. kolo v okresním kole smíšeného 
volejbalu. Naši volejbalisté měli skvělý začátek, kdy ve své skupině 
porazili oba soupeře (ZŠ Volyně, ZŠ Povážská). V semifinále jsme 
bohužel prohráli proti ZŠ Dukelská. Zápas o třetí místo se ZŠ Volyně 
byl zprvu velmi vyrovnaný, ale kvůli skvělému podání soupeře se 
nám nepodařilo 3. místo obhájit. Všem reprezentantům naší školy 
děkujeme za skvělý výkon a věříme, že si příště povedeme ještě 
lépe.

Simona Svobodová, DiS.

Okresní kolo recitační soutěže 
je za námi a my jdeme dál. Doslova!
Ve čtvrtek 14. a v pátek 15. března se sešel v sále DDM výběr 
těch nejlepších recitátorů strakonického okresu. Účast byla 
překvapivá – 1. a 2. kategorie zaznamenala rekordně vysoký zájem 
oproti předchozím ročníkům, ve 3. a 4. kategorii počet recitátorů 
naopak výrazně prořídl. O kvalitně zpracované a inspirativní 
texty však nebyla nouze ani v jedné z kategorií. Porota ocenila 
vystoupení Veroniky Němcové (4. třída) recitující ve II. kategorii 
a Emy Kadečkové (6. A) ve III. kategorii. Postupem do krajského 
kola byli odměněni Aneta Maříková (3. třída) soutěžící za 
I. kategorii a Jakub Janda (8. třída) recitující za IV. kategorii.

Ani ostatní vystupující 
se kvalitou předne-
su svých textů mezi 
velikou konkurencí 
neztratil a předvedli 
velmi zajímavou prá-
ci. Pro některé to byla 
první zkušenost a tré-
ma z vystupování před 
tolika lidmi byla na-
prosto pochopitelná. 
Všichni za sebou mají 
hodiny práce s textem 
– naučit se ho, pocho-
pit ho do posledního 
detailu a jako ucele-
nou myšlenku jej pře-
dat dál. Pro všechny 
je to ohromný posun 
v oblasti recitace, 
a především cenná 

zkušenost – všem patří velikánská gratulace. Podtrženo, sečteno 
– ze sedmi recitátorů jsme sklidili 4 «medaile» napříč všemi kate-
goriemi. To je nádherné skóre! Krajské kolo tedy mají před sebou 
25. 4. Jakub a 26. 4. Anetka. Přeji jim mnoho úspěchů při dobývání 
srdcí poroty v Českém Krumlově.

Mgr. Lada Brandová

Děti z kroužku Záchranář na exkurzi, 
tentokrát na městské policii
Po jarních prázdninách se děti z kroužku Záchranář podívaly na 
strakonickou městskou policii. Ani jedno z nich takové prostředí 
nikdy nenavštívily. Průvodkyní se dětem na nějakou chvíli stala 
metodička prevence strakonické městské policie Jaroslava 
Krejčová. Novou informací pro ně bylo, že městskou policii vždy 
zřizuje město. „A proč my v Radomyšli městskou policii nemáme?“ 
zeptal se třeťák Vašík. „Asi proto, že zrovna v Radomyšli je pobočka 
státní policie,“ mu s úsměvem odpověděla Jaroslava Krejčová. 
Nejzajímavějším zážitkem byly ukázky městských kamer, kam všude 
dohlédnou, na co a jak se případné záznamy používají a hlavně, 
kdo je může potřebovat.
Nechyběla prohlídka policejního auta, které je primárně používané 
pro odchyt zvířat. Nejkurioznějšími kusy byly například husa 
kuří, psík mývalovitý, různí hadi, tchoř, ale třeba i bílý klokan. 
Asi nejzábavnějším momentem byla zkouška policejních pout. 
„Když poutáme dva lidi, tak musejí být vlastně zády k sobě,“ 
podotknul strážník Michal Záleský. Děti načerpaly nové informace 
a atmosféru, vyrazily na dobrotu do Maxima a příště je čeká ještě 
jedna návštěva, ale to až příště.

Alena Šrámková

Ochutnávka ze školní jídelny 

V okresním kole matematické 
olympiády jsme opět uspěli
V letošním roce naši školu v matematické olympiádě reprezentoval 
žák ze 6.A Viktor Nový. A opět úspěšně. Soutěže se zúčastnilo 
17 soutěžících, kteří měli za úkol vyřešit tři náročné matematické 
úlohy. Viktor si vedl výborně, pouze ve třetí úloze ztratil jediný 
bod a umístil se na vynikajícím druhém místě. K úspěchu mu 
gratulujeme a děkujeme za výbornou reprezentaci naší školy.

Mgr. Milena Maroušková



Svazek obcí Blatenska - květen 202434

Třískovo divadlo při ZŠ Radomyšl
Již druhý školní rok má naše škola skupinku talentovaných herců 
pod vedením Martina „Třísky“ Levého. V loňském roce obohatili 
vánoční besídku pohádkou „Konec rodu Lužanských z Lažan“. Po 
velkém úspěchu se pustili do dalšího kusu „Jak Jindřich ke štěstí 
přišel“. Touto pohádkou potěšili všechny diváky na 50letém výročí 
školy. Obě pohádky jsou autorským dílem pana Levého. 
Letos si pro svůj divadelní počin vybrali dílo, které svým rozsahem 
dosahovalo profesionálních výkonů a přípravy byly opravdu 
náročné. „Čáry báby Cotkytle aneb Tři zlaté zuby děda Vševěda“ 
je název pohádky, kterou naši herci premiérově předvedli 
předposlední březnovou neděli v místní Sokolovně před více než 
sty diváky. Potlesk byl skvělý a následné ohlasy neméně tak. Proto 
se náš divadelní kroužek rozhodl, že se v plné parádě předvede 
před svými spolužáky, kteří k prasknutí naplnili Sokolovnu. Celá 
škola tak s napětím sledovala dobrodružnou cestou za dědem 
Vševědem….
Velké díky za pomoc při přípravách a následných představeních 
patří Richardu Semiginovskému (světla, zvuk) a Dance Rončkové, 
Daně Vojtové a Pavle Brůžkové (technické zázemí, kulisy). Nyní naši 
herci přemýšlí nad pohádkou, kterou by ještě do konce školního 
roku potěšili děti v mateřské škole. Za jejich práci a nadšení VELKÉ 
DÍKY!

Bc. Anděla Tomášková

Ukliďme si Radomyšl
To je náš název pro celorepublikovou akci Ukliďme Česko, která 
probíhá v měsíci dubnu v rámci mezinárodního Dne Země, který 
připadá na 22. dubna. Do této smysluplné akce se naše škola 
zapojuje každoročně. Letos jsme vybrali termín 23. dubna, 
kdy všichni žáci se svými učiteli vyšli do ulic Radomyšle a jejího 
nejbližšího okolí vybaveni rukavicemi a pytli, které následně 
naplnili všemožným ale i nemožným odpadem, nad kterým žákům 
leckdy zůstával rozum stát. 

Pro motivaci před samotným úklidem, ale i za odměnu absolvovala 
každá třída program zaměřený na přírodu či ekologii. Naše prvňáčky 
a druháčky přivítali s perfektně připraveným programem na svém 
hospodářství manželé Žákovi. Třeťáci a čtvrťáci se dozvěděli 
zajímavosti ze světa myslivosti a lesnictví od p. Roučky z Lesy ČR. 
Páťáci zavítali do říše hmyzu, plazu a drobného zvířectva manželů 
Kořínkových. Šesťáci byli očekáváni na prohlídce rodinné Farmy 
u Miklasů. Sedmáci měli možnost nahlédnout, jak funguje místní 
čistička odpadních vod s p. Rončkou. A nejstarší žáky z 8. a 9. třídy 
očekával se svým programem p. Juráš ze strakonického Ekocentra. 
Po celém dopoledni se žáci vraceli do školy příjemně unaveni 
a s dobrým po citem, že udělali něco záslužného pro naši Radomyšl. 
Věřím, že si po tomto dni rozmyslí odhodit odpadek jen tak na 
zem. A co vy? Závěrem bych chtěla poděkovat technickým službám 
městyse Radomyšl za pomoc se svozem nasbíraného odpadu a jeho 
následným zlikvidováním.

Bc. Anděla Tomášková

Mateřská škola Radomyšl
Blíží se konec školního roku a s ním přichází i ohlédnutí za jeho 
průběhem. K velmi pěkným akcím v letošním školním roce patři-
la návštěva Obory v Sedlici, divadelní představení v MŠ, hodina 
s panem trenérem, sbírka pro pejsky a kočičky k světovému Dni 
zvířat, oslava Dne stromů, přírodovědná výstava „Mravenci“, srdíč-
kový den, karneval, návštěva knihovny v Radomyšli i Strakonicích, 
oslava Dne vody, velikonoční stezka zajíčka Ouška, taneční před-
stavení spolku Baráčníků s ukázkou lidových krojů, program ke Dni 
Země, návštěva čarodějnice Boubelíny nebo čarodějnická stezka na 
zahradě MŠ. Děti se také účastní celoročního projektu Se Sokolem 

do života, který rozvíjí 
pohybovou všestran-
nost dětí předškolní-
ho věku „Svět nekončí 
za vrátky, cvičíme se 
zvířátky“. Pěkné akce 
proběhly i ve spolu-
práci s rodiči např. 
vánoční tvořivá dílna, 
vánoční odpoledne, 
společné stavění ze 
stavebnic, modelová-
ní, přednáška pro ro-
diče – Půjdu k zápisu, 

tvořivé odpoledne – Malujeme vesmír, odpoledne pro maminky. 
V červnu se děti těší na skákací hrad, školní výlet, pirátské show, 
připravujeme sportovní odpoledne pro tatínky. Na konci června se 
slavnostně rozloučíme s předškoláčky, kteří od 1. září nastoupí do 
první třídy základní školy.  Věříme, že si děti z mateřské školy odná-
šejí zážitky, které je budou dlouho provázet a při vzpomínce na ně 
jim vykouzlí úsměv na tváři.

S pozdravem ředitelka MŠ Radomyšl Renata Škodová
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Jak jsme oslavili 
březen – měsíc knihy
V rámci akce březen – měsíc knihy 
uspořádala Městská knihovna 
Sedlice nejen již zmíněnou 

vlastivědnou vycházku, ale také 
přednášky pro žáky 6 až 9. třídy 

Základní školy v Sedlici. Obě byly 
zaměřeny především na záznamy z nejstarších 

sedlických kronik. Žáci se mimo jiné dozvěděli důležité informace 
o kronice jako literárním žánru, o tom, jak se kroniky vedou, k čemu 
slouží, jaké mají obsahovat náležitosti nebo také to, jaké kroniky 
byly v Sedlici kdy vedeny. První z nich se uskutečnila ve čtvrtek 
21. března, druhá pak až 4. dubna. Konaly si přímo v budově školy. 

Městská knihovna Sedlice

Jarní putování s knihovnou
Ani Městská knihovna Sedlice na jaro nezapomněla a nejen pro své 
čtenáře připravila celkem tři vlastivědné vycházky.
První z nich se uskutečnila dne 26. března. Trasa vedla z náměstí 
T. G. Masaryka do Kostelní ulice, poté kolem „cimbálny“ a čističky 
odpadních vod až k bývalé hájovně pod lesem Kamenice (místně 
nazývaným též Hora). Zájemci o historii a přírodu se cestou 
dozvěděli mnoho zajímavého. Díky pěknému počasí se nám otevřel 
i krásný výhled na šumavské vrcholy.
Na druhé putování milou krajinou Sedlicka jsme se vydali o čtrnáct 
dní později dne 9. dubna. Za opravdu téměř letního podvečera 
jsme šlapali k nově vybudovanému obydlí u rybníka Punčoška, dále 
kolem bývalého mlýna Kabelík k rybníku Dolní zástava, odtud pak 
po hrázi rybníka Horní Zástava kolem zdevastovaného Pilského 
mlýna po asfaltové silnici zpět do Sedlice. Cesta byla sice místy 
trochu dobrodružnější, ale nikomu to nevadilo. 
Třetí putování, naplánované na 16. dubna, muselo být 
z organizačních důvodů přeloženo, o novém termínu budeme 
informovat na stránkách MěÚ Sedlice.

Městská knihovna Sedlice, Kateřina Brabcová

Sedlice

Obnova dětského náhrobku 
na hřbitově v Sedlici
Díky aktivitě několika dobrých lidí se na sedlický hřbitov podařilo 
vrátit náhrobek dívenky Vilušky Gabrissové. Jedná se o unikátní 
prvek, který více než 100 let zdobil přední místo hřbitova a místní 
byli zvyklí se u něj zastavovat, pomodlit se nebo položit květiny. 
Vilemína Gabrissová přišla na svět 4. července 1918 teprve pět dní 
po sňatku svých rodičů. Narodila se v Holušicích č. p. 6 u babičky 
a dědečka, byli to rodiče maminky. Pokřtěna byla v sedlickém 
děkanském kostele jako Vilemína Marie. Zemřela bohužel již po 
třech měsících 10. října 1918 na chřipku, její pohřeb proběhl o dva 
dny později na místním farním hřbitově. Obřady vykonal místní 
kaplan p. Josef Brada. 
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Náhrobek Vilušky pravdě-
podobně financovali pra-
rodiče Havlíkovi z Holušic, 
protože byl pojat velkory-
seji, než by se dalo očeká-
vat od mladé, a ne příliš 
zámožné rodiny. Maminka, 
Marie Havlíková (narozená 
13. srpna 1895) se se svým 
manželem Josefem Gabris-
sem (narozeným 15. února 
1898 ve Vídni) seznámila 
právě ve Vídni, kde pra-
covala jako účetní. Tehdy 
bylo běžné, že řada Čechů 
odcházela do světa na zku-
šenou. 
Náhrobek byl umístěn té-
měř na stejné místo, kde 
kdysi stával. Je nyní v ma-
jetku města, které tak při-
slíbilo se o něj i nadále 
starat. Velké poděkování 
za restaurování náhrob-
ku, včetně zlacení písma, 
vložení medailonku a usa-
zení andělíčka (jedná se 
o nově odlitou kopii zapla-
cenou z participativního 
rozpočtu města Sedlice, 
originál je uložen na faře) 
patří místnímu rodákovi 
Pavlu Veselému. Děkuji také 
Mgr. Vladimíru Červenkovi 
za vyhledání informací o dí-
vence a její rodině. 

Dne 1. dubna 2024 proběhly na sedlickém hřbitově požehnání 
a modlitba za Vilušku Gabrissovou celebrovaná panem farářem 
Rudolfem Huškem. 

Kateřina Brabcová

První máj na téma Sedlická Porta
Ve středu 1. května uspořádal Spolek pro zachování tradic Sedlice 
Prvomájové oslavy na téma Sedlická Porta jako poctu všem country 
zpěvákům, kapelám a trampům. Moderátoři Angelina Chuda 
a Lukáš Růžička provázeli diváky historií trampingu i country hudby 
a celým programem Sedlické Porty. První scénka připomněla, jak 
vypadala taková perzekuce trampů v Československu příslušníkem 
VB na sedlickém nádraží a během ní také atmosféru vytvořila i živá 
trampská hudba v podání Páji Reichyho. Další scénka vycházela 
ze skutečné události a připomněla jedno nádraží a jednoho jejího 
přednostu stanice, který měl rád trampy a nechal se od nich 
fingovaně přepadnout.  V další části programu vystoupily hvězdy 
československé country hudby Michal Tučný s americkou country 
zpěvačkou Rattlesnake Anie (Anka Chřestýš) s písní Johnnyho 

Cashe Blues Folsomské věznice a Jan Vyčítal s písní To tenkrát 
v čtyřicátom pátom. S country tancem Zuzana vystoupili žáci ZŠ 
Sedlice. V závěru opět v podání Páji Reichyho zazněla píseň Wabiho 
Daňka Rosa na kolejích, kterou si spolu s účinkujícími zazpívali 
i diváci.
Následoval průvod dobových vozidel, motocyklů a historické 
zemědělské techniky městem, který nadšeně zdravili lidé i ze 
zahrad, domů i ulic. Po skončení průvodu si v parku pod fotbalovým 
hřištěm mohly děti i dospělí vyzkoušet tradiční trampské disciplíny 
jako jsou škatulky, střílení z praku a luku na plechovky, tvoření 
ohníčků, hod kládou, přetahování na laně. Krásné, slunečné, i když 
trochu větrné odpoledne jsme zakončili táborákem a opékáním 
buřtů opět za zvuků živé country hudby hrané na kytaru a zpívané 
Pájou Reichym. Děkuji všem, kteří vystoupili i majitelům historické 
techniky, automobilů i motocyklů z řad sedlických občanů i členům 
Veteran car clubu Strakonice za účast. 

Text: David Maňhal; fotografie: Petr Eliáš 

MŠ Sedlice
Jaro už je v plném proudu a naši školku zdobí mnoho obrázků 
a výrobků s jarní tematikou.
V březnu nás navštívilo divadélko KOS s pohádkou o Slepičce, ko-
houtkovi a velikonoč-
ním vajíčku. Pohádka se 
dětem velmi líbila. Bě-
hem velikonočních pří-
prav a příprav na jarní 
výstavu, která proběhla 
jako minulý rok v míst-
nosti městského úřadu 
v Sedlici, jsme ve školce 
přichystali pro rodiče 
s dětmi tvoření.
V dubnu se naši před-
školáci zapsali do prv-
ní třídy Základní školy 
v Sedlici. Uklidili jsme 
okolí školky v rámci při-

Tvoření rodičů s dětmi

Jarní výstava

Vyrábění z odpadového omateriálu
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pomenutí Dne Země a tentýž den jsme také navštívili sběrný dvůr 
v Sedlici. K tomuto tématu se také pojil náš dobrovolný úkol pro 
děti a rodiče – výrobek z odpadového materiálu. Moc děkujeme 
za hojnou účast a za nádherné výrobky, ze kterých jsme udělali ve 
školce výstavu.
Poslední dubnový den se nám školka proměnila na rej čarodějnic. 
Pro děti byla připravena čarodějnická stezka, na které plnily různé 
úkoly a sledovali jsme, jak hoří čarodějnice, kterou jsme vyrobili.

Za MŠ Sedlice Michaela Jariabková

Jarní měsíce v ZŠ Sedlice
V jarních měsících se rozběhly vědomostní a sportovní soutěže, 
vyrazili jsme na exkurze a uskutečnilo se několik tradičních 
školních akcí. 
Tradičně jsme se v dubnu připojili k akci „Ukliďme Česko“, kterou 
jsme kvůli počasí posunuli na 30. duben. Pomohli jsme uklidit oko-
lí školy a vytipovaná místa v Sedlici, akci jsme zakončili pálením 
čarodějnic. V rámci velikonočních svátků žáci připravili výrobky 
na velikonoční výstavu a vyzkoušeli si velikonoční pečení. Páťáci 
napekli seklihy a s videem se pochlubili panu prezidentovi. Ten 

jim na oplátku zaslal fotografii 
s poděkováním. S fotografií poté 
navštívili pana starostu a na jeho 
osobní přání mu upekli seklihy 
s chilli. Vše lze shlédnou na vi-
deokanálu školy. Proběhl také 
1. ročník celoškolního turnaje 
ve florbalu, kterého se aktivně 
zúčastnilo 40 hráčů a hráček od 
1. do 9. třídy. Preventivní pro-
gram Veselé zoubky proběhl 
v 1. a 2. třídě. Druhý stupeň vy-

razil do Plzně, kde žáci navštívili Techmánii a centrální dispečink 
IZS. V okresním kole v McDonaldś Cupu obsadil náš tým v silné 
konkurenci 12. místo.
V úterý 2. dubna se uskutečnil zápis do 1. ročníku. Přijato bylo 
15 dětí.

Marek Charvát

Techmánie a dispečink IZS
Na začátku dubna jsme dostali od pana Škardy, tatínka žačky 
osmé třídy, pozvání na stanici IZS v Plzni, abychom si prohlédli 
dispečink a zjistili, jak přesně funguje volání na tísňovou linku. 
Náš pan učitel vzal příležitost do vlastních rukou a rovnou nám 
domluvil celodenní výlet v Plzni, jehož se zúčastnil druhý stupeň. 
Osmnáctého dubna jsme se tedy vydali s našimi učitelkami 
autobusem do Plzně. První jsme navštívili Techmánii, kde jsme si 
užívali legraci a přitom se učili a poznávali. Mohli jsme si vyzkoušet 
natočit vlastní „Zprávičky“, nebo řídit vesmírný modul. Dále jsme 
se přesunuli do budovy integrovaného záchranného systému, kde 
jsme byli informováni pracovníky o účelu jejich práce. Ukázali nám 
průběh hovorů, kamerové záznamy a lokalizaci telefonu. Jsme moc 
vděční, že jsme se dovnitř mohli podívat, jelikož se to každému 
nepoštěstí. Tímto děkujeme hlavně panu Škardovi. 

Amelie Barochová a Šimon Hrabě (9.třída)

Modráskovy jarní aktivity
Když nebudeme počítat sečení trávy u pamětního kamene na cestě 
mezi cestami, u kapličky za hřbitovem, na mezi pod hřbitovní zdí 
a u autobusové zastávky před strojírnami, tak byly dvě. První, 
vlastně ještě předjarní, proběhla v sobotu 9. 3. odpoledne pod 
názvem Pálení větví a věšení ptačích budek. V lehce větrném, 
ale slunečném počasí, se nás sešlo celkem 12. Vyčistili jsme další 
kousek zanedbaného prostoru na cestě od strojíren směrem 
k pamětnímu kameni. Děti se bavily „ohýnkováním“, dospělí 
neváhali suché větve vystřihávat, svážet a následně jejich část 
využít při opékání buřtů. Ale nechtěli jsme spálit všechno. Část 

jsme nechali na výrobu hmyzích 
domečků v terénu – až bude volná 
chvilka. Společně jsme si užili 
příjemné a zábavné odpoledne. 
Cestou domů jsme připevnili na 
vhodná místa tři vlastnoručně 
vyrobené ptačí budky a jedno 
krmítko. To věnovala paní Věra 
Čáslavská, které tímto děkujeme. 
Doufejme, že se ptákům, rostlinám 
a následně i lidem v této relaxační 
zóně města Sedlice bude líbit čím 
dál víc. 
Druhou, tentokrát opravdu jarní 
aktivitou, byl Den země a dvanáct 
medvědích otázek. Volně přístupná 
akce pro všechny věkové kategorie 

proběhla od 21. 4. do 26. 4. na sedlickém náměstí a v parku za 
Coopem. Zábavné kvízy na jednotlivých panelech zdolávaly děti 
i dospělí samostatně k radosti vlastní i k radosti všech, kdo se na 
přípravě této akce podíleli. Všem děkujeme za její návštěvu. 

Za spolek Modrásek Ivana Eignerová
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Sedlice, park za Coopem
(při špatném počasí Sokolovna) 

pátek 28. 6. 2024 od 20.00 hodin

KOMEDIE, CO TRHÁ BRÁNICE ! 

Škvořetice

Ženám a dívkám 
se v rámci letošního MDŽ 
dostalo obzvláštního 
vyznamenání
Něžné pohlaví je v obci Škvořetice 

i přilehlých Pacelicích odnepaměti 
chováno mužskými protějšky doslova 

jako v bavlnce. Nejlepší důkaz poskytují 
už desítky let zdejší oslavy Mezinárodního 

dne žen. Věhlas v širokém okolí jim vynesly hned samy prvopočátky, 
konané na velkém sále kulturního domu. Více o tom vzpomínky 
pamětnic, kterým dnes pokrývá skráně stříbro a obličeje vrásky: 
„Sedávalo nás tam u bíle prostřených stolů sto i více. JZD Škvořetice, 
které bylo hlavním investorem, zajišťovalo bezplatný svoz autobusem 
i z dalších vesnic, např. Lomu, Buzic…, kde mělo své ostatní farmy. 
Program běžel od ranních hodin až do pozdního večera. Zahrnoval 
vedle bohatého občerstvení také kulturní program, kdy se o rozptýlení 
přítomných starala vedle místních mladých požárníků Základní 
umělecká škola Blatná a samozřejmě kapela pokročilých muzikantů. 
My jsme vždycky dostaly řadu pěkných dárků,“ nechávají nahlédnout 
do jedněch z nejpůvabnějších prožitků minulosti škvořetické ženy, 
nyní už spíše babičky. Nutno podotknout, že s pořádáním březnových 
dýchánků něžného pohlaví ve Škvořeticích byly úzce spojeny také 
další tamní organizace zejména Osvětová beseda a pochopitelně 
Místní národní výbor (posléze Obecní úřad).
Éra celodenních oslav MDŽ pod střechou kulturního domu Škvořetice 
v tak mohutném rozpětí bohužel už dávno vzala za své. Nicméně 
tato tradice se z programu obecních akcí rozhodně nevytratila. Na 
půdě malého sálu v patře kulturního domu pokračoval hromadný 
projev poděkování a úcty ženám a dívkám u příležitosti 8. března 
s občerstvením, milými dárky a hudbou i nadále. Pod taktovkou obce 
a pro domácí oslavence. 
Předloni se do třetice přesunuly oslavy MDŽ ve Škvořeticích 
do vnitřního prostoru obecního hostince, který s kulturním 
domem sousedí. Stále ale dominuje významnému svátečnímu dni 
reprezentativní a důstojné prostředí, za které se určitě škvořetičtí 
nemusí stydět a kde je (nejen) dámskému srdíčku jako v lázni.
A zájem o účast na akci, krátce po listopadu 1989 veřejně mnohdy 
odsuzované a odstrkované jako údajný bolševický paskvil, už dlouho 
lavinovitě stoupá a roste. Letos škvořetická hospůdka doslova 
praskala ve švech! Suma sumárum si sem přišlo pro dobrou náladu 
a veselou notu kapely pana Koubka z Blatné na 80 oslavenkyň 
s pánskými doprovody. Vedle nápojů na účet obecní „kapsy“ se 
podávaly i vynikající párky a neméně vynikající zákusky – taktéž 
gratis. A aby nebylo jídla a pití více než stravy duševní, v úvodu 
předstoupila před početné publikum škvořetická děvčata Aneta 
Vohryzková a Adélka Vylitová s pásmem písniček a recitace. Zdařilou 
kulturní epizodu secvičila s oběmi svěřenkyněmi Hana Koubková 
z Pacelic, paní učitelka s tím pravým estetickým citem.
A zapěli si i „páni tvorstva“. Pro své účinkování zvolili nestárnoucí 
„kdysišlágr“ ze zlatých osmdesátek „Holky z naší školky“ a určitě sklidili 
minimálně stejně ohlušující aplaus jako za dob své slávy Stanislav 
Hložek a Petr Kotvald. A co víc – hlasivky vybičoval k supervýkonu 
i stávající škvořetický starosta Jaroslav Chlanda. Ruku na srdce, kde 
jinde se mohou pochlubit, že jim na MDŽ zazpíval osobně sám první 
muž obce? A to ve Škvořeticích a Pacelicích tento renesanční politik 
ještě osobně obdaroval při služebním výjezdu veškeré zástupkyně 
něžného pohlaví s předstihem svazkem petrklíčů! Takový „botanický“ 
předkrm, protože na oslavě samé čekala ještě na každou ženu a dívku 
růže.
Aby té pozornosti nebylo náhodou málo, celé odpoledne a večer 
obsluhovali ve škvořetickém hostinci své maminky, babičky, tety, 
dcery, sestry… výhradně „páni tvorstva“. Něžné pohlaví nemuselo ani 
hnout prstem, jen se královsky bavit. „Když se to tak vezme kolem 
a kolem, tohle byl pro nás ženy možná ten nejlepší dárek. Nemuset 
půl dne vůbec nic dělat,“ smála se před odchodem domů jedna ze 
šťastných dam.
MDŽ má nejen svůj půvab, ale i s historickou úlohu. A s tím nepohne 
žádný politický otřes. Ve Škvořeticích je ta bašta obzvlášť pevná!
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Dětský maškarní karneval 
rozkvetl fantastickými maskami 

Byla to opravdu nádherná podívaná! Řeč je o letošním dětském 
maškarním karnevalu ve Škvořeticích, kterému tradičně poskytl 
zázemí velký sál zdejšího kulturnímu domu. Jedna supermaska 
vedle druhé mezi cca třiceti hotovými skvosty z dílen lidské 
fantazie a šikovnosti nebylo vážně jednoduché zvolit krále 
či královnu karnevalu a dvojici jeho nebo jejích následovníků.
A tak nakonec pořadatelé vybrali do komorní síně slávy hned 
šestici postav. „To se prostě nedalo odměnit jen tři masky. 
Nabídka byla mimořádně pestrá,“ přitakala za porotu Kateřina 
Schaffarzová, činorodá srdcařka v oblasti práce s dětmi. Největší 
sympatie získaly nakonec kostýmy „Johanka vlčice“ od paní 
Barbory Ředinové, „Spider-man“ v podání Maxíka Kohlerů, 
„Elfka“ ztělesněná Anetkou Vohryzkovou, podařená „Červená 
karkulka“ alias Julie Ředinová, zřejmě nejmladší účastnice 
Anežka Hroudová v převleku berušky a konečně Vojta Lexa jako 
úžasný dřevorubec.
Jaký by to byl karneval, kdyby chyběla soutěž ve stoličkové! 
Soutěž, která se vyšvihla na vrchol popularity už v dobách 
socialistických maškarních veselic! I letos ve Škvořeticích malí 
šikulové absolvovali pověstné kolečko okolo židlí a náramně si to 
užívali. Konkurenci nakonec „strčil do kapsy“ Áďa Murárik a svůj 
triumf si parádně vychutnal.
V tanečním rytmu se vlnily a poskakovaly další masky, které 
si vysloužily všeobecnou pozornost. Takový perfektní Ferda 
mravenec či jednorožec a včelička, pirát, havajská tanečnice, 
vlci, Superman, kovboj, princezny, Harry Potter… Prostě tenhle 
karneval stál opravdu za to!
Zabrousí-li se více do minulosti, zjišťuje případný badatel, že šňůra 
dětských maškarních karnevalů na škvořetické půdě se táhne již 
od 80. let 20. století a nikdy nebyla přerušena! Člověkem, který 
k tomuto tématu má nejvíce co říci, je pan František Vošahlík: 
„Zpočátku probíhaly tyto dětské karnevaly v režii místní Osvětové 
besedy a spolufinancovaly je jak národní výbor, tak škvořetické 
JZD. Jezdili sem lidé ze široka daleka, dokonce až od Strakonic, 
Nepomuka, Horažďovic. Tehdy totiž takové dětské akce prakticky 
neexistovaly nebo jen zřídka. Po Osvětové besedě jsme dětské 
bály organizovali pod hlavičkou hasičského sboru. A obrovský 
zájem pokračoval i po listopadu 1989. Stále jsme v kulturním 
domě měli i více jak šedesát masek,“ vzpomíná s lehkou nostalgií 
v hlase komunální činitel, který byl v tomto ohledu skutečným 
průkopníkem a nechal za sebou poctivý kus práce.
Důležité je, že jeho následovníci nesou tuhle pochodeň dál. 
A počínají si velmi zdatně.

Škvořetickým koledníkům 
zpříjemnily rachtání „občerstvovací stanice“
Velikonoční obchůzky mateřskými Škvořeticemi patří bezesporu 
k těm nejzažitějším obyčejům, na něž nikdy neměl a ani nemůže mít 
vliv změna politického systému. Letos nejenže koledníkům přálo 
krásné počasí, ale rovněž jejich formace patřila k nejpočetnějším 

v novodobé historii obce. Řehtaček se chopilo 42 chlapců a děvčat. 
O Bílé sobotě šik navíc doprovázely ještě rodiče těch nejmenších 
„kulihrášků“.
Škvořetičtí koledníci se netěšili jen z teplých slunečních paprsků 
a nadílky od tamních hospodyněk a hospodářů. Jejich obvyklou 
trasu opět značně vylepšily zastávky na tzv. „občerstvovacích 
stanicích“. „Nejprve se jim dostalo pohoštění u mě v prodejně 
a následovala ještě ‚svačinka‘ ve stavení u paní Marcely Mlíčkové. 
Tradiční bašty tentokrát posílili ještě u Chlandů, kde upekli chutné 
jidáše. Ty dětem chutnaly až extrémně,“ usmívá se Kateřina 
Schaffarzová, provozovatelka obchodu se smíšeným zbožím.
Ve vedlejší osadě Pacelice, která taktéž spadá pod správu Obecního 
úřadu Škvořetice, se dětí bohužel jaksi nedostává. A tak velikonoční 
tradice dodrželo jen trio „řehtánků“.
Nejdůležitější samozřejmě je, že odkaz předků spojený s největšími 
svátky roku žije a rozvíjí se dál. Počet zůstává stále jen počtem 
i jeden osamocený koledník představuje silný tok božího světla.

Pacelický Křesovec vydal svůj 
velikonoční poklad
Odnepaměti koluje mezi lidmi pověst, že se o Velikonocích 
otevírá země a vydává ze svého nitra pohádkové poklady. Jen 
báchorka, samozřejmě. Bohužel. Ale ve Škvořeticích se touto 
legendou nechali inspirovat a připravují v jejím duchu pro ty 
nejmladší velmi zajímavou hledačskou soutěž v okolí pacelického 
kostelíka na temeni lesa Křesovec.
Premiéru mělo škvořeticko-pacelické hledání velikonočního 
pokladu na Křesovci roku 2016. A sice formou společné vycházky 
od škvořetického obchodu na tamní návsi. Celé akci vdechli 
život Renata a Vojtěch Rosinovi spolu s dcerou Laurou za stejně 
obětavé spolupráce a pomoci dalších škvořetických rodičů. 
„Nejprve děti v lese pátraly po patnácti čokoládových vajíčkách, 
které tam ukryli pořadatelé,“ přibližuje velikonoční hrátky 
s letošním datem Renata Rosina. „Následně proběhlo slosování 
o tři hlavní ceny. Zábavnou vsuvku představovalo rozdělení 
účastníků do tří skupin a oblékání vybraného zástupce co do 
možná největšího množství vrstev oblečení. Vítěz pro svůj tým 
získal první indicii k nalezení našeho velikonočního pokladu. Když 
se děti „prokousaly“ přes druhou a třetí indicii k mapce pokladu, 
bylo vyhráno,“ líčí paní Renata jednotlivé etapy soutěže.
Provozovatelka škvořetického konzumu Kateřina Schaffarzová, 
která rovněž patří k nosným pilířům zdejší péče o děti a mládež, 
podotýká, že spolu s chlapci a děvčaty se hledání velikonočního 
pokladu na Křesovci zúčastnily i jejich rodiče. „A přitom si dalI 
řádně do těla! Únava z nich po skončení akce čišela na sto metrů“, 
směje se paní Kateřina. Poklad samozřejmě byl vypátrán. A je 
určitě dobře, že to bylo „něco za něco“ a pohybová i přemýšlivá 
aktivita těch nejmladších doznala jisté turbulence. Děti po svém 
úspěšném završení velikonoční výpravy zůstaly jako v Jiříkově 
vidění vedle čokoládových vajec obsahoval poklad řadu dalších 
lákavých dobrot a dokonce i „drahokamů“. Cíle bylo dosaženo 
v mezičase tří odpoledních hodin a ještě k tomu malým hledačům 
krásně svítilo slunce. Zábavné odpoledne na Křesovci přineslo 
i četné perličky: „Tak například se nedařilo najít odpověď na 
otázku, kdo je v současnosti starostou obce Škvořetice. Tedy 
alespoň u některých jedinců,“ ladí na veselou notu Kateřina 
Schaffarzová.
Za pacelickým kostelíkem vyrostla při této příležitosti tradičně 
tabule s občerstvením pro všechny přítomné. Tak jako „národ 
sobě!“ postavil národní divadlo, tady rodiče a obec sobě 
vybudovali a zásobili velikonoční hody.
Počet školáků a předškoláků na Křesovci v pondělí 1. dubna 
byl sám o sobě famózní. Ono více jak čtyřicet pátračů, to už 
je značná síla! A svědčí to jak o výborné pověsti a přitažlivosti 
akce, tak o svědomitém přístupu všech organizátorů a štědrosti 
domácností v čele s Obecním úřadem Škvořetice. Taková 
soudržnost, to je samo o sobě ten nejvzácnější poklad!



Svazek obcí Blatenska - květen 202440

Ping-pongový turnaj
Oblíbeným doplňkem velikonočního rozptýlení ve Škvořeticích se 
stal nyní už tradiční turnaj dvojic ve stolním tenise na sále místního 
kulturního domu. Zdejší sportovci ho prostě zařadili na folklorní 
menu spolu s nádivkou, pomlázkou a kraslicemi. On se v této obci 
zmíněný sport těší nesmírné popularitě už desítky let, kdy dnešní 
padesátníci ještě za sebou „tahali kačery“. A tak ani není divu, 
že i na Vánoce shazují domácí borci nějaké to štědrovečerní kilo 
právě u zeleného stolu na „smečované“, tentokrát jednotlivců.
Velikonoční „pinčes“ si tentokrát vychutnalo deset dvojic. Od 
třinácti do sedmnácti hodin byl malý míček v neustálé permanenci 
a nadšenci s pekelně rychlými „prkny“ se doslova „koupali ve 
vlastním potu“. Podle ředitele turnaje Vojty Nového šlo o vzácně 
vyrovnané souboje: „O tom svědčil také fakt, že čtvrté až sedmé 
místo dělil jeden vyhraný zápas.“  Sám Vojta se do toho spolu 
se svým tátou rovněž pořádně obuli, stačilo to na pěknou pátou 
pozici. „Na to, že jsem pálku držel naposledy v ruce o Vánocích 
a nějaké pravidelné tréninky zůstávají pro mě tabu, to snad docela 
ušlo,“ soudí hlavní pořadatel velikonočního turnaje.
Velké uznání si vysloužila dvojice třináctiletých „teenagerů“ 
Štěpán Schaffarz a Matyáš Vohryzka. Drželi se velmi statečně 
a značně své odrostlé protivníky potrápili. I když se nakonec museli 
spokojit s poslední desátou příčkou výsledkového žebříčku, všichni 
dospělí na sále se shodli, že v nich jim vyrůstají nebezpečně zdatní 
konkurenti.
Vítězství si tentokrát na své konto připsalo duo Jakub Navrátil 
a Milan Mach. Stříbro putovalo na adresu hostující dvojice Varaus 
a Koblih z Lázu. Medailovou mísu dočerpali Milan Navrátil a Josef 
Ředina.
Sport by měl být součástí i nejvýznamnějších období s nádechem 
duchovna. Protože také jemu je vlastní vysoký morální kodex. 
I v těch nejmenších vesnicích.

Vladimír Šavrda  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

SRDEČNĚ VÁS ZVEME K NÁVŠTĚVĚ CÍRKEVNÍCH PAMÁTEK 
V OBCÍCH ŠKVOŘETICE A PACELICE 

18:00 – 22: 00 PROSTORY KAPLÍ VE ŠKVOŘETICÍCH                   18:00 – 24:00 KOSTEL NA KŘESOVCI 

Výlet do aquaparku
V první den jarních prázdnin, tedy 
v pondělí 4. března, jsme tradičně 
s mladými hasiči vyrazili do 
aquaparku v Čestlicích si užít vodních 
radovánek. Zúčastnilo se celkem 
12 mladých hasičů. Poděkování patří 

obci Tchořovice, která zaplatila svým 
občanům dopravu, mladí hasiči měli pak 

zdarma od SDH i vstup do aquaparku. Celý 
tento den plný zábavy a sportování se jako vždy vydařil a pořádně 
jsme si ho všichni užili. 

Tchořovice

Oslava MDŽ
Každý rok pro své ženy připravují hasiči příjemné odpoledne na 
oslavu dne žen. Bylo tomu tak i v sobotu 9. března od 17 hodin 
v hospodě Na Kopečku. Na začátku všechny přítomné přivítal 
starosta sboru a pak 
následně vybraní muži 
osobně každé ženě 
předali krásný petrklíč 
mnohdy i s polibkem. 
Jako občerstvení pro 
nás vlastnoručně 
připravili vepřové 
a kuřecí řízečky a jako 
sladkou tečku výborné 
zákusky s kávou. 
Celé odpoledne nás 
doprovázela k poslechu 
i k tanci příjemná hudba 
v podání J. Čadka, M. Mužíka, P. Prančla a M. Slance.
Tímto bych chtěla za všechny ženy poděkovat. Akce byla vydařená 
a všechny přítomné se dobře bavily. V neposlední řadě patří dík i za 
super hudbu i obsluhu.

Z leva M. Slanec, J. Čadek ml., P. Prančl, M. Mužík



41Svazek obcí Blatenska - květen 2024

Velikonoční rachtání
Opět po roce se rozezněly na Zelený čtvrtek rachtačky místních 
dětí po celé vesnici. Početná skupina malých koledníků procházela 
vsí a nahrazovala rachtáním zvony, které „odletěly do Říma“. 
Dodržování této tradice se všichni nadšeně zhostili, za což byli 
v sobotu náležitě odměněni sladkostmi, kraslicemi, syrovými 
vajíčky i drobným obnosem. A samozřejmě nechybělo ani tradiční 
občerstvení v podobě pečených jidášů a mléka. 

Cvičení jednotek SDH
V sobotu 20. dubna proběhlo v Přešťovicích cvičení jednotek SDH, 
kterého se zúčastnilo celkem 10 jednotek z okresu Strakonice. 
Vedoucím školení byl Ing. Pavel Škarda, náměstek starostky OSH 
Strakonice. Školit se jelo celkem 8 členů z SDH Tchořovice. Tématy 
školení byla legislativa silničního provozu, zásady řízení požární 
techniky, předlékařská první pomoc, jízda zručnosti, představení 
vozu ZZS, ukázka vozu Ford Ranger a čtyřkolky Can Am Outlander.

Stavění máje
Další oblíbenou tradicí, která se udržuje v naší obci, je stavění 
máje. Tomuto předchází vykopání hluboké jámy, toho se letos ujali 
2 silní mladí muži – Jiří Čadek a František Machovec. A práce jim 
šla opravdu od ruky, protože ji zvládli vykopat za jedno odpoledne. 
Postavit pěknou májku ale není jen tak. Nejprve je potřeba vhodnou 
vyhlédnout v lese, přivézt na určené místo, zde z ní odstranit větve 
a kůru, to naši hasiči zvládli den před stavěním. Následující den, tedy 
30. dubna, děti ozdobily barevnými fábory zelenou špici a věnec máje. 
Poté už parta silných mužů začala pomocí kůlů s provazy máj zvedat. 
Vše za pomoci pouze tradiční „ruční“ techniky. Takže na celé kolo 
znělo „hej rup“, „o metr zvednout“, „trochu doleva, trochu doprava“. 
Na konec postavenou máj důkladně zakotvili proti pádu a zabezpečili 
před nájezdy „záškodníků“. Vše se podařilo na výbornou a na návsi 
stála během chvíle krásná májka, která je vidět široko daleko. 
Za dobře odvedenou práci se všichni, kdož měli chuť, občerstvili 
pečenými buřtíky a minerálkou či pivečkem. Nechyběla ani živá 
hudba v podání J. Čadka, M. Mužíka a P. Prančla. A večerní posezení 
u ohně s celonočním hlídáním májky, to už byla taková „třešnička 
na dortu“. Děkujeme všem našim hasičům a spoluobčanům, kteří na 
stavění máje přišli a podpořili nás v dodržování místních tradic. 

Martina Čadková, foto E. Platlová

Velikonoce
Na velikonoční křístání 
v Třebohosticích se sešly děti 
místních rodičů i děti, co přijíždí 
k babičkám. Účast v křístání byla jako 
každý rok hojná. V jiných vesnicích 

obchází pouze kluci, v Třebohosticích 
již dlouhá léta přibírají rádi na posilu 

mezi sebe i holky. Myslím si, že je to dobře, 
protože je to událost, která umožňuje dětem 

setkat se, poznat jiné 
kamarády a společně 
se spojit za cílem 
nahrazení zvonů, které, 
jak se říká, odletěly do 
Říma. Děti začaly chodit 
ve čtvrtek odpoledne, 
kdy je neodradil déšť, 
v další dny už na 
ně čekalo příjemné 
počasí. Svou „práci“ 
skončili v sobotu kolem 
poledne, kdy postupně 
u každého obydleného 
stavení zazpívaly 
koledu a zakřístaly. Jako 
odměnu dostaly vajíčka, 
sladkosti i peníze. 

Nahromaděnou koledu si děti spravedlivě rozdělily u kapličky.

Třebohostice

Křístací kolečko z roku 1930 je nedílnou součástí malých koledníků.

Pozvánka na setkání harmonikářů
SDH Zadní Zborovice pořádá 15. června 2024 8. ročník setkání 
harmonikářú v kulturním domě v Zadních Zborovicích. Začátek ve 
14. hod.      
Pořadatelé akce všechny srdečně zvou.

Za SDH Václav Slavík

Události v Uzenicích
Měsíc březen byl, co se týká akcí 
docela bohatý. První akcí, která se 
uskutečnila, byl dětský maškarní bál, 
který se konal 2. 3. 2024 v kulturním 

domě v Uzeničkách. Tento rok měla 
tuto akci na starosti naše obec, ženy 

i s pomocí mužů připravily, myslím 
si, že docela bohatou tombolu a poté se 

staraly celé odpoledne o zábavu dětí a myslím 
si, že to byla docela povedená akce. Po skončení dětského bálu 
a následném úklidu, se ten samý den večer konal Hasičský bál. Na 
kterém k tanci a poslechu hrála kapela Kudrnáči i tuto akci měla 
převážně na starost naše obec, ale tentokrát to byla víc starost 
mužů. Takže chci touto cestou poděkovat všem, kteří se o tyto akce 
starali a ženám, které napekly na dětský bál, sešlo se toho letos 
docela dost, takže něco zbylo i na bál dospělých.

Uzenice
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Další akcí bylo MDŽ, které se konalo o něco déle 23. 3. 2024. 
K tanci a poslechu zahrála kapela p. Brože, každá žena dostala malé 
občerstvení a předtím 8. 3. 2024 dostaly všechny ženy v obci malou 
kytičku. Myslím, že i tuto akci si všichni zúčastnění užili, a ještě 
jednou děkuji mužům za to, jak se o ženy starali.
30. 3. 2024 se na Velikonoce sešlo několik maminek s dětmi 
v místním klubu a p. Kučerová je učila zdobit kraslice, jelikož je 
na to strašně šikovná a také se zdobily perníčky, které upekla 
p. Fungáčová a dětem moc chutnaly. Tímto jim také moc děkujeme. 
Ještě předtím, jak velí tradice obcházely děti obec s řehtačkama.
Ještě poslední akcí bylo stavění Máje, kterou místní muži přivezli 
z lesa a poté děvčata ozdobila fábory. Potom se posedělo u ohně, 
něco málo se popilo a zazpívalo se u kytary.

Marešová

Krátce z Uzeniček 
a Černívska
Během března a dubna se v naší obci 
konalo mnoho událostí. Hned na 
začátku března proběhl v KD Uzeničky 

hasičský ples a dětský maškarní bál. 
O dva týdny později se v rámci MDŽ 

v místním klubu uskutečnilo setkání žen 
a dívek. Bylo připraveno občerstvení a každá 

ze zúčastněných byla obdarována krásným petrklíčem, sešlo se nás 
27 i s třemi dětmi, což je na velikost naší obce opravdu úžasné. Příští rok 
zopakujeme.
V době Velikonoc obcí procházel tradiční průvod dětí s řehtačkami, 
které si za to vykoledovaly spoustu vajíček, cukroví a nějaké ty korunky. 
Teplé počasí přálo nejen dětem, které si díky tomu mohly užít krásné 
prázdniny, ale i následné lesní brigádě, která proběhla první dubnový 
víkend, a měla za účel vysázení nové generace stromků v obecním lese 
a následné výstavby oplocenky. V sobotu jsme na sebe hodili montérky 
a hurá do lesa. Do práce se vrhlo víc jak 20 pracantů a byla to skvělá 
akce. Vysázeli jsme 1000 stromků, oplotili a opekli buřty. Zbylých 
150 stromků jsme vysázeli další sobotu a dodělali oplocenky. Odpoledne 
jsme se přesunuli k rybníku a vyřezali náletové dřeviny. Brigáda proběhla 
i v Černívsku, ta spočívala v údržbě zeleně kolem hřbitova a obecních 
pozemků. Je super, že se dokážeme sejít a společně v obci pracovat. Díky 
vám všem!
Dne 6. 4. 2024 se po ránu na svět vyklubal syn Michala a Elišky – Míša 
Bernášek. Je to pořádnej chlapák, svědčí o tom 4,15 kg porodní váhy. 
Mamince i tatínkovi gratulujeme a přejeme malému Míšovi a jeho 
rodičům v životě jen samé štěstí.
Dne 24. 5. 2024 Vás zveme na retro pouťovou zábavu do kulturáku 
v Uzeničkách, zahraje nám DJ JIRKA – J&H, máme zajištěno TAXI, 
tombolu pro pobavení. Začínáme ve 21.00 hodin.

Ivana Havličková, Jiřina Červenková

Uzeničky

Kulturní akce a dění 
v obci
V sobotu 2. března proběhla již tradiční 
„Ochutnávka vepřových pochutin“. 
Tato akce má již řadu let mezi místními 

i přespolními velikou oblibu. Hlavně díky 
tomu, že řada obyvatel již nechová vlastní 

prasata. Stejně jako v loňském roce mohli 
lidé sledovat při práci řeznického mistra z vedlejší 

vesnice. Přátelskou atmosféru opět navodila hudba místní kapely 
Milavanka.

Velká Turná
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Toto hudební uskupení zahrálo i o týden později na oslavě MDŽ. Kromě 
této skupiny zahrály společně i místní dívky Tereza Zobalová (flétna) 
a Liliana Hauserová (klávesy). Stejně jako v loňském roce vystoupily pod 
vedením paní Jůzkové malý baráčníci z Radomyšle. Svým vystoupením 
přispěl i spolek Sak Turná z.s.
Další kulturní akci tentokrát pro děti uspořádal SDH Velká Turná a to 
„Dětský maškarní bál“. V sobotu 16. března bylo připraveno pro děti 
v sálu Hospody Na Rozhrání dětské odpoledne s hudbou, spoustou 
soutěží a sladkostí. Sál byl beznadějně vyprodán a jako každým rokem 
byla pro děti připravená bohatá tombola.
Velikonoční svátky proběhly v tradičním duchu. Početná skupina dětí 
vyrazila v sobotu v ranních hodinách na koledu. Za svoji snahu a výdrž při 
obchůzce křížků ve čtvrtek a pátek byly odměněny bohatou nadílkou. Při 
pondělní koledě bylo možné v obci spatřit opět čtyři skupiny koledníků 
různého stáří, kteří s pomlázkou obcházeli jednotlivá stavení.
V úterý 30. dubna se uskutečnilo stavění máje. Již v neděli kolem třinácté 
hodiny vyrazila skupina místních chlapců do lesa Starý bor na Milavech, 
kde po předchozí dohodě s novým majitelem pokácela jeden ze smrků. 
Poté byl strom dopraven dolů do vsi, s menší zastávkou v hospůdce „Na 
Hrázi“. V úterý kolem osmnácté hodiny si skupina místních žen a dívek, 
včetně děvčat z Prahy, připravila pro všechny spoluobčany zajímavé 
překvapení. Namaskovány za čarodějnice opět dorazily v reji až na 
místní hřiště, kde za zvuku hudby předvedly své představení. Poté byla 
zapálena hranice dřeva společně s postavou čarodějnice vytvořené ze 
slámy stojící na jejím vrcholu.    

Eduard Červenka, místostarosta obce 

SDH Velká Turná
Členové SDH Velká Turná mimo plánovaných kulturních akcí 
(ochutnávka vepřových pochutin, dětský maškarní bál) vypomáhali 
v sobotu 24. března při úklidu poražený olší u Rojického potoka.

Jarní činností je vždy pří-
prava požární techniky na 
letní období. V letošním 
roce se členové pustili 
do opravy chladiče u po-
žárního vozu HENSCHEL, 
který prosakoval. Chladič 
byl demontován a odveze 
k opravě odborné firmě. 
V současnosti ho členové 
opětně montují do vozu. 
Po první okrskové schů-
zi, která se konala pátek 
26. dubna v Oseku, byly 
dohodnuty termíny okrs-
kového požárního cvičení 
a průběh májových oslav 
a oslav k ukončení I. a II. 
světové války.

V jarním období ještě čeká členy sboru výpomoc při jarním sběrném 
dnu, pálení klestí na Pazderně v obci a čistění Rojického potoka.

Práce zastupitelstva obce
Letos v jarním období provádí ZO dokončovací a doplňovací práce na 
projektové dokumentaci na projektu „Stavební úpravy a přístavba 
společenské části objektu čp. 6“. Jedná se rekonstrukci stávajícího 
společenského sálu v Hospodě U Mostu s úpravou kuchyně a přístavbou 
sociálního zázemí. Projektovou dokumentaci bylo potřeba upravit 
a doplnit z důvodu změn ve stavebním zákoně a zákoně o požární 
ochraně. Dále byla zpracována dokumentace na demolici západní části 
objektu čp. 6 (původní kamenné chlévy). Tato část bude zbourána 
a místo prozatím zůstane volné, pro lepší možnost stavebních 
prací na rekonstrukci společenského sálu. Na dalších projektech se 
administrativně pracuje.  V obci jsou prováděny jarní úklidové práce 
(zametání veřejného prostranství). V červnu proběhne čistění Rojického 
potoka. Dokončuje se povrchová úprava víceúčelového pískového 
hřiště v obci. OÚ provádí přípravné práce na volby do Evropského 
parlamentu, které se budou konat 7. a 8.června 2024. Zastupitelstvo 
obce schválilo při svém zasedání dne 25. 4. 2024 návrh znaku a vlajky 
obce. Tento návrh bude zaslán ke schválení do sněmovny.  
Prodejna potravin v obci – v současnosti provozuje v obci Velká Turná 
prodejnu potravin Jednota, spotřební družstvo ve Volyni. ZO vede jedná 
se spotřebním družstvem o provozních podmínkách této prodejny. 
Pro tuto provozovnu se hledá pracovník/pracovnice na pozici vedoucí 
jednomístné prodejny.

Letní rekreační oblast Milavy
Léto se nám nezávratně blíží a tím i hlavní letní rekreační sezóna. 
V katastru obce Velká Turná se nachází letní rekreační areál Milavy. 
V tomto areálu nabízí celkem šest provozovatelů ubytování ve stanech, 
karavanech, chatkách a rekreačních budovách. Dále je zde možnost 
stravování a občerstvení ve čtyřech restauracích a ve dvou kulturních 
zařízeních se v letním období pořádají kulturní akce jako jsou zábavy, 
diskotéky či country posezení. Přijeďte k nám na letní dovolenou 
a vyberte si z nabídky služeb tu, která Vás osloví. Přejeme příjemný 
odpočinek a kulturní či společenský zážitek a hlavně pobyt v přírodě, 
který jistě všichni ocení!
Jednotliví provozovatelé se na Vás těší:
– ATC-Milavy – provozovatel Obec Velká Turná nabízí – plochy pro stany 
karavany, soc. zázemí, sportoviště, opalovací travnatou pláž s přístupem 
k rybníku Milavy. Možnost jedné chatky pro 4 osoby, mob. 606 690 391, 
www.velkaturna. cz (turistické informace – fotogalerie. Prezentační foto 
ATC-Milavy). Provoz od dubna do září. Součástí kempu je restaurace 
„Občerstvení Na Hrázi ATC-Milavy“ s venkovním posezením (soukromý 
provozovatel). 
– Chaty – Teplárna Strakonice. Provozovatel Teplárna Strakonice, Ko-
menského 59, 386 43 Strakonice, tel. 383 318 287, mob. 602 100 033. 
Nabízí – 8 dřevěných chatek pro čtyři osoby, soc. zařízení společné 
v kempu. Převážně podniková rekreace. Možnost objednávky pobytu 
i jiných osob. Provoz od června do září. 
– Chaty Charvát – nabízí – ubytování v šesti čtyřlůžkových chatách 
(vlastní soc. zařízení). Mob. 602 169 086. www.firmacharvat.cz. Provoz 
od června do září, v jiných termínech dle domluvy. 
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– Rekreační areál Milavy – Naděžda Čapková – nabízí – ubytování ve 
10 čtyřlůžkových chatkách a dvou srubech (vlastní soc. zařízení), plo-
chy pro stany, karavany, soc. zázemí a restauraci s venkovním i vnitř-
ním posezením s celodenní kuchyní. (pořádání country večerů). 
Mob. 603 434 061, recepce tel. 720 262 635 (prodejna potravin), 
www.milavy.cz. Pro děti je připravena nafukovací skákací trampolína. 
Provoz od dubna do října.
– Rekreační areál Milavy – Naděžda Čapková – nabízí – ubytování 
ve 20 čtyřlůžkových chatkách a dvou srubech (vlastní soc. zařízení), 
plochy pro stany, karavany, soc. zázemí a restauraci s venkovním 
i vnitřním posezením s celodenní kuchyní. (pořádání country večerů). 
Mob. 603 434 061, recepce tel. 720 262 635 (prodejna potravin) 
 www.milavy.cz. Pro děti je připravena nafukovací skákací trampolína. 
Provoz od dubna do října. 
– Kemp LUHY – Jitka Šupová – nabízí – ubytování ve 14 čtyřlůžkových 
chatkách, v 1 dvouchatě pro šest osob, v bungalovu s 5 pokoji 
a restauraci se společenským sálem (po domluvě možnost pořádání 
oslav) s celodenní kuchyní a kioskem rychlého občerstvení s točenou 
zmrzlinou. Mob. 606 624 696, www.kemp-luhy-milavy.cz. Provoz chat 
od června do září, v jiných termínech dle domluvy. 
– Kemp u Hasičů – Miroslava Čemusová – nabízí ubytování 
v 5 čtyřlůžkových pokojích, plochy pro stany a karavany, sociální zázemí 
a venkovní a vnitřní restauraci. Mob. 606 766 916. Pro děti je připravena 
věž se skluzavkou. Provoz od června do září, v jiných termínech dle 
domluvy.
– Penzion Starobor – Nachází se u stejnojmenného rybníka Starobor 
v k. ú. Velká Turná. Ubytování ve třech plně vybavených pokojích v klid-
ném prostředí rybníků a lesů. Celoroční provoz. Možnost samostatného 
stravování. Mob. 604 895 621. www.penzion-starobot.cz.

Připravované akce
•¾ 1. června – Oslava MDD. Pořádá SaK Turná z. s.
•¾ 8. června – Čištění Rojického potoka, provede SDH Velká Turná
•¾ 29. června – Sousedské posezení. Pořádá SaK Turná z. s.

Pavel Šípek, starosta obce Velká Turná (foto archiv obce)

Záboří

Oslava MDŽ v Záboří 
V sobotu 9. března 2024 se konalo 
v zábořské hospůdce posezení 
pro ženy ku příležitosti oslavy 
Mezinárodního dne žen. Moje 
generace je na tento svátek 

zvyklá, proto jsem ráda, že tento 
svátek nebyl zatracen a že se i nadále 

slaví, a to už od počátku 20. století. 
S komunistickým režimem v Československu jeho 

vznik nesouvisí. Původní základní myšlenkou MDŽ je občanská 
a politická rovnoprávnost mužů a žen, zavedení volebního práva 

pro ženy a odstranění genderové diskriminace. Je to mezinárodně 
uznávaný svátek, stanovený Organizací spojených národů k výročí 
stávky newyorských švadlen v roce 1908.
Dárkům k MDŽ tradičně vévodí květiny. Zatímco v minulosti byl 
tradiční květinou k MDŽ rudý karafiát, dnes tuto roli převzaly i jiné 
druhy květin. Není třeba přemýšlet nad tím, jakou květinu ženě 
k MDŽ darovat. Květina je dárek univerzální, udělá každé ženě 
radost vždy, ať je jakákoliv.
Po přivítání přítomných žen naším panem starostou jsme mohli 
letos sledovat na naší oslavě kouzelníka s asistentkou, kteří 
nám předvedli několik kouzel. Byla to nejdříve kouzla s kartami, 
půjčenou tisícovkou, která se potom našla zapečená v rohlíku 
a svázanou asistentkou, která si pod lano, kterým byla svázaná, 
dokázala obléci v krátké době sako! 
Tradiční pánská obsluha roznášela jako vždy výborné občerstvení. 
Měkoučké teplé řízky, takové prostě doma neudělám, víno červené 
i bílé, kávu a doslova vynikající a oku lahodící zákusky. Kluci se 
snažili, aby nám na stolech nic nechybělo. Co se týká kapely, píši jen 
za sebe, že jsem včas utekla, v zájmu svého zdraví. Asi bych přišla 
o oči z ostrých světel, o sluch z toho hluku a hrozil i opar z leknutí! 
Dokonce jsem měla obavu, že je opět v Záboří zemětřesení! Kdo 
uteče, ten vyhraje, a tak jsem radši šla domů háčkovat velikonoční 
slepice. Nechci kapelu hanit, to vůbec ne, ale už nemám trénink, 
na zábavy a plesy už bohužel nechodím. Je to prostě pro mladší. 
Taky jsem byla mladá, tanec byl mou velkou vášní, láskou a největší 
zálibou. Kdo z kluků neuměl tancovat, neměl u mě šanci.
Věřím, že se většina žen dobře pobavila a zatančila až do 
zdárného konce. Za všechny ženy bych chtěla poděkovat našemu 
panu starostovi, všem jeho spolupracovníkům, sponzorům 
a organizátorům této akce, kteří pro nás oslavu MDŽ připravili. 
Moc si toho vážíme a děkujeme rovněž za krásné primulky.

Jaroslava Vodičková    

Lidé z naší obce – Lukáš Písařík 
se do Záboří vrací nejen zazpívat si
Lukáš Písařík není sice rodilý Zábořák, a ani vlastně již nyní v Záboří 
nežije, ale přeci jen pár let tady prožil, má tu rodinu, kamarády, 
přátele, ale také velkou základnu hudebních fanoušků. Je úspěšný 
hudebník a zpěvák, a myslím, že Záboří je na něj právem pyšné 
a je naprostou samozřejmostí, že je hvězdou mnoha našich 
společenských akcí.
Co o Lukášovi můžeme prozradit?
Lukáš Písařík je rodák z Hořovic u Berouna, už od malinka ale 
vyrůstal v jižních Čechách. Právě v Záboří odstartoval svou 
hudební kariéru, když začal hrát na flétnu a později na kytaru. Po 
úrazu levé ruky musel s nástrojem skončit a naplno se ponořil do 
zpěvu. V roce 2003 byl přijat na pražskou konzervatoř Jaroslava 
Ježka a o 6 let později absolvoval. Od roku 2006 vystupuje 
v pražském projektu RockOpera a to v představeních Antigona – 
role Haimóna, Oidipus Tyranus – role Oidipa, 7 Proti Thébám – role 
boha slunce Apollona a Oidipa, Romeo a Julie v roli Vévody, Faust 
– Mr.Sabath, světoznámý Kafkův Proces – role zástupce ředitele, 
Mrskače a malíře Titorelliho. V roce 2010 nastoupil do progressive 
metalové formace SEVEN se kterou natočil desku Freedom Call 
pod taktovkou Victora Smolského a ta následně vyšla u největšího 
nezávislého vydavatelství Nuclear Blast. Se SEVEN odjeli i několik 
evropských turné. Nyní vystupuje s kapelou PLAN B, kterou založil 
společně s virtuózním bubeníkem Davidem Bartoškem. Vyzkoušel 
i další prkna, která znamenají svět. Konkrétně to byla prkna divadla 
Kalich, kde se, v muzikálu Johanka z Arku, zhostil role kapitána La 
Hire a sklidil úspěch. Věnuje se také kantorské činnosti v oboru 
zpěv a doprovodná kytara.
A co nám Lukáš prozradil navíc v rozhovoru pro Zábořský zpravodaj 
a Sobáček?
Jak se z malého střapatého blonďáčka se šibalským úsměvem 
a očima plnýma rarášků, s hlavou plnou rošťáckých nápadů, 
pištícího i bez flétny (tak si vybavuji první naše setkání), stane 
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charismatický sebevědomý zpěvák, muzikálový herec – je za tím 
talent, píle, odříkání – anebo drzost a štěstí?
Jak už je napsáno v životopise před otázkami, hudbě se věnuji už 
opravdu od útlého věku. Mám dokonce nahrávky na kazetových 
páskách, kde si s mamkou zpíváme, a to mi byly zhruba tři roky. Hru 
na flétnu jsem od srdce nenáviděl, ale tehdy v ZUŠ Blatná mi bylo 
řečeno, že pokud chci hrát na kytaru, musím několik let docházet 
nejdřív na flétnu. Dneska už vím, že to byla naprostá blbost. Ale 
ten chtíč, umět hrát na kytaru byl přece jen tak silný, že jsem 
tuhle hrůzu absolvoval. Pak, když jsme se ze Záboří odstěhovali do 
Českých Budějovic, začal jsem rovnou hrát na kytaru. Strašně jsem 
to miloval a poté, jak už je zde napsáno, přišel ten úraz a mně se 
zhroutil svět. Naštěstí jsem měl ještě jeden talent s hudbou spojený, 
a to byl zpěv. Začal jsem se mu věnovat naplno, udělal konkurz do 
prvního muzikálu Zlatá rána a pak už to šlo vše poměrně rychle. Já 
zkrátka hudbu dělat chtěl a šel jsem si za tím. Nic jiného neumím, 
a tak se snažím, dělat jí co nejlépe dovedu. Mohu mluvit o štěstí, že 
je to věc, kterou se můžu živit a že jsem opravdu šťastný.

Tvůj hlas mi v některých polohách připomíná Petra Koláře, máš 
podobně zajímavou barvu a plnost – kdo je ale tvým hudebním 
vzorem?
Byly doby, kdy mi strašně vadilo, že mě s Petrem stále někdo 
srovnává. Zpíval jsem v kapele, kterou dokonce on zakládal, a tak 
to tomu srovnávání samozřejmě vždy nahrávalo. Ale pak mi jeden 
můj kamarád řekl, proč se stále hněvat za to, že tě někdo srovnává 
s jedním z nejlepších zpěváků v Čechách... No a já si řekl, že má 
vlastně pravdu. Ale ono se to spíš zdá. Nedávno, když jsme spolu 
s Petrem Kolářem zpívali v Ostravě, tak je ten rozdíl slyšitelný na 
první poslech. Každopádně můj pěvecký a celkově hudební vzor byl 
a navždy bude Freddie Mercury ze skupiny Queen.
Na kolik hudebních nástrojů umíš hrát?
Miluji, když zpěvák umí hrát i na nějaký nastroj. Měl jsem tu 
krásnou možnost studovat na pro mě nejlepší konzervatoři v ČR 
a tam si přičichnout ke spoustu hudebním nástrojům. Troufnu 
si říct, že dokážu slušně zahrát na bicí, basu, různé flétny... Ale 
nejjistější jsem si samozřejmě ve hře na kytaru a klavír.
Hudba je lék a pohlazení na duši nás všech, můžeme ji ale 
milovat i nenávidět, má různé žánry – někteří z nás volí sladký 
pop, jiní rozverný jazz, další tvrdý metal či hopsavé country, 
neopomenutelná je klasika a lidová hudba. Je mi jasné, že tvé 
srdce je rockové, ale pro muzikál musíš mít asi i dobré pohybové 
nadání a ochotu přizpůsobit se asi mnoha žánrům – je to tak? 
Kterou roli bys asi nikdy nevzal a po které naopak toužíš?
Na konzervatoři jsem studoval přímo obor muzikálové herectví. 
Bylo to spojení zpěvu, tance a herectví. Je skutečně pravda, 
že člověk, který se chce věnovat práci v muzikálech, by měl vše 
z těchto věcí ovládat. Takže o mně například není tajemství, že 
jsem maturoval z baletu. Co se týče hudebních stylů, tak je potřeba 
umět od každého trochu. A protože já nerozděluji hudbu podle 
stylů, ale podle toho, zda se mi ta či ona hudba líbí, tak nemám 
problém, zazpívat si cokoliv, co bude dobré. Je ovšem hudební 
disciplína, kterou opravdu vůbec neovládám, a tou je klasická 
hudba, chceme-li opera. Na tu opravdu vlohy nemám a teda bych jí 
ani hrát neuměl a nemohl. V čem jsem si však splnil sen, je muzikál 
Johanka z Arku autorů Ondřeje Soukupa a Gábiny Osvaldové a role 
LaHira. To je prostě nejvíc a všem tento muzikál vřele doporučuji.
Máš před vystoupením nějaký rituál, nebo amulet po kapsách?
Hraji pro lidi živé vystoupení už od mých dvanácti let. Je to moje 
práce, kterou miluji, a tak asi jako spousta lidi si už amulet pro 
štěstí do „práce“ nenosím. Každopádně se před každým koncertem 
musím rozezpívat, bez toho to nejde.
Na konci Vánočního koncertu jsi říkal, že ti bylo doporučeno 
zpívat v češtině, s tvojí přítelkyní Zuzanou Hofmanovou jste 
nazpívali překrásný duet – přesto neláká tě svět, zahraniční turné 
a tvorba v angličtině? Co ty bys chtěl v hudbě dokázat, kam se 
třeba posunout?
Kdo sleduje moji kariéru, tak ví, že jsem šest let zpíval v kapele 
SEVEN, se kterou jsem objel snad celou Evropu, včetně celého 
Ruska (když to ještě bylo myslitelné) a tak jsem se anglicky nazpíval 
až až. Miluji češtinu a dělám už písničky výhradně v našem rodném 
jazyce. Posouvat se dá samozřejmě vždy. Moje přání je hrát pro 
stále více a více lidí, což se daří a za to jsem moc rád.
A na závěr se vrátíme úplně na samý začátek – Lukáš Písařík se 
vrací do Záboří nejen zazpívat si – jaké je tvé oblíbené místo 
v Záboří, kam se vždy rád vracíš? Předpokládám, že to bude 
hospůdka? 
Záboří a jeho okolí má neuvěřitelně krásnou krajinu a vždy se sem 
rád vracím. Kromě přátel zde mám také svého taťku, Karla Hrbu, 
kterého si moc vážím a on to samozřejmě ví. Vždy, když přijedeme 
s mojí Zuzankou do Záboří, se svojí partnerkou Míšou nás vřele 
přivítají a vždy si také odvezeme nějaké dobroty. No a hospůdka, 
ideálně u Aleše Augustýna je většinou ideálním zpestřením už tak 
skvělé návštěvy úžasného Záboří.
Moc zdravím všechny a těším se moc na další vystoupení. 😊

Rozhovor: Jitka Říhová a Lukáš Písařík
Foto z archivu Lukáše Písaříka
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Velikonoce a čarodějnice v Záboří
Autorka fotografií je paní Jaroslava Vodičková.

Školní karneval
V pátek 1. března 2024 se tělocvična naší školy 
rozzářila barvami. Ty se zde všude po zdech 
objevily v podobě nádherných dekorací – byl totiž 
opět karneval. Po první vyučovací hodině pak 
ještě přibyla další spousta barev. Objevily se totiž děti v krásných 
kostýmech. Mohli jsme zahlédnout různé pohádkové a filmové 
postavy, zvířátka, řemeslníky i sportovce. Naše nejmenší spolužáky 
čekala spousta soutěží, na jednotlivých stanovištích se házelo na 
plechovky, jinde se probíhala opičí dráha, namotávaly se bonbóny 
na provázek apod. 
Děti se mohly vyfotit ve fotokoutku nebo si nechat něco namalovat 
na obličej. Hry organizovali žáci ze druhého stupně. Menší děti 
sbíraly za splnění úkolů razítka na medaili, kterou na začátku akce 

dostaly a celou dobu ji měly zavěšenou na krku. Po projití všech 
stanovišť je čekala sladká odměna. 
Písničky, na které se na karnevalu tancovalo, pouštěl DJ v podobě 
paní asistentky Lucky Stejskalové v převleku za mimoně. Ta měla 
na organizaci celého karnevalu největší zásluhu a patří jí velký dík 
za krásné, akcemi nabité dopoledne. 

Tereza Kluknerová, 8. třída, foto Šárka Kučerová

Exkurze Praha
Polovina března sice ještě většinou láká na lyžovačku, letošní počasí 
ale přeci jen tyto radovánky rázně utnulo, a tak i žáci v zábořské 
škole místo možné návštěvy lyžařského střediska raději vyrazili 
poznávat zajímavosti stověžaté Matky měst. Možná si myslíte, že 
Prahu dnešní mládež zná, ale až nečekaně brzy jsme byli těžce 
vyvedeni z omylu. Stačilo položit otázku, co to je za sochu, která 
před nimi stojí na Václavském náměstí, a rázem měli učitelé pusu 
otevřenou – „Karel VI. na bílém koni“. Ano, už se raději nebudeme 
na nic ptát a budeme děti vzdělávat návštěvou Národního muzea, 
aby příště podobné „šokující“ odpovědi již nebyly nikdy vysloveny. 
Rekonstruované Národní muzeum je opravdu krásné, některé 
expozice sice více zajímali učitele než „výletníky z 8. a 9. třídy“, 
ale hlavně „Zázraky evoluce“ s mnoha exponáty žijících či již 
vyhynulých zvířat přeci jen donutili žáky probudit v sobě zvídavost. 
Bohužel nebylo možné z časových důvodů pobýt v muzeu více 
času, a tak jsme se zhruba po půldruhé hodině vydali pěšky do 
Resslovy ulice, za druhým cílem exkurze – Národním památníkem 
hrdinů heydrichiády. Atmosféra tohoto muzea na žáky dýchla 
opravdu silně, detaily atentátu na Heydricha i následné nacistické 
represe hltaly opravdu se zaujetím a k našemu překvapení je tato 
část zájezdu zaujala snad ještě více než Národní muzeum. Poté 
se již čas exkurze pomalu ale jistě krátil, ale jasně, bez alespoň 
krátkých návštěv KFC a obchodního centra by výlet samozřejmě 
nebyl dostatečně „výživný“. 
Následně už se ale zavřely dveře autobusu a březnová Praha dala 
Zábořákům sbohem. Nezbývá než doufat, že v nich zanechala 
alespoň nějaké „historické“ stopy a učitelé již příště budou ušetřeni 
dalších podobných srdcervoucích omylů.

Text Michal Gutwirth, foto Šárka Kučerová

Úklid obce
Každý dům potřebuje občas uklidit a stejné je to i s okolím naší 
školy. A tak se 11. dubna celý první stupeň zábořské školy vypravil 
na úklid obce. Velcí i malí vyfasovali pytle a rukavice a vyšli vstříc 
odpadkům. Nikdo nedoufal, že se za dvě hodiny naplní tolik pytlů. 
Vždyť všude jsou přece odpadkové koše a už děti ze školky ví, kam 
odpadky patří.

Text Marie Sekáčová, Lenka Jirušková, foto Lucie Stejskalová
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Velikonoční stezka
Poslední školní den před Velikonocemi měly děti výuku zpestřenou 
o Velikonoční stezku. Jednotlivé skupinky plnily úkoly, kde si hravou 
formou připomněly velikonoční tradice a zvyky. Počasí nám přálo, 
stezka se vydařila.

Marie Sekáčová, Lenka Jirušková

Den Země
Ve čtvrtek 25. dubna jsme za podpory dobrovolných hasičů 
v Záboří vypravili vybrané žáky 4.–8. třídy na ekologickou soutěž 
Den Země. Akce se konala na strakonickém Podskalí pod záštitou 
Centra ekologické výchovy při DDM Strakonice.
K zápisu jsme se dostavili v zimních bundách, díky nimž jsme 
přečkali delší čekání na start. O zábavu bylo ale postaráno. Venku 
jsme se zahřáli kuželkami, hlavu si potrápili u botanického pexesa 
a vyzkoušeli zvuky dřeva na přírodním dendrofonu. Uvnitř jsme 
obdivovali exotické papoušky, ječeli u myší a jásali nad roztomilými 
králíky. 
Pak už nastal čas bundy odhodit a připravit se na půlkilometrovou 
vědomostní trasu, jejíž závěrečný strmý kopec dal většině 
závodníků pěkně do těla a do cíle dobíhali s ruměncem ve tvářích. 
Zábořské děti šly do závodu s plným nasazením. Největším 
vědomostním oříškem bylo poznat jelena od losa a soba, naopak 
lehká byla poznávačka minerálů. Snaha všech našich 5 soutěžních 
dvojic se vyplatila a jako přes kopírák se umístili přesně v polovině 
výsledkové tabulky. Vzhledem k tomu, že se akce zúčastnilo přes 
200 žáků z celého okresu, výsledek je to skvělý. 
Takže Gabčo, Terko, Vojto, Verčo, Šímo, Majdo, Šimone, Honzo, 
Emmičko a Péťo – všem vám za účast v soutěži Den Země děkuji 
a přeji vám, ať vaše nadšení pro přírodu přetrvá i do dalších let.

Text Monika Dubědová, foto Tereza Siblíková

Tématem byla zdravá svačina s využitím ovoce a zeleniny. 
Inspirovaly jsme se na internetu, a poté jsme nechaly naši fantazii 
pracovat na plné obrátky. Pod rukama nám vznikaly různé talíře, 
misky a plněné skleničky. Jak je známo, jíme také očima, a to jsme 
splnily do puntíku. Věřím, že holky si tvoření užily a třeba někdy 
v budoucnu tyto nápady použijí, ať už jako maminky malých 
nejedlíků, ale i „otesánků“. 

Za děvčata 2. stupně Monika Dubědová

Policie ve škole
Předposlední březnový pátek nás navštívily dvě paní policistky ze 
Strakonic. Malé školáčky poučily o chování v silničním provozu, větší 
děti ze 4. a 5. třídy o nebezpečí návykových látek a bezpečnosti na 
internetu. Největší ohlas u dětí vzbudily brýle, které simulují stav 
těžké opilosti. Všichni chodili zeširoka, někteří ani netrefili čáru, 
po které měli chodit. Na závěr dobrá zpráva pro rodiče: Po těchto 
zkušenostech každý svatosvatě slíbil, že nebude pít alkohol.
Pro děti ze druhého stupně si paní policistka připravila projekt 
s názvem Protidrogový vlak. Nejdřív děti zhlédly film, který vyprávěl 
příběh na téma drogové závislosti, poté následovala diskuze. Žáci 
si při ní připomněli, jaký je rozdíl mezi přestupkem a zločinem, jaké 
průšvihy nejčastěji páchají mladiství a hlavně důvody, které někdy 
člověka vedou k tomu, aby se stal obětí drog.

Text Marie Sekáčová, Šárka Kučerová, foto Lucie Stejskalová

Tvoření z jídla
Většinu dlouhých zimních odpolední jsme si s děvčaty z druhého 
stupně krátily v naší nově zrenovované kuchyňce. Vytvořily jsme 
plno různých dobrot a o naše poslední výtvory bychom se s vámi 
rády podělily. 
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Zápis do 1. třídy
Druhý dubnový pátek se na naší škole uskutečnil zápis do první 
třídy. Některé nedočkavé děti se se svými rodiči dostavily již 
před druhou hodinou, kdy vše vypuklo. Předškoláčci se vůbec 
nebáli a naše zvídavé otázky s přehledem zodpověděli. Poradili 
si i s dalšími úkoly, jako například navlékání korálků, poznávání 
barev, čísel a geometrických tvarů, orientace na obrázku nebo 
stříhání srdíčka. Namalování obrázku byla velká zábava a některé 

postavičky byly věrnou 
kopií tatínků. Nakonec 
nám každý budoucí 
žáček zazpíval písničku 
nebo řekl básničku. 
Za odměnu dostaly 
děti diplom a něco na 
památku.
Všichni se do školy 
už moc těší a stejně 
tak my se těšíme na 
nová společná školní 

dobrodružství s našimi budoucími prvňáčky. Přijato bylo 12 dětí, 
dvě dostaly odklad školní docházky.

Kolektiv učitelek 
1. stupně

Čarodějnická stezka
V úterý 30. 4. proběhla v naší škole další tematická akce, tentokrát 
čarodějnická stezka, které se zúčastnil 1. stupeň. 
Žáci 5. třídy si pro mladší spolužáky připravili šipkovanou. Děti 
po cestě plnily úkoly, odpovídaly na otázky a luštily tematickou 
tajenku. Celou stezku jsme zakončili posezením u ohně a opékáním 
špekáčků. Děti si zahrály některé známé hry, např. na honěnou 
nebo kreslily obrázky čarodějnic, které měly za úkol v rámci stezky.  
Děti i paní učitelky si celé dopoledne moc užily. 

Text Denisa Matoušková, foto Lucie Stejskalová

 

 
 

SDH Záboří a Obec Záboří pořádá 

DĚTSKÉ ODPOLEDNE S DJ MAREŠEM 
KDY neděle 2. 6. 2024 od 13 hodin 
KDE za obecním úřadem „ areál pod lípou“ 

- hry, soutěže, zábava pro děti 
- občerstvení zajištěno, dle počasí opékání buřtů 

Srdečně zveme všechny děti a jejich rodiče  

Veselé letní akce u Pavla, Hajany 67 
 
 
 
 

 
20. 07. od 15,00 hodin Patrola Šlapeto 

–––––––––––––––––– 

 
 

 
 
 
 

27. 07. od 20,00 hodin Parkán – pouťová 
––––––––––––––––––– 

 
 
 
 

 
03. 08. od 17,00 hodin Babouci 
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NA KLÍČ

7. září 2024 od 19 h
Nepomuk

 plzenskavstupenka.cz a infocentra regionu

URBANOVÁ
 & Barock

EVA 
DRUHÁ TVÁŘ OPEN AIR

PROMĚNA PRVNÍ DÁMY ČESKÉ OPERY V ROCKOVOU STAR

Bydlet zeleně?

Samozřejmě.

Pomůžeme vám se státní dotací 
i fi nancováním rekonstrukce vašeho domova

Dotace z programu Nová zelená úsporám využijete třeba 
na zateplení nebo fotovoltaické systémy.

   Do kanceláře ve Strakonicích a Blatné hledáme nové kolegyně či kolegy. 
Kontaktujte Marcelu Vlkovou 723 754 970.

  Zastavte se v našich kancelářích v Blatné, J. P. Koubka 81 
nebo ve Strakonicích, Bezděkovská 30 (OC Maxim).

#DotacniPoradenstvi
#RekoPujcka
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Novák  Radomyšl    Prodej  Kuřic   Rozvozový plán 2024 - trasa č.2
KDE

Blatná – u PENNY 08:45 Vysoká u Příbramě – u zastávky 13:30

Kadov – u OÚ 09:15 Tochovice – u restaurace 13:45

Tchořovice - u zastávky 09:30 Lazsko – u OÚ 14:00

Lnáře - u hotelu 09:45  Milín – u KD 14:15

Kasejovice - u RABBITU 10:00 Kozárovice – u restaurace 14:45

Předmíř – u prodejny 10:15 Zalužany - u prodejny 15:00

Mladý Smolivec – u aut. zastávky 10:30 Mirovice - u školy 15:15

Hvožďany – u OÚ 10:45  Rakovice – u OÚ 15:45

Bělčice - u jednoty 11:00 Čimelice – na náměstí u pomníku 16:00

Hudčice – u zastávky 11:15 Mirotice – náměstí 16:15

Bubovice - u OÚ 11:45

Březnice – u PENNY 12:00

Rožmitál pod Tř. - u obch. NORMA 12:30

Věšín – prodejny 13:00

Láz – u prodejny 13:15

KDY

V termínech 29.2 / 28.3 / 25.4 / 23.5 / 20.6 / 18.7 / 15.8 / 12.9 / 10.10 / 7.11

Nosné kuřice – červené, kropenaté, černé, bílé, modré, žíhané,vlašky
stáří 20 týdnů – 250 Kč/ks             tel: 602 115 750                  www.drubez-novak.cz

Městys Radomyšl přispěl DAREM na otevření
moderní prodejny COOP 24/7  

24/7

Dovolte mi touto cestou, jménem celé Jednoty, spotřební družstvo ve Volyni,
poděkovat vedení Městyse Radomyšl za finanční dar ve výši 300 000 Kč.
Díky tomuto daru jsme v Radomyšli otevřeli druhou automatizovanou prodejnu 24/7
v okrese Strakonice a umožňujeme tak občanům i ze širokého okolí nakupovat
24 hodin denně 7 dní v týdnu. 

Prodejna byla slavnostně otevřena v prosinci loňského roku. Vstup do prodejny i nákup v režimu 24/7
je možný přes jednoduchou bankovní aplikaci ČSOB DoKapsy. Městys Radomyšl je také prvním městysem v republice,
kde byly aplikovány nejmodernější elektronické cenovky.

 
  
 

Roman Slamka
Předseda představenstva

Jsme jediným českým obchodním řetězcem, který zůstává na venkově.
Ve spolupráci s lokálními dodavateli nabízíme nejširší výběr lokálních
a především českých výrobků.
Tady jsme doma, tady uděláme vše pro Vaši spokojenost. 
Velké díky také panu starostovi Ing. Luboši Peterkovi za jeho přístup
a snahu přivést do Radomyšle nejmodernější systémy prodeje. 
Přejme si tedy spoustu spokojených obyvatel a zákazníků.
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Kadov, Vrbno  725 056 095

Výroba a montáž PLOTŮ
Výroba PERGOL a zastřešení

Rekonstrukce, opravy a stavby 
dřevěných objektů

Sériová výroba dřevěných dílců
Výroba nábytku 

Zakázková výroba
Výroba transportních obalů

Vjezdová vrata (automatická)
Včelařské potřeby

Výroba ze dřeva

www.larix-toz.cz

REALITY BLATNÁ – RNDr. PETR KERNDL,
B. Němcové 29, Blatná (u ubytovny TESLY Blatná)

33 let praxe na realitním trhu!
Tel.: 604 518 400, 383 42 35 22

 Všechny nabídky na: www.realityblatna.cz . 

HLEDÁME pro konkrétní zájemce další domy, chalupy,
chaty, byty, pozemky, lesy … Blatensko i kdekoliv jinde.

Nabídněte - RESPEKTUJEME VAŠI CENU!
Zajistíme Vám bezstarostný prodej.

Prezentace na největších realitních serverech
a právní servis ZDARMA! Ocenění nemovitostí.

Smlouvy o převodu nemovitostí - darovací, kupní, směnné...
Zavolejte k bezplatné konzultaci a využijte služeb

nejdéle působící realitní kanceláře v regionu.

Vážíme si důvěry, kterou nám projevíte!

RAKETOVÝ INTERNET
na 6 měsíců zdarma!

Rychlost 300 Mb/s

Instalace zdarma!

Ceny od 390 Kč měsíčně.

Internet až
1 000 Mb/s

Jsme vám nejblíž

Sousede, 
už to u vás 
taky tak
lítá?

Nad Lomnicí 1255, 388 01  Blatná
488 999 488

zákaznické centrum Blatná
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Slunko svítí, pták štěbetá,
krásné jaro je tu dnes,
na slunci se kočka hřeje,
za teplem z boudy vylez pes.

Jarní kvítka vykvétají,
stromy plné květů jsou,
zahrady jsou celé bílé
prohřáté květnou kulisou.

Na zahradu Miromír šel,
z krásy jara šťastný je,
babka pleje na záhonku,
slunce praží, pěkně je.

Tak radují se několik dní,
bundy už jsou v almaře,
občas sprchne, ale málo,
prostě je jak na jaře.

Do stodoly vlétli ptáci,
hnízdo že si postaví,
hrst suchých větví, trochu trávy
a budují a budují.

Když si hnízdo postavili
pár vajíček dodali,
pak se oba, táta s mámou
o vajíčka starali.

I mravence už zaskočilo
to pěkné jaro letošní,
z podzemí, kde zimu tráví
jdou ven za svitem slunečním.

Slepýš Jožo celou zimu
v noře myšky nocoval,
jarní svit ho ale z nory
ven na procházku vylákal.

Však netrvalo jaro dlouho,
mráz se zase dostavil,
seslal zimu, i sníh přidal,
co se dalo poničil.

Stromy dnes už nejsou bílé, 
mrazem kvítka padají,
na ořešáku samčí květy
hnědnou, skoro černají.

Na keřích révy listí žloutne,
list hortenzie hnědý je,
počasí snad zbláznilo se,
je jaro, nebo tu snad zima je.

Babka bundy ze skříně vyndá,
Miromír jen diví se,
vždyť bylo tak krásně,
kam ztratilo se, kde to jaro 
dneska je

Šeříkům zima nevadila,
i přes mráz krásně vykvetly,
tak jako šeřík i jiné květy
vzdor chladu se chovaly.

Nemůže mít člověk všechno,
příroda je silnější,
když chce prší, když chce sněží,
i štěstí občas přináší.

Teď doufat můžem všichni 
spolu,
že příroda se umoudří,
a v naších krajích tak jako dřív
jaro, léto, podzim, zimu
zase znovu obnoví.

Miluše Kordulová
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Řešení sudoku z březnového vydání SOBáčku s pořadovým číslem 96 bylo jako vždy ve třech různých úrovních 
obtížnosti. Tajenky: TĚŠME SE NA (lehká verze, kontrolní 1. řádek 426385917); JARNÍ VÍTR (středně těžká 
verze, kontrolní 1. řádek 671259834); VE VLASECH (těžká verze, kontrolní 1. řádek 249687531). 
Výherci: Ludmila Tesařová, Pole; Dana Pavlíková, Láz; Irena Hanzlíčková, Blatná. Uvedení výherci si mohou 
vyzvednout výhru (drobné ceny) v kanceláři SOB nejpozději do konce června 2024, popřípadě v jiný termín 
po telefonické dohodě na tel. č. 383 420 300 nebo 728 881 358. Všem úspěšným luštitelům děkujeme 
a výhercům gratulujeme. Po vyřešení SUDOKU z čísla 97 (tj. květnového vydání 2024) zašlete, prosím, 

tajenku a první řádek čísel (kontrolní) z vyluštěného SUDOKU s označením obtížnosti na e-mailovou adresu 
blatensko@blatensko.eu nebo na poštovní adresu: Svazek obcí Blatenska, Na Tržišti 727, 388 01 Blatná a to 

nejpozději do 30. 6. 2024.
Sudoku pro čtenáře SOBáčku připravila Ivana Zemánková


